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STATE BAR AFFIDAVITS AGAINST TIM STOEN

1. Joe Wilson - Santa Rosa trial - suborning perjury
2. Ronnie James - Santa Rosa trial - suborning perjury
3. Ron Talley - Long Beach warrants - personating an attorney
b. Penny Silver - suborning perjury
- insurance fraud
S.Barbara Hoyer - collection of MediCal information on Moonies

6, Rita Tupper = child stealin
Te Mary Tschetter -~ Jack Arnold case
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Looking over the answer, I want to make a couple of comments.
First of all the only defenses he raises are "unclean hands" besides
some general denials. Now, I don't have a law library here, but one thing
T remeber about the unclean hands docyrine id that téhe transaction that
you raise the defense in has to be the same trasaction that the plaintiff
is dealing with. That is to say, kfxaxpkakmkiffx the defendent has to
say the plaintiff acted poorly with respect to the transactions thatm
are the subject of the complaint. Stoen vs. Stoen and the resulting
court order in the case with respect to John Stoen is not Xk a subject
matter of the complaint and so the unclean hands doctrine does not
aply. The only resaon John Steon is imcludimd in the complaint is
to establish a motive and establish malice, but it is not the same
transcation or series of transactions--- there is no allegation that
Tém represnted any member of thechurch in Stoen v. Stoen, and thereforre
the first defense of unlcean hands should be struck as not being
relevant. ~ ’ T
The second .one "pnclean Han g--Perjury in the Complaint* <

I have ahunch'that unclean hands doesnt apply here, because the
doctrine applies to the subject matter of the lawsuiy, and not the
way the lawsuit is framed, or allegedly frameg.

RThe third defense-- Suppression of EAXXX “vidence. Same as the second
one , and furthermore we haven't suppressed any evidence in that we can
aleays send Carol back and let her talk.
doot ghe Fourth defense ~--abuse of judicial process. Not an unclean hands

octrine.
I  think the biggest problem that he's raised with these things has
40 do with Charles reaction to them, and so I want to examine them from
that point of view.

The first comment I want to make relates to page 2, lines 22 and
those following is that the court never obtained any Jurisdiction over
Rev. Jim Yones and the fact that the ¢ urt might have made an order is
really irrelevant, I don't know wheter it appears in the court record
but I rememeber somebody told me that when counsel asked for an order
directing Jones to return Steon the judge said, well it seems to me
like its a wste of time because he isnt a party, he hasnt been served,
and he's out of the jursidiction, but if yéu want me to doit, I'1l do
it. The point that we need to make there is that he's dealing wirh that
as if it were a contempt but it can't be because the court had no
jurdsdiction over him. There is an allegation that paintiff PT is the
alter ego of JIm Jones, but this is gomething that I don*t know
how they're going to go about proving, that a very large corp is the
alter ego of an individual. Furthermore I don*'t know how the hell they
can establsih that the plaintiff, which id a California corporation is
holding anybody in Guyana-- since the plaintiff does not exist in
Guyama. I think that point ought to be brought home-- there is a separate
Guyanese corpotaion under Guyanese law, and *fxkkexex it has nothing to
do with PT calif which at this point simply funds the Guyanese operation.
No more, no less. I would alsc like to point out that conclusions are
to be struck from responsive pleadings that relate to a preliminary in-
junction. Looking at page three, lines 11-13, is nothing but a con-
clusionary statement-- it says nothing zum specificly that they have done.
It can't in point of fact, because they haven't done anything.

Second defense; Bottom of page four and five. We should take
both positionss khxkxifxLie detector test., We should say its inadmissable, but
is admissable on behalf of the defendent them its admissable on behalf
of the plaintiff aswell, and we should xumkxxx submit our copy of Maria's
lie detector test. And give the court either the choice of accepting
both or accepting neither.
Ag far as the radio business: Harrkzkxgxx Whethr or not it was f voilaion of
FCC rules has not a thing to do with this lawsuit. 2
Uarry should know that on paragraph d on page 5i #hat happened was--
mfirst of all ik they weren't stories. They asked me what happened wit
ariq & Tim regarding her father. I told them what I had in.fact gotten
from “aria who was then in Georgetwon. They came back with  hats not complete
enough, and I came back with thats all we can remember seceral times.
I went back to Maria and asked her specific questions, asked her to go
over it and see if she could remember anything else., She came back
with probably some additional details and I went back and relayed that
over the radio. That is what happened-- there was no "inconsistency”,
just clarification of events that occured over a year XXXXXx 8go
xxRRaxxx (SARAH)
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The thing that is of some concern is that the main plaintiff in the
suit is PP, and we are mainly concened with TOS having been chi I ceun-1l
for PT over thg years. now acting-- obviousl¥ using confidential information
against PT. An® *ts true that it was decided that Carol Stahl sign the
complaint because she 1- the Treaident of the Corporation, and that's
the reason that it was.

As fTar as approving any "version. ending up in Paragraph six of the
complaint, Gene says he didn;t know a goddamn thing about it, because
I had no idea what "version" may have been used. ~ecause in fact all
I( Gene) know is what I rememebr of several conversations Tim and I
had a couple of conversations that I was with in SF sometime in 1976
and the meeting of April 1977-- wherein I remember very very clearly
duscussing with him Maria's zase and him giving legal advice concernig

Garry shpuld know that this-- paragarph e, age 5-~ ‘there was no "vesion?
What was decided that rather than have a lot of people giving _arry info,
people who were not at all versed in legal matters, and couldn¥t:
separate relevant from irrelevant info, it would be better not to6
confuse things, since conducting legal mayters at a distance of 5,000
miles isnt the easiedt thing in the first place, and isnyt helped
by miscommunications and confusion. So we decided that Gene and Sandy
would be the best to give Garry his info that he needs, along with Jun e,
since Jean Brown wasnt having the best success in sorting out what was
and what was not important.

Carol Stahls Since the principalrlajintiff was PT the logical erson
to verify was Carol Sta-l--President of the Corp, When we're talking
about what arol Stahl may or may not have been knowledgeable to, let
us rememebr that Caol ~tahl was a member of PT from about 1968.
One of the oldest membefs of PT -- one of the first in California,
Has been in the center of the T®mple organization for years and years®
and years, intinately connected with Tim and certainly enough connected wifh
Temple snd familair with Temple organization and activity to know
that akthough she may not have been persobally acquainted with
Ekex evry last thing that was in thxat complaint, she knew enough
about Maria Katsaris and other matters to know that the essence of the
complaint and all the basic allegations of ysmxthe complaint and basic

. moving facts were true. And she was competent to do that, although she may

not have known every single last detail., I want tomake a point here
on page six~-- the "because she was expendable to operations in SF and could
be shipped to Guyana", Kex Something infact was said to the effect that Carol
had not seen her daughter in cever a year, and her daughter was in fact
sick at the time, but more important she hadn;t seen her in a long
time, and Carol, as a qualified teacher who's contrcat was up, and who
would not be needed in the States right away-~ it seemed logical for her to
come down to see her kid and help in the school. We have a very large
school here-- fully accredited by Guyana-- and we needed more teachers,
and she is a highly qualified certificated teacher.

Page 6, paragraph H. The ‘'version" ending up in so and 80... its a bunch
of conclusionary stuff that needs to be struck. We said things that we knew
t0 be true-- the lie detector test should be attached, probably to Maria's
affidavit, an® inficating that Gene , Jones etc. had seen the lie detector
test and as far as wee were concerned Maria's story was true and correct.
This is very important because it goes to malice. “ecause having excellent
reason to believ her story was correct and it was very easy to believe
and understand-- from what Maria told us the ac¥s he did he did while he was
drunk and we could understand from that he might very well pass a lie
detector test because he might not remeber his activity... I think this
much detail is important because it goes to stae of mind which is part of
unclean hands... We beleieved her story to be true because!) we had
seen a lie detector test indicating that what she was saying was true,
and 2) because she tdld us her dad did these things when he was drunk.
and so in fact, we want the lie detector test to go in with our ‘mffidavit,
contraverting Page 6, paragrah H -- not only saying we beleive it
to be true but we have very good reaadns to believe it to be true
and that what TOS is saying is false and maliciously false. Fubthermore,
we'd asked Maria these same questions over aperiod of better than a year and
a half and she'd given us consistent story over this period of time.

: Now with respect to this specific " story" on consolidation, if we want
t0 we can point %ax out that the only thing that had to do with specifits
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had to do with trying to rin down the the exact dates when some of these
conversations took place which is very difficult to #o and will be

. because we didn't document them at the time, and secondly that the dis-
cussions with respect to any attorney had to do with a suggestion that we
file a motion to have all these law suits consolidatidnunder the consolidation
provisions of the code of civil procedure because Garry was strubg out
having to defend them all up and down and because we felt that there are
common issues of fact and law and it would be cheaper and more convenient
to handle them in one suit.The rationale they give for this is all in their
head. Bullshit,

If we can get all these things in there especially the lie detector test--
its going to be difficult for them-- and I think that the lie detector test
asxa result of these allegations will be admissable to prove our motivation
(good and valid resaon to believe her story to be true before we filed

against TOS, We beleieved it before, but bwfire we went ahead and fuled we
wanted to be sure so she took a lie detector test, and baséd on the results
of that document we decided %o €0 aljead and file.&e felt that although we'd

file. 5o we went ahead and did it,)
As far as the third defense unclean hands--
First of all, all these allegations filed on information and belief are
a nullity under California law, Futrthermore I think we should point out
Thakxakkxshoomandsxx that nobody has asked for any evidence from her,
and their not going to be in a position to complain until such time as
discovery had been denied and it hasn't., She can be back in the Staes
in 48 hours with a ticket. e think that the reaspn that all this is
thrown in here is to make Charles angry and upset, wkklomexaagd xkhakxxxxx
with us. A divisive tactic.
i GENE WANTS TO PUT IN HIS AFFIDAVIT Tgﬁﬁ HE HAS NO RECOLLECTION OF DISAPPROVING
. OF HER TESTIFYING UNDER OATH(CAROL) ethat he thinks she cantestify to
anything for which she has first hand knowledge.

FOURTH DEFENSE. Medlock and Cobb suits. Gene doesnt know a fucking thing about

the Cobb suit. But he knows a considerable bit about the Medlock case

because he discussed the Medlock case with Stoen. We discussed it in our

law offige meetings on & number of occasjons. I consulted with Tim in

the Los ngeles church concerning the Medlock case. I know for a fact that

he consulted with the Medlocksdirectly about that, and that he discused

their case with Rev. Jones.I w & presnt in a group discussion of the Medlocks.

So I have excellent first hand knowledgeaf hisparticipating with the

church in that very trabsaction, adkxx as legal counsel for the church. (T0S)
As a matter of fact, this information and belief stuff should be

struck. @uzxmxxx The purposes of the plaintiff, whatever the hell our

motivation may be, if in fact we have a good case against Stoen, which we

obviously do---is irrelevant. Now all this information and beleif stuff

the three defenses and all theseallegations-- TY8 knows as well as

we do that informatioq set forth on information and belief in x pleadings

wanted it available for media use, putting us in a position where we could
not sue for defamation.And the proof of this is that every single time that
he has filed a complaint agisnt us in any one of these proceedings it

has been immediately followed by articles in newspzers. Big splashy
articles in newspaers., Therefore the motivation behind this is Bx

pretty obvioms as to who would be doing what. We are more inclined to

say that. the defendeht is 8sing this answer in a spurious way because he
has inckuded material that is not admissable, he has included material

that he knows is a nullity-- and obviously they weren't included for the

T0S knows that. The purpose of including them was to make it ‘available for
pudblicity purposes.
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THE POINTS AND AUTHORITIES

1. Page 2,pp 1-- unlean hands because aiding and abetting disobedience of
Calif céurt order. Nothing in complaint or declarations that indicate

how thats being done. A statement to thst effect in the points and
authorities is meaningless.

Perjury in the verified complaint-- well, that has to be proven.But one legal
point is that conduct in the proceedings of litigation is something entirely
different than the transaction itself and it is the transaction that we

2re talking about res unclean hands, As & matter of fact, it appears to

me that the whole answer in the vitriolic and inflamma‘~rry way its written
lends itself more to publicity than it does towards a judicially responsive
pleading because obviously these things are all subject to motions to
strike-- vhich shouldbe made. :

Suppfession of evidence . agaisn, a ridiculous argyment--zince they haven't
asEeE her for anything---how do they know?

Abusé of judicial process-

General nature of complaint-- they do have a point. complaint is not

specfic enough-- needs to be remedied with specfic affidabits before it

goes to a hearing. -

We will come up with things specifically on edle~ks and Cobb.

We need’ to remmitxzdxxx remedy this when Charles gets here. Specfic affidavits.

Incidently, the P&A talks about all kinds of crap that isnt under oath--
diversions, threats etc. and even if it were, I don't know that iys
its at all relevant,

I think we need to add a declaration from Maraia, however I would like to
point outbthat she is not the only person who could xsmekRarXwhaZXxxKEXXX know
xxaxihkxxtmidx&iﬁgnxxixxxnxxnmzmkaxxx what she told Stoen. I can rememebr
some conversations where I was present. (Gene)

I don't know what the problem with producing Maria is-- ncbody has
asked for her. Its ridiculous.

The allegation that the case is a "sham". Look, the basic meat of the
case is that Stoen actedx as our attorney. We can prove that with
documenys end affidavits beyond a shadow of a doubt. That he had specific
knowledege concerning all phases of the corporation including its
asset structure etc. The fact of the matter is that the court can take judicu:
knowledge that he is acting as attorney in a whole bunch of cases which
are adverse to the Temple. We've got a prima facie case. It ha: <e be
dealt with on that basis.

Freedom of "speexh and rights %o counsel-- Bullshit. No freedom
of speech where its limoted by a license, and there is very clear law To that
effect. Traditionally lawgers have ahd restrictions placed on them , and
unless TOS is arguing that the whole code with respect to limitations
on aty confidentiality are violations of first amendment-- which is
pretty hard to believe.

The declarations of Katsris, Cobb and Medlock are irelevant. It really
doesnt make any difference because if he is violating his atty-client
relationship with the church then he is, and he is not entitled to proceed,
rehardless of their feeling on the matter. Asfar as Medlocks saying
they never discussed the mater with Stoen, that just plain isn't true.

&xx COBB Suit-- the fact is that for years & years Cobb had been
doing all kinds of nasty things to us~--badmouthing us etc. and TOS knew the
whole background-- and so even though TOS may be alleging that the "unlawful
acts, the particular dates may be subsequent to the timeihe terminated his
relationship is not relevant. The background he had regarding the history
of the Cobb-PT relationship , as to the functioning of the church,
etc. are extremely relevant to these lawsuits-- evidentiary in some
instances--perhaps. The information upon which these suits are based
(cobb & Katsaris) and information relating to them goes years back, and
he wasmpmaxx privy to A1l that.

Medlock is the same thing. With respect to the Medlocks-- he particpated
in it, because the thing started a very long time back, but on
page 7, paragraph 14-- we do need specific declarations to remedy the
genemaliyy of the complaint.

Page 7, line 15-- several of us knew because we were ther at the time.
Not just Maria.We were all their in basically a law office situation
where that was discussed.

A1l these staements where TOS says " if she were called to testify and she
did so truthfully, she would tesify etc."” are subject to a motion to strikke
None of it is admissable because it is not a staement of fact. It simply
is conjecture about what sbmebody might say. Not evidentary. In a hearing

. on a preliminary injunction based on declrations the same rulse of evidence

apply to the declarations that would apply if the person were present in
Frea 2
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court and speaking. This would not be evidentiery if Tim were called in a
witness box. Just conjecture. Should be siruck,

But just as a factual thing: Mraxxdiaria doesnt make the claim that she
talked ‘to TOS regarding her father & conservatorships after Feb.1977,

on the contray she says it was the previous fall-- Fall of 1976. Akso,

no one disputes that &x she was in the US in the Spring of 1977.

Nobody even said anything about her bveing in that meeting in April of 1977,
but that she was dischssed there-- her situation-- and he gave advice
regarding it.

Paragraph 16-- res John. There are several things we should day about that.
We ought to get a half a dozen affidavits to the effect that TOS said

on numerous occasions that John was Jims kid, not his, which he did.
Repeatedly. Rhaxdaxsmsekxxx Secondly, the document itself constitues

an admission and as such it most certainly is relevant, and contray to

his position that » everyone there knows the docu,ent is:false & spurious®
that simply is not so. Although we cannot testify that we were in the bedror
we @11 took TOS's word for it, and Grace's as well, xkx in that they con-
stantly told us that John wasn't his child. As a matter of fact, TOS

told Gene thet he and his wife had no sexual relationship during the
period of John's conception.

Page 9, Paragraph 17: Not relevant to any of the issues in the case.
However in respect to TO"*s returning in two to six weeks thats hard to
Imagine in_that when he left he didnt notify anybody that he was k

leaving noe where he was going-- including by the way, JVhn. XKXXEXX

As a matter of fact, for a period-- maybe a few months, the organizayion
had no idea of his wherabouts whatsoever. If that was his intention then
he certainly managed to keep it to himself-- very conveniently.

Line 14, page 101 Long dissertation regading mind-programming. Don'tsee
{ how this is relevant-- his bekief or lack of belief is not evidentiary.
What is relevant is where he points out in page 10, lines 25- 26 what his
rue motivation for doing all this is-- that is, simply, that he wishes
£o obtain JYhn Victor. That really is his motivation, and the reason for
his abusing his relationship amdxaaxkimgxsaxx as an attorney is because
he is so incensed over the JOhn Victor issue.

We ought to also point out that thematter of John is presently being

iitigated by all the parties in the courts of GUyana, and its very
difficult to see how on earth he thinks he can influence those proceedings
by his activities in the U.S. So it is pure vindictiveness. QmEXEXXXX
An example of his vindictiveness again is that he attached the entire
nInside PT" story-- all of which is hearsay and not admissable to the
declaration. In addition attached to it an unsigned, typewritten leetr
adreesed to "Jim" which obviously has no foubdation atached to it,
because there is no way of attaching a foundation to it-- all of which
is specifically intended to be as prejudicial as it colld possibly be--
totally non-evidentiary. Itvreally shows the level of malice this guy has.
If we want to use Tims methodology, I think if Pat wallinan were asfed
to testify, he would testify that im wrote all the dicuments and he simply
permitted them to go in with him as atty-of record.
Gene says-- he read all these documents, worked with T0OS as lawyer for four
or five years and recognizes beyond a shadow of a doubt that it is all
T0S's style.
Finally, it is true that people have a right to hire an atty of their choic:
the fact remains-- why would all these people be so anxious to have Tim if i-
were not for the fact that he has this tremendous background & experience of
PT and a lot of info they can use.

kgl poant
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11-26-77
TO: FATHER
FROM: TOM GRUBBS

SUBJECT: PSYCHOLOGY REPORT y . -

¥ . .-

&

B IN_?EE“F?PLONING REPORT, I DO NOT WANT TO SOUND PRESUMPTIOUS.?NOR DO
I PROPOSE TO.iECTURE ANYONE . RATHER, I WISH TO PROVIDE A SYNTHESIS OF
THOUGHTS GATHERED FROM MY READINGS, EXPERIENCE AND PRESENT CONDITIONS.

! IT IS MY BELIEF THAT WE HAVE SEVERAL YOUTHS IN VARIOUS STAGES OF
ALIENATION, NOT ONLY FRON THE COLLECTIVE AS PERSONS, YOU AS ?HE LEADER, AND
THE COLLECTIVE VALUE SYSTEN, BUT ALIENATED FROM ALL_ INDIVIDUALS. THIS IS
REPRESENTED IN TRANSACTIONAL ANALYSIS AS THE EGO STATE, "I'K 0.K. YOU ARE
NOT 0.K." THE SUBJECT BELIEVES HE OR SHE HAS BEEN GREATLY AND/OR FREQUENTLY
WRONGED BY ANOTHER OR OTHERS AND HAS RETREATED FROM HURTFUL SITUATIONS--
ISOLATING AND INSULATING THE EGO FOR PROTECTION., HOWEVER, INNER NEEDD CAN
NOT BE SHUT OFF SO A GREAT CON JOB IS INITIATED TO JUSTIFY WHY THE SUBJECT

SHOULD NOT RE-ENTER PERSONAT, RELATIONSHIPS. AN OUTCOME IS "I’k 0.K., You

ARE FUCKED UP", 1IN THIS EGO STATE, THE SUBJECT PROVIDES HIS OWN EGO FOCD
70 SUSTAIN ONE OR MORE CHARACTERISTICS OF HIS SHAKY SELF IMAGE. TEE CONCEPT
OF SELF IMAGE BECOMES CENTRAL 70 THE PROCESS.

PEOPLE IN GENERAL HAVE A VERY DIFFICULT TIME CONCEIVING THEMSELVES AS
NOTHINGS, ZEROS. INDEED THE MORE SHAKY THE EGO STATE, THE MORE THREATENED
THE SUBJECT WILL BE BY THOUGHTS OF BEING A NOTHING OR A NOBODY.

IN RESPONSE TO THE INSECURITY PRODUCED BY INSUFFICIENT EGO FEEDBACK,

THE SUBJECT FINDS HE CAN GENERATE EGO OR IMAGE SUSTAINING FEEDBACK IN AN IN-
TENSE PERSONAL MANNER BY THE GENERATION OF NEGATIVE OR HOSTILE FEEDBACK. EACH
TIME HE RECEIVES AND ENDURES A STRONG NEGATIVE ENCOUNTER, HE HAS KEAFFIRBLD
THAT HE IS NOT WEAK BUT STRONG. HOWEVER, THE NEGATIVE FEEDBACK DQES NOT HAVE
THE SATISFYING QUALITIES OF ACCEPTANCE. INSTEAD, IT TAKES THE CHARACTER OF

FFYA3




-2 -

THE SEXUALLY INSECURE MALE WHO BECOMES EMOTIONALLY ADDICTED TO SEXUAL:
INTERCOURSE TRYI:NG ©0 AFFIRM THAT: (1) HE OR SHE IS NOT HOMOSEXUAL, 'OR
(2) THAT HE OR §HE IS ACCEPTED. THE SUBJECT BECOMES "HOOKED" ON NEGA:;PIVE
FEEDBACK, "LOVE ‘:ME OR HATE ME, BUT DON'T IGNORE ME. IN EFFECT THE SUBJECT
IS STILL DEPENDANT UPON OTHERS BUT HAS CHANGED THE CHARACTER OF THE RELATION-
SHIP TO ONE HE CAN MANIPULATE RELIABLY.

AGAIN, CENTRAL TO THIS DYNAMIC IS THE THEME OF IMAGE IDENTIFY AND
POWER. THE SUBJECT GAUGES HIS POWER ON HOW OFTEN, UNDER WHAT CONDITIORS,
AND TO WHAT DEGREE HE CAN ANGER OTHERS TO CAUSE THEM TO ACT SILLY, FOOLISK,
ZANY OR CRAZY AS HE (THE SUBJECT) PULLS THE STRINGS. THE CONSEQUENCES OF
HIS ACTS FEED KIS NEED FOR REASSURANCE OF PERSONAL INTEGRITY.

THE ABOVE DESCRIPTION IS NOT INTENDED TO DESCRIBE THE MASOCHIST, OR
SADO-MASOCHIST PERSONALITIES.

I DESIRE TO SUGGEST THAT THERE IS ANOTHER GLANDULAR RESPONSE ON WHICH
SOME PERSONS BECOME "HOOKED". PARTICULARLY SNEAK THIEFS AND SEXUAL DEVIATES
GET A "HIGH" VERY SIMILAR TO A DRUGI HIGH FROM THE GLANDULAR SECRETIONS WHICKE
ARE PUMBED INTO THE BLOOD STREAM IN RESPONSE TO HIGH LEVELS OF FEAR AND
ANXIETY. VINCENT TOUCHETTE WAS SHOCKED WHEN I DESCRIBED HOW HE FELT WHEN
HE COMMITTED SEVERAL OF HIS THIEVERIES AND WHEN CAUGHT, JERRY LIVINGSTON
ALSO SPOKE OF THE "ADRENLIN HIGH" HE EXPERIENCED WHILE BURGIARIZING. I, TOO,
HAVE EXPERIENCED THIS PHENOMENA WHILE ON SEXUAL ESCAPADES. THIS MAY ACCOUNT
ALSO FOR THE STATEMENTS OF CAPITALIST MALES WHO GET A MUCH BETTER JAG OUT COF
SCORING WITH A }{ARD-—TO—GET WOMAN,

[

(o]

I PROPOSE THAT WE MAY DESIRE TO CAREFULLY EVALUATE OUR DISCIPLINE SYSTEM

1)

IN REGARD TO THE SOCIOPATH, ISOLATE AND ALIENATED INDIVIDUAL.
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WHILE FREUDIAN PSYCHIATRY AND COUNCILING MAY FERFORE THE FUNCTIOK OF UF-
DATING, REEVALUATING, DETERMINING CAUSUAL FACTORS FOR BEHAVIOR AND CAUSE AND
EFFECT RELATIONSHIPS, IT MAY BE VERY SLOW TO SHOW RESULTS IN THE BEHAVIORIAL _
LEVEL. : ' ‘ *

RATHER, EOR SOME INDIVIDUALS, I RECOKMEND THE SKINARIAN CONCEPTS OF OPERANT
BEHAVIORAL gqrh)momc. BASIC TO THIS SCHOOL OF PSYCHOLOGY IS THE BELIEF THAT
ALL ACTS ARE PURPOSEFUL AND GOAL ORIENTED. THAT ALL BEHAVIOR PATTERKS ARE SUS-
TAINED BY "PAY-OFFS" OR SATISFYING EVENTS. THUS, ALL BEHAVIOR CAN BE ALTERED BY
CONTROLLING AND CHANGING THE ENVIRONMENTS TO WITHDRAW THE PAY-OFFS FOR UNDERSIRABLE
BEHAVIOR AND FROVIDE THE SANE, SINILAR OR MORE DESIRABLE PAY-OFF FOR AN ALTERNATE
DESIRED BEHAVIOR. THIS SYSTEN OF ANALYSIS AND CONTROL OF SUSTAINING FACTORS HAS
BEEN HIGHLY SUCCESSFUL WITH THE TREATMENT OF SOCIOPATHS AND PSYCHOTICS. CENTRAL
TO ADNINISTRATION OF OPERANT CONDITIONING AS A BEHAVIOR NODIFYING FROCESS ARE THL

CONCEFTS QF “SHAPING" AND SCHEDULING OF REINFORCERENTS. BRIEFLY SHAFING MEAKS PRC-

VIDIKG PAYOFFS OR SATISFYING EXPERIENCES AS REWARDS FOR BEHAVIOR WHICE MUST GET
CLOSER TO GOAL WITH EACH ATTEMPT, BRIEFLY REINFORCENENT SCHEDULING MEANS SCHEDULING
THE REINFORCING OR REWARDS TO MAINTAIN THE OFERANT BEHAVIOR AT THE OPTINUM LEVEL EY
NOT PRODUCING SATIATION OF THE DESIRE FOR THE REWARD ELEMENTS. WHEN SATIATION. OCCURS,
THE MOTIVATION DROPS 7Q'ZERO AND THE OPERANT IEVEL OF THE GOAL BEHAVIOR DROFS OFF
DRASTICALLY, THE GOAL THEN IS TO PROVIDE THE REWARD REGULARLY BUT REQUIRING NORE
PERFORMANCE PERIOD TO ACHIEVE IT. THERE IS AN ENTIRE FIELD OF STUDY IN REWARD SCHE-
DULING.

IN ORDER TO IMPLIMENT SUCH A FROGRAM HERE WOULD REQUIRE A FULL TINE PROGRAN
HERE WOULD REQUIRE A FULL TIME PROGRAN DEVELOPER/COORDINATOR/IONITOR AND ANALYST. I
BELIEVE SUCH A PROGRAN HAS MERIT IN AREAS THAT ARE HARD TO REACH WITH GUIDANGE[

COLI\CILING SUCH AS ISOLATES, ALIENATED PERSONS AND SOCIOPATHS. INDEED, SUCH A

[ LTS
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PROGRAF: KAY WORK VERY WELL AS A PRE-REQUISITE TO GUIDANCE AND COUNCILING.
OFERANT CONDITIONING IS CONCERNRED PRIMARILY WITH BEHAVIOR MODELING. ONCE

THE BEHAVIOR iS KODELED, THE NEW BEHAVIOR IS 1ESS APT TO PRODUCE THE NEGATIVE

FEEDBACK WHIGH FED THE UNDESIRED BEHAVIOR. THIS BREAK IN THE CYCLIC DYSTEM ‘

LEADS TO EXTI}!CTION OF CAUSE AS WELL AS THE OBSERVABLE EFFECT.

THE.FOREMWT DIFFICULTY WITH INITIATION OF AN OPERANT CONDITIONING FROGRAM
IS THE AVAILABILITY AND DESIRABILITY OF REWARDS. I FEEL CERTAIN, HCWEVER, THAT
SOMETHING COULD BE DONE TO IMPLEVENT THE PROGRAM.

PART No. 2. 1IN ANSWER TO WHY SOME INDIVIDUALS FUNCTION BETTER AND SEEN HAPPIER
UKDER CLOSELY SUPERVISED SITUATIONS,

THE NEED AND DESIRE FOR CLOSE STRUCTURING IS COMNON THROUGHOUT THE CAPITALIST
SYSTEL, THE VOLUNTEER MILITARY SYSTEM HAS PROVEN THAT YOUNG MEN WILL NAKE MANY
PERSONAL SACRIFICES TO ACHIEVE A SECURITY FROVIDED BY CLOSELY STRUCTURED MILITARY
BEHAVIOR. NANY WILL FRANKLY ADMIT, "I LIKE IT BECAUSE I DON'T HAVE TO THINK OR
MAKE DECISIONS, JUST DO AS I AN TOLD".

I DESIRE TO CONSIDER TWO ASPECTS OF THE SITUATION. BOTH ASFECTS INVOLVE EDUCA-
TION, BUT DIFFERENTLY.

EDUCATION IN THE HOME BY PRECéPI‘ AND EXAMPLE IS (UNDER CAPITALISK) GEARED TO
THE, RATIONAL FUNCTIONS AND DENY, DISCREDIT AND CONTRADICT THE ENOTIONAL ASPECT OF
CHILDREN. CHIKDREN ARE, IleWEVER, BASICALLY ENOTIONAL ANINALS UNTIL THEY DEVELOP
SUFFICIENT TOOLS OF IANGUAGE TO PROCESS ABSTRACT THOUGHTS. S0, IN ESSENSE, THE
NAJOR PART OF THE CHILD'S LIFE EXPERIENCE, BEING, IS DENIED BY URWITTING ADULTS
WHO INSIST THE CHILD'S FEELINGS ARE UNREAL OR WITHOUT JUSTIFICATION. THE NET
RESULT IS A GREAT CHASM BETWEEN THE RATICKAL FUNCTIONS (EMPHASIZED GREATLY 1KOUGK
SUPERFICIALLY) AND THE EMOTIONAL. IN BRIEF, THE SYSTENM CREATES SCHIZOPHRENIA.

THE PERSON FUNCTIONS ON TWO NON~-INTEGRATED LEVELS. SINCE THE PERSON HAS R:X_:T)CEIVED

e
=
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MOSTLY NEGATIVE FEEDBACK ON HIS ENOTIONAL NATURE, HE LEARNS TO DISTRUCT NOT ONLY
HIS EMOTIONS BUT ALSO HIS ABILITY TO COPE OR CONTROL THEN. EMOTIONS UNEXPRESSED
SEEM TO LOOM INSIDE VERY IARGE AND VERY POWERFUL - VERY DEVESTATING. THE INDI~--
VIDUAL FAY EE MéRE FREIGHTENED OF THE CONSEQUENCES OF ACTING ON HIS COF;PULSIONS?
THAN BEING S’I’BU(-%’IURED IN A SITUATION WHICH DOES NOT ENMOTE THOSE FEELINGS OR DOES NOT
AFFORD AN OPI;OR'IUNITY FOR EXPRESSION. THE CONTROLLING STHUCTURE THEN IS VIEWED A
HAVEKR, OR SHELTER. '

SECONDLY, EDUCATION UNDER CIASSICAL EDUCATION OF CAPITALISYK IS GEARED TO XKHOWING
RATHER THAN DOING. KNOWING DOES NOT GIVE SUFFICIENT FEEDBACK FOR THE INDIVIDUAL TC
DEVELOE A POSITIVE ATTITUDE AND BELIEF IN HIS ABILITY TO CONTROL. TO THE CONTRARY,
THE EDUCATION OF KNOWING AS OPPOSED TO DOING IS SO IRRELEVANT AND DEVOID OF BASIC
APELICABLE MEANING THAT AGAIN THE INDIVIDUAL DOES NOT DEVELOP A BELIEF THAT HE Ok SHE

CAX FUNCTION IN THE REAL WORLD WITHOUT SUPERVISION. THE SUPERFICIALITY AND HYFOCRICY

_ OF CAPITALIST LIFE ONLY ENFPHASIZE THE CONFUSION AND INABILITY TO COFE WITHOUT SEEKING

OF GUIDANCE AND STRUCTURE. FEKSONS LACKING A BASIC TRAINING IN CAUSE-AND-EFFECT RE-
IATIONSHIPS FEEL DEEPLY ILL~-AT-EASE MAKING IMPORTANT DECISIONS. THEY FAY COME TO
BELIEVE THAT THEIR MISTAKES ARE WORSE THAN OTHERS AND IEARN TO RELY OF THE DECISIONS
OF OTHERS. )

BASICALLY, THE FREE INDIVIDUAL BEGINS LEARNING EARLY CAUSE-AND-EFFECT RELATION-
SHIPS AS THE BASIC LOGIC STRUCTURE WITH WHICH TO EVALUATE EVENTS, THEIR RELEVANCE
AND THE VALIDITY OF EMOTIONS.

THE GOOD TRAINING PROCEDURES DO NOT DENY THE EXISTENCE OF “FEELINGS" OR EROTIONS
BUT RECOGNIZES THAT THEY AKE REAL THINGS AND HELPS THE CHILD EXANINE THEh, BY
PRACTICE AND EXPERIENCE THE PERSON FINDS CONFIDENCE IN KIS ABILITY TO EVALUATE,
UPDATZ, ERADICATE, FOSTER, AND EWPHASIZE HIS FEELINGS. HOWEVER, IN ORDER TO ABHIEVE
THIS, FRIENDS, GUIDES, TEACHERS AND COUNCILORS TREAT THE DISCUSSION (NCT THE A:éTING
QUT) OF FEELINGS AS REAL AS APPLES. THEN HELP THE CHILD DETERNINE THE VALIDITY OF

THCSE FEELINGS. THE CHILD EVALUATES THE FEELINGS, THE GUIDE GUIDES THE INTROSPECTICH.

FFrvr3
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AS THE CHIID LEARNS THAT THE THOUGHTS AND FEELINGS THEMSELVES ARE NOT HARKFUL,
HE IEARNS HE CAN DEAL WITH THEN SAFELY -~ THEY HAVE NO NORE POWER THAN KE GIVES:
TEER; THAT HE CAN EXANINE THEM, DISARE THEN, RENDER THEN HARMIESS AND FORGET TH?@:M.

THE HOW.AND:" NO¥W

WE CAN ‘III'iPIjIMENT THE EDUCATIORAL OUTLINE AS DESCRIBED ABCVE. BASICALLY, IT
EEGINS FIRST AS TEACHER EFFECTIVENESS TRAINING. SUCH TRAINING SHOULL INCLUDE ALSC
SUPERVI’SORS. THE CONDITIONS DESCRIBED FOR GUIDANCE AND COUKCILING SHOULD 3E A WAY
OF LIFE, EXFRESSED BY'ALL WHO WORK WITH CHILDREN. WE PRESENTLY\ HAVE MANY YOUNG "COTTAGE
PARERTS" WHO IACK BASIC UNDERSTANDOKG AND AWARENESS. THEY ARE NCH CONPLICATING THE
LIVES OF CHILDREK.

PIEASE NOTP: I DO NOT FROPOSE A SOFTY-SOFT, PATSY APPROACE TO CHILD REARING.
I KERELY BELIEVE THAT WE NUST TREAT ALL FEELINGS AS REAL THINGS THAT CAN BE EVALUATES
OBJECTIVELY TO DETERKINE VALIDTY. FEELINGS KUST BE EXAMIKED DISPASSIONATELY. IR~
RESFONSIBLE BEHAVIOR MUST BE DEALT WITH NORE STERNLY., BEHAVIOR MUST BE CONTRCLIED

BY THOUGHTS, NOT FEELINGS (ZKOTIOKS).

i bl
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Guyana, South America)

Port Kaituma, affidavit s/

North Vest Region,t,

I, Louise Teska Lee Williams, being duly sworn, declare:

_On July 4, 1972, I went to a Peoiles Temple meetihgﬁin Redwood
;Valley, Cca. I had been having blinding headaches fér weeks.
SRev. Jones called me out and the pains went away immediately

: and I haven't had one since.

Vi Bk Rrstonttian

Yated September 20, 1977

! Witnessed:

"Subscrived to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

~ .
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Port Kaituma, ) Affidavit s/
North West Region, )

Guyana, South America)

I, Annie McGowan, being duly sworn, declare:
I wore a steel brace for 17 months during 1970 and 1971. Ny
.doctor told me I needed surgery and would have to wéar the

f gbface for the rest of my life. At the end of the lsth month
3I was healed by Rev. Jones, I returned to Dr. Thomas (Vernon
and Websfer Streets, San Francisco, Ca.) and at that time he
100k more x-rays which showed no sign of a back ailment
whatsoever. I have had no problem with my back .since then.
_ . Cornl e Wic Lfpiday _
o : ] Dated September 20, 1977

Witnessed:

Subscrived to and sworn before me

a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

1
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Port Kaituma, f ) ) Affidavit s/ '
North West Region, ~ )

Guyana, South america)

I, Tommy Xeaton, being duly sworn, declare:
In 1974 I was diagnosedd a diabetic and told I would have to

take insulin orally three times a day for the rest 6f my life.

:I was continually weak and had problems with frequeﬁt urination

Zand becoming hungry all of a sudden. During a meeting at

Peoples Temple in June, 1976 Rev. Jones told me that he was
taking care of my condition and not to worry. I went back to
Dr. William Atkinson (Crenshaw Blvd. & Florence Ave. West

Los angeles, Ca.) who told me that I had no problem with blood

JMM) S, Kodler,

Dated September 20, 1977

sugar whatsoever.

Witnessed:

Suvscribed to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Repnblic of Guyana.

[T
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Port Kaitunma, ) Affidavit s/
. North West Region, )

Guyana, South America)

I, Flora Sanders, being duly sworn, declare:
During a meeting at Peoples ‘femple one day, I thought I was

having a stroke. "I had pains starting at my shoulders going

“e

down the center of my chest, around the area of my'ﬁeart. I

éwas vold by Rev. Jones that I was not having a stroke but that
he would heal the condition that was causing the pain. ©hat
night, I could see a line like an incision. Several others
saw it, including Dr. Guyam the next day. He showed it to the
other doctors who were absolutely amazed. I have had several
electrocardiograms since then and everything is fine. I have

never had pains like that since that time.

Dated September 20, 1977

Witnessed:

Subscribed to and sworn vefore me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.

>
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Port Kaituma, ) Affidavit s/
North West Region, )

Guyana, South America)

I, Eddie Washington, being-duly sworn, declare:

In 1976, I went t6 Santa Monica-Hospital where I wad diagnosed
Eas having a tumor in_m& bladder. Tﬁe hoctors recom;ended
%surgery. Rev. Jones knew about my condition and téld me that

everything would be alright. When I went in to have surgery,

the doctors found that there was no tumor at all, eventhough
they had'rdn several tests and had no doubts about my condi-

t}on. I have had no bladder trouble or related problems since

then. ) .

Dated September 20, 1977
Witnessed:

Subscribed to and sworn before me,

a Commissioner of Oathé for the

Cooperative Republic of Guyana.

>
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Port Kaituma, ) Affidavitv s/
North West Region, )

Guyana, South Amerieca)

‘

I, Louise Teska Leé Williams,  being duly sworn, declare:

:In 197 , my vision was blurry and I had only half ﬁ& normal

y évision. ¥y stomach- was sore and painful and I had difficulty
eating. Rev. Jones said it wouldberK and not to worry. I

now see very wellnand the soreness and pain in my stomach- is

| gone and never returned. i

Dated September 20, 1977

H . . . . Witnessed:

Subscribed to and sworn before me,

a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.
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Port Kaituma, affidavit s/
North West Region,

Guyana, South America

I, Eddie VWashington, .being duly sworn, declare: -

s diton el Wy

< 2 B Wi iiS IR

PN
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For 2 years I suffered with severe pains in my lower back.

‘The doctors told me that I had arthritis, rheumatlsm, and

2

‘bursitus. Rev. Jones healed me of these terribdle pains in 1974

during a meeting at Peoples Temple.

When I returned to Dr. Nickens,

he commented on the great improvement I showed in standing and

walking. Before, almost all leg movement was difficult, but

now I can get around quite well and have never again suffered such

pains.

Gl teokop T

Dated September 20, 1977

Witnessed:

Subscribed to and sworn before me,

a Commissioner of Qaths for the

Cooperative Repudblic of Guyana.
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Port Kaituma, ) Affidavit s/
" KNorth West Region, )

Guyana, South America)

I, Mary Ford, being duly sworn, declare:

For several years, I had migraiﬁeheadaches which incapacitateé
me for hours at a time. I had been seeing Dr. Williams,

1101. Compton Ave., Los Angeles, Ca. ;ho diagnosedfmy con-

dition but was unable to prescribe any drugs that offered me

[RTST T

any relief. 1In 1373, Rev. Jones called out my name in a Peoples
Temple meeting and sent me a cloth to touch my head with. I no
longer have any headaches. When I went to Presbyterian Hospital

in San Francisco, Ca. they could find nothing wrong. I have

never had a migraime headache since then. %Z %

Dated September 20, 1977

Witnessed:

Subscribed to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.
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Port Kaitums, ) Arfidavit s/
North West Region, )
Guyana, South America)

I, Viola Moton, being duly sworn, declare:

In June, 1973, I was hospitalized in an emergenc% condition,

I had gone to John F, Kennedy Memorlal Hospital Outpatient

Clinic for dbreathing freatments which I received on a

regular basise I did not respond to the treatments at all

and was immediately admitted to the hospitale At that

time, my temperature was elevated, my speech was slurred,

and I had no control over the movement of my eyes. I was
admitted to the hospital on Tuesday morning., Wednesday night, the
doctors instructed my husband to call all of my relabives and
inform them that .I was; near death, When my son was reached in
California, he ig'ﬁ'omed Reverend Jones of my condition,

Reverend Jones said that everything would be alright, Although

I was hospitalized in Philadelphia, Pennsylvanis, the terrible pains
I ‘had been having in my head subsided immediately and I was soon
released from the hospital. I have never had anything like that

 phslo

Dated September 20,1977

since then,

Witnessed:

Subscribed to and sworn 'before me,

Wkt tne

a Cormissioner of Oaths for the
Cooperative Republic of Guyanae
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Port Kaituma, ) Arfidavit s/
North West Region, ) °
Guyana, So. America)

I, Marion vampbell, being duly sworn, declare:

1 nad terrific pains in the back of my nead and shoulders,
uuz';:.ng feoples Wemple services in San Francisco, Vae, aeverend

Jim vones sent a nurse to me, nis message was that i wou.d be saved

from my pain, Jinstently, my pains were gone,

‘%/’712’/}01/;« (Z‘V"’y"“(‘[ ¢

Dated September 20, 1luvr7

witnessed:

Subscribed to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the.

[ 327U "
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rvort Kaituma, ) Affidavit s/

‘North West Reglon, )

Guyana, South America)

I, Marion Campbell, being duly sworn, declares:

I had terrific pains in the be-lck of my head and sliioulder.
During a Peoples Temple service in San Francisco,:' California,
Reverend Jones gent a nurse to me; hls message was that I
would be saved from my pain, Instently my pains were gone.
I have had no problems with head or shoulder pain since then,

71 -
‘//ff’dwz‘w / %ZZ/
Dated September 20, 1977

Witnesseds

Subscribed to and sworn before me,

. a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyans.
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Yort Kaituma, ) Affidavit s/
North VWest Region, )

Guyana, South America)

I, Helen Love, being duly sworn, declare:

- -

:I had been a patient of a Dr. Xillian for years'in éhiladelphia,
;Pa. who was treating me for heart trouble. I grew ;orse instead
of better and spent my nights in a reclining chair since I could
not sleep. I could only walk 1 block and sometimes less than
that., This was in December 1971. I read of Rev.Jim Jones and
decided to fly to Redwood ¥alley. I was told I had to travel at
my own risk with a sign around my neck which stated my destination
and identification. ;; came to Redwood Valley where Rev.Jjones took

me in. Rev. Jones told me I would be o.k. and touched me. I

jmmediately felt stronger, and now can walk and sleep without

difficulty. I could not hear for a long time, and was almost blind.

Rev. Jones called me out and told me I would be alright, and now

I can hear and see well.

Hlon Lo

Dated September 20, 1977

Witnessed:

Subseribed to and sworn before me,
a Commissioner of Oaths for the

Cooperative Republic of Guyana.
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Joneslown,Port Kaituma: Affidavit of
North West Distirict , Guyana Lillie victor
1, Ljﬁfadﬁﬁ /?,229 ,being duly sworn,declare:

I stayed with the Mertles in the summer of 1975 on Tomk1 Rd. in
xedwood Valley,Ca. .bLashay }ertle (thier adopted son) Was 11 yrs.
old'llved there also., He had a bladder infection and problemsthat
1asted a while--but they still beat him. One night he wet the bed
and they forced him to standwith one leg up in the air all night in
the living room. They had people stay up and watch him all night to
make sure he didn't sit down or move. He was throwing up and passing
out during that night but he was still forced to stay there. They

treated him brutally.

,%///Z Vpcte

pated: August 18,1977

Witnessess:

Y-
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Jonestown,Port Kajituma ° 8s AfFidavit of

North West District,Guyana -Janet tupper

I, Qﬁ/)’)/k%ﬁﬁi/] , heing duly sworn,declare:

T used to live with Rick and Barbara Cordell. in the summer of '75
I had hurt my leg and I was on crutches. I had to have my leg rubbed

several times a day with ointment, and parbara Cordell Q?uld do it for

me. *Une night,about ?a.m. in the morning, Rick tordell ‘came in and

T

woke ‘me, and I thought it was time for my medication. He brought me

to his bedroom and Barbara wasn,t there. He started rubbing my leg and
asked me if I wanted him to go higher. I told him no, but he kept
feeling and grabbing on me. ’I kept telling him to get away from me and
he wouldn't. I kept trying to push hiq away, but I couldn't walk be-
cause he had my crutches on the other sideof the room. He wouldn't let

me go, he kept on molesting me.

4. e
D%?édiz;:;t 1;f;¢4

Witnesses:

.4:1;( 72
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Jonestown,Part Kaituma 8s Affidavii of

North West District,Guyana . Wanda Swinney

I, %ﬁ’)—'m‘&é/ ,Am:r‘/’/_” ybeing duly sworn,declare:

When John Bidolph worked at Wilsons Furniture $tore in ukiah,as manager,
he emplowed me as a bodkkeeper—assistant to him. He emégzzled a lurge
'amouét of money and merchandise from the store. I had é;eat difficﬁlty
bala&cing the records and he would claim that there wassome mistake that
the merchandise was never delivered,or had made a book-keeping error,but
this was not true. I personally saw him take sofas,pillows,tape record-
ers,recérds and a stereo from the saying he was loaning them to people
he even bragged about furnishing his home from the store free of charge.
The furniture was never returned. He was also a very violent person.

In the warehouse at Wilsons, hewould c 1aim to be joking while hltting
Phillip Blakey,slapping him in the face and hitting him in the body, just
provoking a fight. I believe he caused Phillip a lot of mental anguish

over the violent actions directed at him.

S~ M z e,

Dated August 17,1977

i Witnessess:

//K:4L /(/..,u.

TANE SN B

..' Cioeaine ™
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donestown,Port Kaitunn nn " OAffidavit of

North West Distriet,Guyana _ kussell *oton

I, Wﬂj?’c//ézw , being duly sworn,declare:

One Sunday evening at the Los Angeles Peoples Temple,Paul Flowers
in a fit of rage picked up a letter opener,held it to my throat--

stuck it against my throat and threatened to kill mes He said it

‘wésn't the first time he had killed someone and he'd do it again.

He also threatened the life of Maxine Betts one day mid-week short =

ij after because he thought she had saidsomething about him he

) didn-'t like. Qu/mﬁz&b Z Z‘:Z_‘

Dated: sugust 18,1977

Witnessess:

[RRILRDY

i
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Port Kaituma ) Affidavit s/
North West District)

Republt of Guyana ) ss. Dorothy Lee Wcrley
South America )

I, Dorothy Lee Worley, being duly sworn declare:

liy ex-husband beeing Ward Worley while 1living with ..me as my husband
between the years of 1966 and 1973 repeatedly shoplifted f¥om a number
of stores in Ukiah, California., He was employed as a janitor for

P.G, & E. for a couple of yars, He brought cleaning supplies, paper
towels, toilet tissue, mops, and brooms home. My former stepdaughter,
Faith Kice, stole supplies from the Ukiah General Hospital while working
there in the capacity of a LVN in 1973. She also stole dental supplies
from a dentist she worked for on Dora Avenue in Ukiah California.

Subscribed to and sworn before me, Dated: lét August 1977
a Commissioner of Oaths for the Witnessed:s

Republic of Guyana

<IN vo 12 fonenn
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Tort Kaituma, ) ArTidavit s/

Rorth West Rewion, ) ss

Renublic of Guyana, ) Ava Drown Jones

South America. )

I, Ava Erown Jones , bzine duly sworn, hereby declarae:

I’y bréher James Cobb Jr. has always been a lier and a ithief, and a
violent person i’

% On different occassions I remember my brother steaiing from my
grandmother, who owned a confectioner's store. Who was also
crippled in her hands, legs, and back. He used the money to buy
himself personal items, which he did not need. He constantly
lied about taking the money even after he was caught several times.

I remember another incident where my mother was seven months
preghant, and he knocked her down with a2 broom. I can not under-
stand how he and my sister Teresa are SO close because they have
always competed in there lying, stealing and fighting one another.

They both are sick, and disturbed human bengs who cannot be trusted

or respected.

t N\
i R
Dated: 1st. August, 1

Subscribed to and sworn before me, ¥itnessed by:
a commissioner of oaths for the
Cooperative Republic of Guyana.

LIRS £ LY B

- Justise & o ,f‘ 7
. Commisziona /4, ) ., X7 A4 ‘--hv? ‘/Z

of Georgztny aiyara, STl A

[ TREDY]
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Jort Kaituma, ATTidavit s/

Repuhlic of Guyana,

)

Korthwest Rerion, ) g
) Ava PBrown Jaoneg
)

South America.

I, Ava bLrown dones , beins duly sworn, hereby declove:

Fy sister Teresa Ann Cobb han always killed emzller d@nimale,
remembar her taking a Jarfer brick end smaching a baiy kittrr
in half. She z2lso choked baby chickens. She has alviays been o
dery disturbed and vielent perscn.

She has also threatened human beinss on éifferent occasions.
I do not trust her with chidren or any living thins.

yEns

. Pt/ oSt
Subscribed to and sworn before me, Dated: ~August lst. 1977
a Commissioner of Oazths for the Witnessed: Q\\y}

Cooperative Republic of Guyana.
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. a Commissioner of Oaths for the

Port Kaituma, ) Affidavit s/
North West Region, )
Republic of Guyana,)
South America. )

Se8Be

Diane Lundquist .

I, Diane Lundquist » being duly sworn, hereby declare:

I:saw Gary Lambrev come out of the bathroom laughing ghout a .
mbuse that had been caught by the leg and was dragging the
trap.

He asked me to come see the mouse, he could hardly talk because
he was so hysterical.

I told him that he was sick the way he was getting such pleasurel
\

from the suffering of the mouse. ~.
.

:}K0¢u¢< LJvLAVVJ~7»/\<}

Dated: July 29, 1977

Witnessed:
Subscribed to and sworn before me,

Cooperative Republic of Guyana.
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Jonestown, Port Keltuma 83 Affidavit of
North West District, Guysana Barbara Cordell

I, —/ ”’Jm @,,4,&,@/’ Being duly sworn, decla,z_"e:

LAY

I ;:aw Rick Cordell mistreat his children, He would touch his
daughters in a sexual way, He never wanted to spend time with his
children, Ee never wanted to take the children anywhere not unless
T was alonge Rick walked out in the middle of the night without
saying a word to me or his children about where or why he was leav-
ing or when he wou].'d be back. My first child was not his baby, and
when he (Mark) was @ baby he would mistreat him and push him a-
round, Rick was also unfaithful to me sexually, He was Involve
with women quite a few times, and one particular time was right
after I had gave birth to his first chfld, He was never a good
father image., He was & reactionary parent, Rick was very re=-
sentful of bables and children that I took care of in our home
even his ovn. He wanted the time spent on him, Rick would take
his hostility out on the children, Rick also purchase things for
Peoples Temple, and quite often he kept the things for himself,

st tu/"M-'\ (3)1.«/@//

Dated: August 18, 1977

Viltnesses:

1334
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Jonestown,Pori Kaltuma ss - Affidavit of
North West District,Guynna Jim Arthur Jones

I, ——gwd—-@mbﬂml— 9:@4&9 duly sworn,declare:

Joyce Shaw beat me 150 times on the rear end with a thorn bush and then
made me eat soap and réaches as my punishment for misbeljaving while T

was §taying with her in 1976, :

*
H

Witnesses:
O Al S TR TP 4
j"' D & L) s
Eedtnrsion o ot ud von oo cnet

!
A Comgedwm GeLay, Soal [

Plrile 10l




Jonentown,Port Kajtuna 55 Affidavit of

North West District,Guyana Stanley Gieg

I, /éﬁ/w&a‘ AVZU{/’ ,being duly sworn,declare:

Walter Jones stole hundreds of dollars worth of tools bought and paid
for by -:Peoples Temple bus garage. Ye had his transmission ;:overhauled
and a x:few engine put in his pick-up truck at the expense c;i‘ the Temple
also. xI-Ie took the truck with him when he left the membership of the
Temple. He also took with him socket sets, screwdrivers,and other

mechanic tools valued in the 100's of dollars which had been purchased

Mty A

with the Temple non-profit funds.

M
‘Dated ’% gust 1 964

Witnesses:

X TV T

- ,qﬁ'.’ﬁ\
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Jonestown,Port Kaituma Affidavit of

North West District,Guyana ¥ary Tupper

[y

mnnjjb \;11,\,\") t"JQI\ ,being duly sworn, defg:lare:

FOE? Y

I dsszsted Peanna Mertle in running 2 concession stand owned by

Peoples Temple. The money would always come up short but Deanna

would always have an excuse. I saw her take money, from the cash

box and she would never put any money back: Although neither Deanna

or her husband had a job,they always had plenty of money.

Meonni duppen
g Vi

Dated Auvgust 17,1977

Witnesses:

Pledphe

n3e
7




Jonestown,Port Kaituma

North Vlest District,Guyana

Affidavit of

Jeff Carey

being duly sworn,declare:

I, (XGUALh fx. (;%A&AOh
o0 7

e

Whén Mickie Touchette Was working at the Motel 6 in Santa Rosa as

IR PR}

a desk clerk,she often.stole money from the cash register after

work lpurs, on a regular basis. Shewuld have me wait out in the car

down the street while she went inside. She was fired from the job,I

dont know if it was because she wascaught stealing themoney.

TCUVANRA Yoo ) Coron

RYEHUES Ll [ LS

,%;;;f Dated August 17,1977

H s
//jal Witnesses:

I o LI 4 .
A e . '_"‘Ll TN oy
(VA . Bl
B Lt e g |
500 e dera >
.9“%4 7\4‘.. s%
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. Jonaestown,Port Kaituma

North West District,Guyana

1, (&éuuémk Af:%
v Jd

Affidavit of

Stanley Gief

being duly sworn , declare:

Almost a year ago my mom,Rose Gieg, left myself and my brother

Cllfford in the care of Peoples Temple . She has paid absolutely

no Bupport at all for our clothing,food or other expenses since

Py

she 'has been gone.

ot Bloy

Dated Aungust 17, 1977

Witnesses:

At sy

BAL 8t

¥ Gaes, wathz Ay gt
2orgetevr Gayana, Sauth ;\an:‘:

Pkl ol

gt 3z




Jonestown, Port Kaituma ss . Affidavit

North Yest District, Guyana . Wanda Swinney

I2&352»y¢4£;4FV4ﬁlzdvxng » being duly sworn, declare:

- 174 -
I waszpresent many times when Wayne Pietla recommended vzolent actis -
to th; Peoples Temple youth Group. He suggested things such as rob-
bing banks, killing people and blowing up bridges. He was trying to
ga@n the support of teenagersand children to do these acts. He stole

guns from his dad and other people he knew when he left home.

Dated August 17, 1977

Witnesses?®

i"" Ay
- l'.\_ .
?{ e

'I—"”“ "I‘lr
ot ., mng ity
Gearaciam- ,,uzr\a Saky Amorice
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Jonestown., Port Kaituma ss Affidavit

North West District, Guyana Mark Cordell

I, %zé é@é// , being duly sworn, declage:

Ric{t, (my dad), has beaten me with belts until I had b'_iack and blue

mari:s on my rear end. He also threatened to kill me, and would hit
me in the arms. One time when I was living in Redwood Valley, I was
on crutches then, he threatened to "kick my ass", and he pulled my
crutches from under me. He kept on hitting me until my mother,
Baz:bara stopped him. I saw Rick steal things from Radio Shack. About
a year ago on the 4th o-f July, L knocked on his bedroom door and he
wouldn't answered me, so I busted the door down. He'd taken an over-

dose of pills, trying to committ suicide. All of his children saw };im,

T} G

Dated August 17, 1977

and they were all terrified.

/ Witnesses:
5 e %ﬁ.n;'hs

ey SV fud g B R

2%:{." it Guvsid, acuth amer!
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Jonestown,Port Kajituma s8s Affidavit of

North West Pistrict,Guyana Mark Cordell

1, %Z‘( dﬁ/[// , witnessed Jackie Swinney physiczlly hit

the patients inher care,while I was staying one time in_ her Lone.

She would beat them with her hands for no reason at all{?She nistreat-

ed tﬁem often and called them obscene names.
v
74@44 Um&%

pated August 17,1977

Vitnesses:

Pl




Jonestown,Port Kaitumn ss ATfidavit of
North West District,tnyann - Curtis Smith
1, Fodia /gwu:tﬁ ,being duly sworn, declare:

Joyce Shaw Houston beat me once about 50 times with a switeh and fured:
me to éat soap and roaches in it as discipline for misbehaving. I HEAY
serioug back problems and have had many operations on my back but she

didn't seem to care when she was beating me with the switch.

' . Hller Bomst

Dated August 17,1977

Witnesses:

Ut FLEAU BSn

AN ks s RN

e
/ N Q
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L 4
Jenostoin, bort Raltwa) oo hislduvit oy
Worth .est atrict, Guyrnn olrnic Hrisinbach

1, “&LQ;”L\,&.&'Q Q)\X k(Qi-;‘\.\(,_{(;k\nr duly ovorn, Caclaro:

I ros’dnd with tho Stoons for one yeer, ne eltornson after nap-inp
I reuzGe Grzee's bed, I discovar:d unsor i.er wottress a whivo
gavolepo full of monor, I never saw so rch monsy in ryr lifs

end _co‘.l"x“ ad out fiva thous»nd dollars, I put it beck undc::r tho
r::attre.;... Ono woesk later CGracce Stoen loft horo to go \vit:'h hor
boyi‘i'i-:-nd “elter Jones,

el B baef )

matod Aurust 135, 1677
“itnoessoss

"_ﬁ%—*dpﬁ

1) ice of tho 2t ,-
Cominizelonnr of 0;' s 21d M' Aerine
Al Suargonnrs Govsnpy, Santh Amarnier

'Y
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Jonestiown,Port Kaiiuma an Affidavit of

North West District, Guyana stanley Gieg

i
I, gi!’ﬁc Q_a/a ,% , being duly sworn,declare:

I know for a fact that Jack Arnold Beam stole various parts fron

junk yards and part houses such as Redwood Auto and Reliable }Mill

in Ukiah. He took s;cket sets, screwdrivers,wrencheséhammers,wclding
se%s,and special parts for deisel engine repair. He glso told ne o
stkal parts and tools for him. He always bought the best of parts anc
toals , in worth of 100's of dollars for his electrical musical
equipment (especially his guitar) with funds from the church
t;easury—-Peoples Temple~- and when he left the membership he took

the tools and instruments (amplifiers also) with him.

bl e,
/7

Dated August 17, 1977
Witnesses @

N
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Jonestotm, Port Kaltuma 88 Affidavit of
North Wost District, Cuyana . Chris Rozynko

v "
I, ( l/’t(u&&n K",’-’;r-’"’["“f/ » being duly sworn, declare:

a

wapen 18

Vincent Lopez and Dwayne Scott these were two boys from his child
care homs, One perticular time Walbter Jones, (also known as Smithy)
.lost his temper, It was as if he had gone insane. He struck out at
Dwayne Scott, and started to beat him up, Several of us that were
standing around jumped in between Walter and Dwayne to stop him, I
it hed not been stopped, Dwayne would have been seriously injured.

Walters?! actions were not those of & responsible adult,

Dated August 18, 1977

Witnesses:

bt pe




Jonestiown,Port Kaituma Affidavit of

North West District, Guyana -Julie Cordell

I, (), fu C{)’\/Juu , being duly sworn,declare:

Rick Cordell molested me,kissed me, tried to do sexual things to me-
feeling all over me. He always made us massage his %ack after an
easy days work. He beat all of us childten,taking out his anger

0;1 us. He would always try to scare us by throwing glasses of milk
on the floorO-- or at the walls. He even did that once or twice to
a 1little 3 yr. old baby girl who was livingwth us. For a while he
cmae home from work every day and for no reasonwuld beat on us all
with sticks-~trying to make us cry. One time he beat me for a

long time tryingto make me cry buf Iwuldn't so he kept beating me

over and over until he just gave up.

Qs Cmde 0

Daéad: August 18,1977

Witnessess:

// Z"p/al "‘7’-’
ot
[ERNSSLE )
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Jonestown,lPort Kaituna Affidavit of
North West District , Guyana Braunshaunski Darnes
1,.085ravn Darnece , being duly sworn,declare:

I lived with the Mertle Family in Redwood Valley in §ye summer o*
1475. There was a young fellow about 11yrs. old liviq% there also
wépse name was Lashey. The Mertles (Fert and Deanna) would give

h{m what they called "spankings " but what they did was beat hin--
they)bent him over the couch and kept on hitting him--they wouldn't
stop for a long time. They made him stand up all night in a corner .
He had a bladder problem and every time he wet the bed they would
pick him up and throw him in the cold shower. Once they made him
stand on one foot all night just because.he wet the bed: The older
kids in the family would stay up and watch him all night. Another
time he accidentally broke a glass and all of the older Mertle
girls( Linda, Sandy RozynkoPianne ) they started pushing him over
the couch and knocking him around, picking him up and throwing him--

slamming him dowm.

ez

Dated: August 18,1977

Witnesseis7,ﬁ
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Joneslown,ort kaitumn i Affidavit of

North West Vistrict,Cuyana Rita-Cordell
St ‘ .

I, %?kg/% C?g7¢é&>({’ , ‘being duly sworn,declare:

August of last year while driving to a church service in Los
éygeles Rick Cordeli(my dad) kept putting his hand b;tween my
1§gs while I was sitting next to him and whenever I;ﬁ say any-
tﬂing to him about it hewould get angry. He was also putting -
his arm around meso that his hand was resting on my bdbreast. A,
few days later we spent thenight over at a friends house and he
;efused to let me sleep anywhere but in the double bed with him.
He told me hehad sexual attractions ato me and my sister Julie.
When he left our family he didn't say a word--just picked up and
left. He never spent any time with his children. He was always

asking me to hug and kiss older men.

7 . a. -

Dated August 18,1977

Witnessess:
7
s f N R é/
A Dt e
Camr T S ;
At Garegatcten sducieter, Sonth S ool
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Port Laituma AFFIDAVIT OF

North West Reglon 88 JEFIREY CARIZY

)
)
epublic of Guysna )

South Americae

T BTN

:JofTrey Carey, boing duly sworn declare:

I,

I was personally present vhen David Vise cashed fraudulently

obtained welfare checks, which he was receiving with his wife,
sigpy Lo Wise, in Ukiah, California in 1971,

Q%&:‘:}Agust 2_, 1977

Viitnessed:

Subscribed to and svorn beforc me

a Corrissioner of Oaths for the

Republic of Cuyana

L n"‘ﬁ:-: T nE ZL
Jasiioe o [ 4 2 AL r/
Cen 3 /l] JaS Al g g .it{

fvta Guyana, 5:.»..:-_./..,:,;:.
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Tort Kajtuma Affidavit s/

North West District
Reruklic of Guyana
South America

SS.
Charles E. Touchette

— N S N

I, Charles B. Touchette, being duly sworn declare:

1sickey Jean Touchette my oldest daughter, tried to suffocé%e my
younsest daughter Michelle Elaine Touchette. Nickey held*a pillow
over Fichelle's face to the extent that lichelle has lost conciousness
vefore she was stopped. On another occaseion “ickey shoved her younger
brother from a cabinet top to the f;oor causing a severe wound to her

brother's head.

o, Vo

Subscribved to and sworn before me, Dated 1st August, 1977
a Commissioner of Caths for the viitnessed:
Republic of Guyana.

Pirete paa ol




Tort Kailtupa )
North YWest Rerion, ) ss.
Republic of Guyana,)
south America. )

Affidavit s/

Ronald B. 3ines

I, Ronald E. Sines, being duly sworn, declare:

Rick Shroeder during the year of 1975 regularly burglarized
éﬁilroaﬁ cors stopping over in Ukiah, California. Théfitems
t?ken consisted from construction supplies such as piywood,
2 x 4 Douglas Fir Studs, cases of paper tissue, large rolls of

paver table cloth covers.

Subscridbed to and sviorn.before me,
a Comnissioner of Oaths for the
Cooperative Republic of Guyana.

L T

Dated: 1st August 1977

witnessed:

Bl vt




Port Kaituma
North Vent Dintrict
Republic of Guyana
South America

Affidavit s/

4]
%]

Stephen Y. Addison

R R

T, Stephen I'. Addison, being duly sworn declzre:

In 197¢, David Vise illegaly wire-tapped several telephones in:San
Francisco's(California) Teoplec Temple. David ¥ice was seen and caurht
at the main switch board on the 2nd floor of the church buildiﬁg wire-
tapping th% televhones.

Sl O

Subseribed to and sworn before me, Dated: lst August, 1977
a Commissioner of Oaths for the "itnessed:
Republic of Guyanggp

e
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Jonestown, Port Keltume 88 . Affidavit of
North West District, Guyana Cynthia Davis

(Y}

s Being duly sworn, declaro;.:

Linda Mertlxe stated that many times between the years of 1973~

1975 , the items she stole from large department stores, such as

the Emporium, ‘I, Magnim, and Montgomery Wards., She stole cone
tiniously for 3 years, In 1976 she t0ld me sbout her sex rélationsg
with Kay Henderson (en adult), She sald that Kay offered to go to
bed with her, and they dld many times, Iinda would explain in dew- ]
tall the sex act between them, She also told me ebout a young girl =~
age 14 who she (Linda) forced into a sexual act against her will,

She wanted to hurt somebody black,

A—Ic\/ JO@H
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Jonestonn, lort haituma ) Affidavit s/
Sorthwest District )
Cooperative Hepublic of Guyana)

I, Danny X, Kutulas » being duly sworn, declare:

[y

* In the month of Jecembexr of 1975 J.R. Furifoy, his wife Petty Yurifoy and son J:ixuny
purifoy and his fwife Gale Yurifoy removed materials, tools, and machinery from‘a
Peoples Temple é_hurch appartrent buldling under repairs at the time at 1345 Alvarado
Terrace, Los Angeles, Cplifornia that did not belong to them.

Jinmy and Gale Purifoy said to me the evénfmg they were loading the truck, that they
were going to do a job in Fresno California for the Peoples Temple church and that it
would take about two or three days and will be back for Christmas dinner. Wwe never
saw them again, )

The materials stolen belonged to Peoples Temple church.

Subseribed to and sworn by me,

a commissioner of oaths for the Dyted August 5, 1977
Republic of Guyana. ligtnessed:

Myt

>

Aftidavitg
Amerey
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State of California L) AFFIDAVIT OF
. - ) ss.
City and County of San Francisco) JUNE CRYM

I June Crym, being duly sworn, declare: ) -

. That I have known Marv1n and Jackie Sw1nney 51nce 1971
w&gn I joined Peoples Temple. I remember noticing from the
very start how Marvin and Jackie would ridicule their teenage
son, Don Swinney, because he was slow and mentally retarded.
Marvin was ashamed that the had brought a child into the

world that was not "normal” and he never missed a chance to
make fun of Don, to make him appear a fool. I saw Jackie and
Marvin both physicaliy beat Don many times - the child grew up
constantly battered by his dad's belt or his méther's slaps.
Don gradually became violent himself, following in his dad's
image. He bullied little children and threatened them con-
stantly.. When Don went to our Agricultural Mission in:Guyana,
to live with his uncle Tim and where he was later joined by his
grandparents, his move came as the result of his having stolen
a knife and threatened to cut some children at school with it.
(Bishop) Jones wanted to save Don from certain imprisonment
behind bars and so made a place for him in the Mission.

Marvin and Jackie Swinney remained behind in Redwood Valley,
California, U. S. A., a very racist small town. The church of
Bishop Jones was centered in Los Angeles and San Francisco and
1ts membership was predominantly black. Jackie and Marvin

stayed away and did not come to church services and told neighbors

Wbyt

they didn't want to be "niggers" anymore.




State of California ) Affidavit of
) ss. .
Ccity and County of San Francisco) Sandra L. Bradshaw

S

I, Sandra L. Bradshaw, being duly sworn, declaré:,

T I live at 2544 Sutter Street, San Francisco, Califbrnia.

I hhve been a member of Peoples Temple for nearly é yearse. I
have worked as a Deputy Probation Officer for the County of
Mendocino in Northern California for over 7 years. Through my
association with Peoples Temple, I know Linda Swaney (dunn),
Faith Kice, Janet Phillips and Danny Phillips. While these
people were "in our group, they were the source of much contention
and negativity. They were frequently involved in alcohol and
drug abuse, Faith Kice and Janet Phillips worked at a local
hospital and stole assorted drugs and pills. They were always
on some type of "medication."

Linda Swaney (Dunn) worked at the Masonite plant in
Redwood Valley and had a terrible reputation as a drunk and an
"easy" marks She flagrantly exhibited her 1lifestyle in front of
other church members and her three children,(z of them were
young teenage girls who looked to her example, and 1 was a young
son). As a result of Linda Swaney's decadent lifestyle, her
oldest daughter Denise ended up in the local Juvenile Hall for
drugs and lewd conduct. Mrs. Swaney's latest boyfriend had
also misused Denise and faced investigation by the local welfare
department. Denise was ultimately placed in a foster home, but
she still continued her anti-social behavior,

Danny Phillips was one of the sickest personalities that
I have ever known. He was purposefully cruel and inhumane to
others, His whole manner was one of racist insensitivity. None

. of the previously mentioned people are black, nor are they
marfﬁed to black, nor have they adopted a black childe. _They
are openly elitists and believe themselves to be superiéf to

e

others,

0
gt

f




In 1973, when Bishop Jones was discussing the possibility
of starting an agricultural project in Guyana, South America,
all these people sought to discourage it from the beginning.
They felt that South America was too vastly underdeveloped
to.ever mer it investing 1n. Danny Phillips and the others felt
that the government of Guyana was totally CIA involvedTand
flqanced. They felt that people who had for so many years
under the paternalistic overseeing of Great Britian were
incapable of ever achieving self-determination.

Danny Phillips was in the first group that went to
Georgetown, Guyana. He disliked the country and people soO
much that he left the second day-he was there., All these
people are obviously capitalistic’in their orientation, and
have a vested interest in seeking to discredit anyone working
towards socialist objectives.

Dated this /57 day of ,41-%;2[/" /9722 .
_C:«.C/;(_/Z \_/.éﬂ 7‘-—'/, f\fo-*-)

Sandra L. Bradshaw

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public in bta o
Oificial Seal

and for the State of California. . Njalmespa.bzltiandolph
G otary Public - Calif.
W ' Y o
e,
7] J

¥endocino County
My commission expires Oct. 7, 1978,
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State of California g AFFIDAVIT OF
ss,
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

I,;Sharon Amos, being duly. sworn, declare: <

Linda Dunn Swaney was a person that I always thought was a very
superficial person. ' She was very clothes-conscious and like to
have a lot of fancy clothes, a brand new model car, and she did
not relate in the slightest to politics or Third World struggle.
She had no understanding of the capitalistic system and the evils
of exploitation. She simply wanted the “finest" things in life
and came to the church because her husband and his relatives
were members.

She did not give any concern to her children, and the only
understanding they found was with the Pastor of the church,

Rev. Jones, and the members of Peoples Temple who gave them love
and attention. I distinctly heard her say, as she was finally
planning to leave the church, that she didn't want to put up

with this "Socialist mess" any more and wanted to pursue her

own interests. She said she didnt give a "damn" about her children.

We got reports after she left from people in the community that
she went into a completely hedonistic life. She was sexually
promiscuous, got drunk every night, and would have sex with
anyone who would ask her. On one occasion she was so drunk she
drove her car into a tree and had to be hospitalized. This is

a documented fact in Mendocino County, where a personal friend of
mine was her nurse in the hospital.

Linda has stated in the newspapers that she had left the church
because Jim Jones had made advances to her. I know that this was
a lie and that the truth is exactly the contrary. It was she who
badgered our Pastor to have sex with her, and when she did not
get her way, she became the vengeful woman she is today. Her
behavior after she left our fellowship certainly does not show
her to be a modest, proper woman who was offended by sexual ad-
vances, .

She later married a man who was openly racist. Her daughter,
then 14, was so disturbed by her mother's outrageous behavior
and racist affiliations, that she left home and had to be housed
in.the local juvenille hall. Denise refused to go home to her
mother even after being detained in juvenile jail for rebellious
youth. Her daughter has since patterned her life after the
mother, and is equally promiscious, even though in herzearly teens.
A son of Linda's who was a very happy and socaible chiid, has
withdrawn and is not at all like his old self. Linda refused to
let him play with or see his old friends, and he was completely
traumatized., He has also now started on a life of crime, drugs,




and mental stress.

Dated this _ /2~ day of August, 1977.

" Subscribed and swoin before me,
.4 Notary Public in and for the

State of California _2%44974 Q/{Ao:hv

AYR N

H Sharon Amos

NOTARY PUBLIC (/

= Official Seal

‘ TR\ James R. Randolph
‘ »,:,;?.“;g Kotary Public - Calit.

Principat Office in
Nendogino County

-JiMy commission expires Oct. 7,1978,
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State of California ) AFFIDAVIT OF ; w
) ss.
City and County of San Francisco) ROBIN TSCHETTER

»

I, Robln Tschetter, being duly sworn, declare: -~

Mot

T AT

That when I was under age and still in high school, Jim

dop

Cobb made advances towards me and even had me to come over to’
his house and he would try to get me to go to bed with him. He
would pressure me by saying that I must be a Facist if I didn't
want to go-to bed with him and then one day, he forced my clothes
off of me and pushed me into the bedroom. He told me if I would
scream he'd hurt me and then he made me do horrible acts with
him. It has affected my ability to relate to other men now and 1
hate him for that. BHe had me bend down and lick his buttocks,
then made me take his penis in my mouth and suck it and swallow
whatever he did in my mouth. He laughed . when I cried and said
that I deserved‘it since I was a honkie. I was young and very
impressipnable. I believed that-he would hurt me and get me in
deep trouble with my extremély strick parents. He tried to get
me to take drugs and told me that if I ever told anyone he would
get even with me.

When I was only 16, he had me take some barbituates- that
made me very drowsy and drunk.

Dated this Z]-/ day of August 1977.

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public .

in and for the State of . %2 4

California . vZ) A
’ Robin Tschetter =

~auts K it
NOTARY PUBLIC (f
- I'd

LI

Oificial Seal
T\ James R. Randolph

J 2 Kotary Public - Calif.
'\ % Pm:leal Office in
i

Mendocino County
1978

My commission expires Oct. 7,




State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss: .
City and County of San Francisco) CAROL STAHL
I' L- -‘.' -

FYe? AT

_ That Terr§ Cobb Pietila said Guyana was the mbst facist
place in South America. She séid the government in power had
tried to cause race riots between East Indians and blacks there.
She said the black government was educated and "rules" over the
Chinese East Indians, and native people there. She said there

was no national unity in Guyana, just domination by blacks, and

that there was discrimination in the highest and lowest places.

She told me there were still riots going on, and that particularly
the sugar workers, who were East Indian, lived in terrible pover-
ty. The reason that the government in power had kept this racial
animosity up was that the only way they could rule was through
"divide and conquer®” tactics. She said they were complicit with

the CIA in this.
Dated this /OThday of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of 7 <Z7L_
California (//LL&—/ ! A,M

Carol Stahl

Oificial Seal

! James R. Ramdo'ph
Notary Publié-- Calif.

Principat Office in

Mendocine-Sounty

\ Wy commission expires O_EE 7,1978;




State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.
City and County of San Francisco) ANDY SILVER

I, Andy Silver, being duly sworn, declare:

oo

% That I was a student in the Peoples Temple collegg sthdent
prégram with Jim Cobb, Wayne Pietilla, Terri Cobb Pietilla, and
Micki Touchette. Many of the young people, some recently out of
the drug world, were confused about themselves, their identity,
(séxuél and ethnic) and their personal goals, and looked in par-
ticular to Jim Cobb for direction and inspiration. Using reverse
racism, he required the white students to prove they weren't
‘racist by showing him respect as a Black man. He would stand on
a table in front of them at house meetings, spouting political
rhetoric, advocating terrorist activities and denouncing various
political herces as "Tom's" including Malcolm X for his later
integrationist views. He would then order the women who were
white to come forward, sometimes to kiss his feet, and other times
to touch his privates. He established a paramilitiary organiza-
tion among the students, and established a library on how to make
bombs, blow up municipal institutions, and made many contacts for
the acgquisition of guns.

While he was still a student, the church began developing
plans to begin an agricultural mission field in Guyana. BHe tried
to divide the congregation from the church leadership over whether
thé Temple phiiosophy was consistent with the philosophy of the

Guyanese government, and whether the socialist ideals §f the

W'k

Guyanese government were sincere or diversionary.
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Another example of his using the church was in his asking

various church people to recommend him to a dental écho'_ol scholar-

.

shi:p committee; he was .shortly thereafter awarded an eleven
thousand dollar scholarship. He thes quit the church.
Dated this HZTN day of August 1977.

Subscribed and sworn to '
before me, a Notary Public Q Me‘)
in ;md for the State of ('\L
California Andy Shilver
s ﬂ/éﬂt{ég(__

NOTﬁ PUBLIC

. Official Seal
@ James R.'Randolph
_-?;?* Notary Public - Calif.
\Qy Principal Office in

| NTE Mendocino County
|4y commission expires Oct. 7, 1978
[ Sa e s S e s &S A
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State of California - ) AFFIDAVIT OF . )
) ) ss:
City and County of San Francisco) ANDREW SILVERS
:oI, =7
i: That Jeanette Kerns Hommen was a persoh that'I knew and

went to college with. She was very much apart of the bourgoise
life and often talked about finding herself a wealthy man and
living in luxury. While she was a member of the Peoples Temple
she used the church to finance her education. She was not a
serious student, as became evident half way through her college
education. She was seen attending and associating with members
of the right wing, conservative political party on campu§ and
she had affiliations with fundamentalift, evangelists who
preached a reactionary doctrine on various campuses and they
were commonly known amongst the socialist groups to be backed
and financed by the CIA. The Temple youth became suspicious of
her activities and associations and questioned her motives as
being a member of a progressive church. Her response was cold
and soon after, left the area.

After not seeing her for several months, she returned to
the Temple with her newly acqguired husband, the son of a-govern-
ment official of Iran. He was very supportive of the brutal
facist regime of the Shah of Iran. Mr. Hummone was in the United
St%fes being educated at the expense of the Lockheed International
Coiporation in an arrangement made by his father, whoj}epresented
the Shah, in arm sales negotiations. He deferded theé;mprison-

ment of the poltical dissidents, and the torturing of anyone who

/pvl ﬁ‘g/
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questioned the policies of the government. Jeannette, agreeing
w1th him fully, she stated that she was soon to move there and
se?tle down. She expressed that she didn't care about ‘the suffer-
iné.of the poor of Iran but was interested in the wealth that she
would receive when she got there.

We mentioned to her that her mother and sister were going to
Guyana to visit and possibly live. Both she and her ﬁusband ob-
jected, saying that only niggeré lived in the little jungle and
that they wouldn't have it and would do everything in their power
to hinder such a move. . Jeanette said that Guyana "has gone
Communist" and she wouldn't allow her family to go there.

T
Dated this [() day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of -
California M} m lé.»g/@u

Andrew Silverf

Official Seal
\ James R. Randolph
Notary Public - Calif, v

Kf@~/zfﬁféf—~

ﬂ'x’ PUBLIC

Mendocino County

H

|
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I 2.3/ Principal Office in
iMy commission expires Oct. 7, 1978
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State of California ; Affidavit of
SSe
City and County of San Francisco) . Sandra L. Bradshaw

.

1, Sandra L. Bradshaw, being duly sworn, declaret -
A - . .

I 1ive at 2544 Sutter Street, San Franclsco, Ca lifornia.
I have been a member of Peoples Temple for nearly 8 yeafis. 1
have worked for the County of Mendocino, California as a Deputy
Probation Officer for over -7 years, Through my assoclation with
Peoples Temple, I knew Wayne Piletila, ¥cki Touchette, Terri:
Cobb and; Jim Cobb., On various occasions I was involved in ..
attending a small group session with Wayne as leader, in which
very violent terrorist acts were discussed in detail. Bishop

. Jones had .suspected these people of being involved in such things,

so he had sent me and others‘to this meeting to keep a check on’
VWayne's activitles. I have personal knowledge that on more
than one occasion, Wayne initlated discussions advocating viol-
ence.,

At one such meeting, that took place on the acreage of
the children's ranch run by the church, I saw Wayne Pletila
participate in this meeting, and he reported that he had per-
sonally gone to a number of different armories to check them
out to plan various maneuvers in anticipation of carrying off
an armed attempt to w]iberate® the guns and weapons stored
inside,

Wayne also spoke of explosives and where to get them and
how to use them, He used as a guide a terrorist book called the
®pnarchist Cookbook™. He discussed putting poison in the water
supply of major cities during an armed "take-over."

Wayne Pletila went into detail talking sbout killing Pres.
Nixon, Governor Reagen, Governor Rockefeller, Billy Grgham,
Rev., Ike, and other religlious leaders as well as political.
Wayne Pletila also spoke freely about putting bombs under peo-
ples cars and of various ways of getting terrorist supplies.
Wayne. . had maps, gas tanks, military books, etc. He talked about
his being the only person who was'dedicated! to the frevolution'
and saw himself as an "herolc guerrilla fighter®., Wayne and Jim
Cobb especially were always talking about guns and of doing things
1ike destroying radio stations and other lines of communicatlons.
Wayne Pletila, Micki Touchette, Terri Cobb and Jim Cobb were
consistently and actively involved in trying to get the church
members to participate in violent terrorist activitles. They °
i1eft the church when their efforts were in vain and the church
was following a course too moderate for their tastes.

In 1973, when Bishop Jones was discussing the possibllity
of .starting an agricultural project in Guyana, So. America, these
same people spoke out actively against doing so. They did not
want us_to expand our work to an under-developed country. Their
main objection was that the leaders of Guyana had no revolutionary
consclousness and there would be no significant contribution made
by Guyana in the struggle for 1iberation., They a lso stressed

I
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CIA involvement and stated that the Guyanese leadership was not
astute enongh to resliize Just how infiltrated with agents they,
were, These people openly professed and advocated the use of
violent térrorist tactics and were dissatisfied not only with
the peaceful, retional course the Temple was taking, but crit-
icized this same approach that the country of Guyana advocated,

Dated this Z Z day of /ZZLLSLMSJ#Z sy 1977,

K RS T

R AT

(*E/zv 384 4@/5«/

~Sandra L. Bradshaw

Subscribed a nd sworn to
before me, & "Notary Public
in and for the State of California, . . .
. Official Seal
Sames R. Randolph

Notary Public - Calif,

2357 principa) Office in
W %—W /" Mendocino County
U . (/ - My commission expires Oct. 7, 1978;{
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State of California ) - AFFIDAVIT OF
) ss. ’
City and County. San Francisco) LAURIE EFREIN
; I, Laurie Efrein, being duly sworn, declare: F
i Walter Jones was sent by the Temple Board as a consultant

to the Guyana Mission. He was thought to have sufficient ex-
perience in mechanics and building to be able to assess the best
outlay of the agricultural mission, particularly thé building
sites,.well, and a potential hydro-electric §1ant. Rev. Jones
had expressed extreme.reservations about his selection as the
person té do this job. He was new to the church and his loyal-
ities and basis iﬂ socialist principle were completely unknown.
When he returned, he proved to the church membership that
Rev. Jones' reservations were justified. "Smitty" was threa-
tened because he was under pressure of trying to hide a sexual
affair he was having with the wife of one of our members. To
build himself up in the .eyes of this woman and to divide her
from the church, he began to bad mouth everything the church
was trying to do in Guyana. At first he attacked only the pro- ..
ject, saying we would never make it function, and that we had
made a stupid blunder in investing so much money there. Even-
tually, he attacked the people and government leaders.
L He picked out very inconsequential things and harped on
them to exaggerate a point. He said there were humarg, feces

left to lie around in food factories and people dumpéﬁ raw
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sewage into canals through the city streets. He accused the
goyernment of talking big’ 1n their papers about new faotorles
and improvements, such as a big new hydro—electrlc plant, but
sald the "stupid little country” would never produce a thing.
He said there was gold and oil there that they were too stupid
to. recognize and develop. He said all mlnlng operatlons had
come to a standstill when the British were kicked out, that the
country was committing economic suicide by nationalizing the
only money-making indus tries left. As evidence of this, he
said the bauxite industry was failing and the papers were lying
to the people that fhey had actually made more profits since
nationalization.

I was not surprised when he left the church and began to
continue to degrade the Socialist Republic of Guyana and Peoples

Temple, as he is now is doing in the press.
Dated this [Zzg day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public : .

in and for the State of
california C)Z¢¥~¢¢L;2;4~¢0hv
Laurie Efrein

NOTAWUBLIC

oﬁmal Sea\

: es R. Randoiph
; dxgyvmnm-cud 4
N Principal Ofixe in
= Mendocind cpuniyg .

My commission .qxplres oct: T,
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.

City and County of San Francisco) HARRIET TROPP

; I, Harriet Tropp, being duly sworn;.declareé :

That I was one of the college students in the dormitory
at the same time as Jim Cobb, Terry and Wayne Pietilla, Micki
Touchette. When discussions would come up about the possibil-
ity of building an agricultural mission, all thé above-named
parties were very much against it. They called Guyana a
Banana Republic, accused President Burnham of being a CIA plant
and circulated literature stemming from an opposition movement
within Guyana whose publication I believe was called-"Daycleann.
They furthermore believed that socialism would never be
achieved in the manner of hard work and cooperation, but were
solely interested in what they cailed "glorious revolution" --
violentkgzsrthrow of papitalist systéms. They said Guyana was
a "hole" and backward and had no intentions of heléing the
church build a cooperative farm.
It seemed to me at all times that these were people who
had no consistent commitment to socialist principle but were
rather interested only in recruiting supporters for their anar-

chistic, self-aggrandizing goals, which allowed them to "play

[ LT |




revolutlon without the rigors of self- dlsc:.pllne. Fro;';x the
tJ.me the Temple started to consider building a socn.allst alter-

a

native in Guyana, these people worked actively agalnst it.

Dated this 5/ day of August 1977.

Subscribed and sworn to |
before me, a Notary Public {
in and for the State of
California S

Harrxe‘/l’xopp y }
1
] z { #M : Official Seal
W A AN\ James R. Randolph
Notaky Public y %‘ Notary Public - Calif,
. W, Principal Office in
Mendacino County
| My commission expires Oct. 7, 1978




State of California ) " AFFIDAVIT OF. ;

) ss,. .
Ccity and County of San Francisco) DON BECK

YNNI

0

I, bon Beck, being duly sworn, declare:

1

[OTCR

That I, remember that Grace Stoen's whole neactiog to
Guyana when she visited was very hostile. She spoke of the
backwardness of the country. She felt that they had no doubt
been better off under he British rule; at least thgy had ex-
perience in planning aﬁd running an économj. That was why now
there was a scarcity of so much -~ "not even refined white
sugar and cooking oil".
Her attitude was condescending towards everything about
Guyana. She thought the houses were crude an@ dirty, the people
were backward, that they could do much more for their country
but no one really wanted to. She thought the trouble was that
people were "lazy and shiftless". Like along the roads where
éhe people were walking. "They deserved to get hit if they
wouldn't move faster out of the way". She incessantly ran down
what she called "crazy drivers” ‘and said it showed they -were un-
civilized as a society. - .-
Several times after I had\spoken to our congregation of the'
many beautiful aspects of Guyana--her people, the country itself,
the SpiFit of cooperative living--she would approach me asking
how I could be so positive about Guyana. She said that Burnham

was not really a socialist; he had no intention of hélping any-

one but himself there. She said that he knew and sﬁé knew for

-
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sure that the United States was not going to let him do any
%uch thing. She thought we ought to be realistic anéius; the
Nﬁssion as an angle to our advantage; Thé Mertles were even
more intent upon using the Mission as a way to get money from
people here. They weré very upset each éime monies kept going
out to equipment there to actually builé an ggricuitural
program. l

Grace always said that she had no intention of sharing what
she had with others. She said she had worked hard to gét where
she was and wasn't about to have anyone put her where she couldn't
have the benefits and material things that she deserved. She
wanted to be able to get\all the things and foods that she was
accustomed to. She said she didn't want her child growing up in
such a "barbaric® place. She said the schools were backward and
she would have to send him outside the country to be educated.
Besides she asked me once, what kind of identify would he get in
a black third world culture? She wanted him to be somewhere where
he could see more people of his own background and color.

She approached me once with a book about Burnham, The West
on Trial and asked if I had read about what Burnham really was
" about. She seemed to téke gréat pride to try and prove that the

k]
soc1allst1c trend in Guyana was very much phony and the popular

>

enthu51asm was only Burnham's plot to become a ruler;of the
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economy.and a stepping stone in his ambition to Third World
leadership. She accused the Prime Minister of no%.héﬁing the

interest of his people at heart. She was. totally un@illing
3 - !
o relate to the refinement of socialistic cooperative living

that pervades Guyana.
N
Dated this { day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
.in and for the State of
California

Don ek

Don Beck

.

- . Zat
Al
NG - X L o -
NOTARY PUBLIC ., ,  asasfasssassssssssrs
OFFICIAL SEAL
LISA P. LAYTON
ARY PUBLIC - CALIFORNIA
PRINCIPAL OFFICE IN
ALAMEDA COUNTY

My Commission Expires April 15, 1979
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss., ’
City and County of San Francisco) DON BECK

I, Don Beck, being duly sworn, declare: Tz

That I was in the traveling party from Peoples Témple the

~df At

first time the church members and Rev. Jones wené on a fact-
finding trip to Guyana. This was the nation we had selected
as a potential site for the development of an agricultural
mission wheﬁ we were interested in starting. ‘

panny Phillips was among the travelers to Gﬁyéna as well.
As the trip progressed, he became more and mére.agitated. He
joined us when we talked to officials, when we traveled to
Matthews Ridge and were entertained at the Guyana house there,
and went on a tour of the university. Every evening when wé
yould return from our visits with the officials, we would join
in discussion to try to determine the merits of our decision to
locate in Guyana. Everyne in the group was extremely positive,
but Danny was outright condemming. Nothing suited him. This took
place in December of 1973. One night during our stay there was a
demonstration of the PPP, and Danny went out to see what it was
abaut. He did not return until many hours later. The next
morning he told us he had beeﬁ talking to members of the PPP which’
he was against the government. He accused the party in power,
the PNC, of being racist and discriminatory against East Indians.
Hé said they.condemmed homosexuals to to jail, and that in several

cases homosexual males had been flogged. Danny was aé acting

homosexual.
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That night we visited with a man from Israel. Relations
between Guyana and Israel were deteriorating at that trme, and
Danny evidently preyed on that man's hesitancy about tHe PNC.
That night Danny was extremely agltated and pressed Blshop
Jones into hours and hours of discussion. Blshop Jones tried
to assure him that his insecurities and fears were unfounded,
but he refused to come to reason. He began yelling at all of us,
told us we were crazy for coming to this "God forsaken place,"
and ran out of the house in Kingston, Georgetown, where we
were staying. His parting words were something to the effect
that the best thing that could happen to Guyana would be for
Venezuela to annex 2/3 of it, and Brazil the remainder. Evi-
dently, he returped during the night and stolé enough funds to

set himself up for his return to the States.

Dated this ‘7_—-day of August 1977.

Subscribed and sworn to 1
before me, a Notaty Public \:ZQ%& fZ%Z/Q
in and for the State of : S~
California Don Beck
,// .’4'
A L] ~—
N v X a,J[m :
NOTARY PUBLIC T e aaadassaansssrsas
- OFFICIAL SEAL
- LISA P. LAYTON

ARY PUBLIC - CALIFORNIA

PRINCIPAL OFFICE IN
ALAMEDA COUNTY

My Comrrﬂu‘on Fonlres 8oet 0€ 1070

Ic"d)q‘c "y ‘ll
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OFFICIAL SEAL

LISA P. LAYTON

INOTARY PUBLIC - CALIFORNIA
PRINCIPAI. OFFICE IN




State of California ) AFFIDAVIT OF
. ) ss.
City and County of Sam Francisco) PHYLLIS HOUSTON

3

-

I, ?hyllis Houston, being dﬁly sworn, declare:

Wasi present when Birdie Marable drove her car up onto the sidewalk
in an attempted murder of a 16 year old girl, Pam Bradshaw. She
tried to run the girl down with her car because the teenager had
made a suggestion the day before about how Mrs. Marable could better
care for the seniors entrusted to her care. Mrs. Marable did not
seem to care how these seniors were cared for. She would be

serving time in the penitentiary at this moment had the girl not
hopped a fence and run down an alley to ellude Mrs. Marable's car.

Choosing to take out her demented hostility on children and seniors,
Mrs., Marable was also guilty of leaving the seniors in her home
without the care they required for days“and weeks at a time. She

took the money that was designated for their board, keep, and

medical treatment to Reno and Las Vegas where she gambled regularly.
She never returned the money to the elderly people. One woman in

her care was fleeced for a new car, her life savings, and was
neglected to the point her health completely deteriorated. This
woman, left with nothing, is now bed-ridden. Mrs. Marable, meantime,
has pursued partying and liquor and has complaints monthly for
thousands of dollars of unpaid liquor bills., T personally called

on patients in her home and. found her in a stupor in the corner.
Also, I have been there when she was absent for three and once

four days standing, leaving the people without food or protection.
She is currently in the position of losing her license to care for
people in her home and is under investigation by the welfare agencies.

When the Church Board told her that she was no longer to consider
herself a member of our congregation, pursuant to her delinquent
behavior, she vowed in anger that she would get back at Rev. Jones
and the entire membership. She practiced witchcraft and tried to
bring curses, in her demented way, upon the church members. She
tried to run down Pam Bradshaw with her car. She has bad-mouthed .
the church at every opportunity, though nopne pays her any attention.

After our mission in Guyana had received some publicity, a series of
very positive articles in the local press, Mrs. Marable wrote a

letter to the editor.in which she said that the glowing reports

were all fabricated and that she would certainly not want to go to

an under-developed, bug and snake-infested place like Guyana. The
first-hand accounts of the church members who had visit®d the mission
- and had returned put to rest any doubts Mrs. Marable's }rouble-making
could have caused. People in the community know her for a very
troublesome, vindictive person and that she will soon lose her license
for housing the elderly.
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1, personally, am glad that my children and loved ones are
in Guyana, away from the likes of this demented woman, and
other such unsavory people as have tried to cause harm to our
work for the most vindictive, hateful reasons. -

.
patéd this 11" day of August, 1977.

Phyllig Houston
Subscribed to me and
sworn before me this
day, a Notary Public

in and for the State
of California.

£ oa T Tait
At D ‘ r\/ ay o -
NOTARY PUBLIC , ., , .V o laaaaassan
i ,. OFFICIAL SEAL
\ % LISA P. LAYTON
\": NOTARY PUBLIC - CALIFORNIA
? PRINCIPAL OFFICE IN

ALAMEDA COUNTY
My Commission Expires April 15, 1999
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss. ”
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

AR P
.

I, Sharon Amos, being duly sworn, declare:

Aaptals g

That I kpew Grace Stoen for a period of at -least seven
years. When she first came to Peoples Temple she was very
uninterested and indiffereﬁt to politics. She had come £rom
a middle class family and was very insensitive to seniors and
to people. who were black. She expected special treatment at
all times and wanted the best of everything fqr herself.

She often made fun of socialism and said that she didn't
want to have to share w1th other people.

As time went on she would try to influence people against
socialism and would exploit people for her own gain. She was
sexually seductive toa young teenage boy who lived at her home
and constatnly talked against socialist teachings to him. .

When she talked to black people she was judgmental and
showed ng awareness of the pain they have been through in their
jives - the persecution they have .experienced in the South.

Grace was very vindictive to socialism. She spoke often
of her preference to the capitalistic system.

She was sexually promiscous and approached several young
‘teenagers under 17 years. 0ld and made advances to them. She
%ald she was so hostile to this integrated soc1a115t group that
;he would like to go to agencles like the FBI and the CIA and
tell them this group stands for socialism. She todK:rellsh in
bragging about destroying socialism in the United States and

said she like to be able to have money and she didn't care -

if people starved or not because if they don't have money, it
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is because they are -1azy and don't want to work.

[} IR PR

Dated this “¢ .day of August 1977.

£

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of ' /e% A=’
California. SN DA :

Sharon Amos

Official Seal

NOTARY PUBLIC 2R James R Randoll,
A A Public - Calif.
(/ ?7‘1’ Ng}mipal Office in

) S35 Mendacino County

Wy commission expires 0Oct. 7, 1978

Wekile 1ant
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State of California ) Affidavit of
: ) ss. - .
City and County of San Francisco) Carol A. Stahl

[ N

I, Carol A. Stahl, peing duly sworn, declare:

I have known Jim Jones for the past 12 years.

FEE L AT

I met Walter Jones, "Smitt&", when he first came to
Peoples Temple, about four years agé. He avoided having anything
to do with any of our black members if he could possibly do it.
He made the comment that the only reasoﬂ he even came was to
please his wife. . '

He knew nothing about socialism and made no effort to
learn. Whenever Jim Jones talked about Guyana and the beautiful
Socialist government there, Walter would find something to do
so as not to have to listen.

During the spring of 1976, Walter Jones went to Guyana
for a visit. When he came back, he had nothing but derogatory
remarks to make. He said things like, "...the country is
genera11§ 50 years behind the U.S." Several times he said that
the Guyanese didn't even know how to wire their houses or'cities.
He said they were unable to keep the voltage consistent and
that they didn't even know any better than to have 50 cycle
current. Then he would laugh in his superior way. He constantly
put down the people there, saying that they were not equipped to
handle routine work with machines and tools. I remember one
remark he made about how you couldn't trust the "darkies” to do
it there any more than you could at home...that you'd have to
do it for them. Walter said that he had been up to Matthews
Ridge to see what there was in terms of facilities and materials.
He said that all that was there was what the Union Carbide Co.
had. left. He said that since the Guyanese couldn't repair
anything so complicated, that it was all run down. He §aid that
if Burnham had any.savvy, he would welcome the company back again
to get the place built back up. 2
Y L
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Walter said that he had read that Burnham worked for
the CIA before and was probably still doing so. 'Be called
cooperative living a farce because people were too lazy to
work for themselves, let alone for their neighbor. He said
that at least the British knew this and kept tﬁings runnéngi

: In regards to the young man, Vincent Lopez, who is ’
now ?iving in Jonestown, Walter had nothing but disparaéiﬁg
remarks to make about him. Walter said Vincent was rather
limited in his abilities and that he was incorrigible. Once
on a summer trip we made back east just after Vincent left
for Guyana, Walter said that Vincent wouldn't be able to
learn much from the "darkie"™ Guyanese schools. He went on,
saying but then what could Vincent do anyway, since he was
partly "dark" too. He remarked that the poor dumb little
"wetback" wouldn't even know if he were happy or not.

Dated this 17th day of August, 1977.

Y/ 77

Carol A. Stahl

Oificial Seal

Sames R. Rando'ph
Notary Public - Calif,
Principat Office in
Mendocino County

expires Oct. 7,1978)]

Subscribed and sworn to before me,
a Notary Public in and for the
State of California.

g, Lol ———
/) [/
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State of California ) AFFIDAVIT OF

. ) ss. i
ity and County of San Francisco) JEAN F. BROWN

I, Jean F. Brown, being.duly sworn, declare:

Mo

; Wayne Pietilla wes an agent provocateur within the ranks
of Peoples Temﬁle. He.conspired with Terry Cobb Pietilla,

Jim Cobb, and Micki Jean Touchette to tear down the socialist
structure sét_up by Rev. Jones. They called meetings of Temple
youth and preached violence. They purchased guns and tried to
get young members into shooting practice. In one meeting I was
present in, Wayne Pietilla told the group how to make bombs and
laid plans to attack a National Guard Armory at the intersection 7
of Highway 101 and Steele Lane in Santa Rosa. They planned to
do this without the knowledge of Rev. Jones and Temple leader-
ship and swore everyone in the meeting (which the& held outside
by the bank of a river in Redwood valley) to secrecy. Wayne
said that this was the way the group would force the Temple to
take violent action. They planned to sieze the weapons in the
armory and stand off the police, forcing Peoples Temple into
defense of their actions.

The young people were_peérsuaded that this was the.right-thing;.
that it would give Jim a platform to speak to the nation about
racial equality and social justice for all Americans.

b Their real intentions, however, were to divide the movement
and brlng it to its end. To this day, I believe they are paid in-
formants, and their recent lies on Peoples Temple and'Rev. Jones

in the media bear this out. When they were unable to bring about

Yl
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the crisis they sought to because Rev. Jones dlSuOVered their
plans and they were told to get rid of their guns, they left
t?e church and have been conspiring to attack th? Temple from
Q%thout. Wayﬂe approached me last year when he returned for a
short time and told me if I would renounce Jim ;nd the Temple
and the socialist movement, that he and the others would make
‘\\\\a confortable life for me, that all I had to be ready to do was
turn Spates evidence against my allegiancess He said Prime
Minister Burnham of Guyana was a "Tom" and the CIA had beat
Rev.: Jones to the country. He said everything the church
members were putting into the mission would be tpken away when
the work was done. The CIA had barga;ned with Burnham and gua-
ranteed him that the country would get everything that belonged
to the Temple if the government there would cooperate. I did
not believe any of his lies because every since Pietilla and
others named above have beeh associatéd with Peoples Temple,

they have tried to sow this kind of division.

Dated this ; day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of (;;}, /;g E;

Gallfornla
- Jean F. Brown

Nute, L dott
' ﬁm{ PUBLIC (/

Official Seal Seal
\ James R. Randpiph
¥} Notary Public XCalit,
d Principat Office in
= Mendocino County
My commission expires Oct. 7, 1978,
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State of California ) AFFIDAVIT OF . "
) SS.

Ccity and County of San Francisco) SHARON AMOS

I, Sharon Amos, being duly sworn, declare:

R B P

i That Gary Lambrev was one of the first people I met when
; joined the Temple ten years ago. He was at that tlme, in
my mind, very enthusiastic about socialism and very knowledge-
able aboué’the goals of socialism. Gary is very intellectual
and so at first I was impressed by what he had to sey.

Shortly after I joined the Temple, Gary came to my home
and told me he was leaving the church because he didn't believe
that socialism censidered the individual interests of people
and he was afraid it led to communism. I told him the£ was
not true because Jim Jones was always compassionate to\people
and that socialism was the only way that people got jobs and
equality and justice. But he left the church and we heard no
more of him for several months.

Later, he came back to Peoples Temple. I was surprieed
by this as he had been so adamant and in fact, denounced the
whole socialist way of life and stated that he didn't approve
of the socialistic teachings of the church. He told me that

- he had used rationalization when he said he was afraid of
socialism. He said that he was a homosexual and that he had
gone out because he wanted to pursue his sexual interests in

an orgiastic way and that this was the reason he had.left.

1 'ﬂ)’"
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He said he had made a terrible mistake and that he wanted
to prove himself and that the life he had led was * superf1c1al

apd meaningless and that ‘he had done nothing for soc1a1 causes
Q%nce he had been gone from the church. ‘

Gary sta;ed in the Temple this time for several months and
than he ‘told me he was leaving. This time he made no mention of
disaqreeing with the socialistic views. He, himself, along with
one of our other members, Edith Roller, had been'conducting
classes on socialism and he had taken very strong stands in the
class. He said that he likes a life style of the hippy people
and that he missed taking drugs and tha£ he likes to involve
himself in sado-masochistic sexual activities with many men at
one time. He said that he knew his activities were often de-

praved and involved young boys and beating them but that he did

not want to give up this type of life style. This was a shock

. to us becéuse though we knew Gary was homosexual, we didn't

realize the extent of his activities.

We saw him once as our buses were passing along the high-
way laying in a field. He looked like he was stoned on drugs
and could barely orient himself. 1In a recent article, he com-
plained that the chu;ch was organizing against Senate Bill 1
which is recognized by all beople interested in Civil Rights as
bYeing very oppressive to the rights of people esPeciqlly minor-

ity people who want to organize to better their situation.

c
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I feel that any person who is as dual as‘Gary Lambreth
and as fickle in his politics could-easi;y_be;an;ggegt_pgoyoca-
éeur who exploits his contacts with liberal groips t6 be paid.
His dependencé on drugs would make him very receptive to this
kind of income. He has worked gainfully very little in his
life and the last time he was out of the church, he took wel-

fare money and said he was incapable of working so therefore

he is dependent on agencies for his source of income.
Dated this __ |7= day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of ;ég , gZ

California.

Clordelt—

NOTARY PUBLIC 6/

Sharon Amos
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State of California ) : AFFIDAVIT OF
) ss. - -
City and County of San Francisco) JUNE CRYM

-~

I June Crym, being duly sworn, declare: B -

-

That I have known Marv1n and Jackie Sw1nney 51nce 1971 -

PRORE P

when I joined Peoples Temple. I remember noticing from the
very start how Marvin and Jackie would ridiculé their teenage
son, Don Sﬁinney, because he was slow and mentally retarded.
Marvin was ashamed that the had brought a child into the

world that was not "normal"™ and he never missed a chance to
make fun of Don, to make him appear a fool. I saw Jackie and
Marvin both physicaliy beat Don many times - the child grew up
constantly battered by his dad's belt or his mother's slaps.
Don gradually became violent himself, following in his dad's
image. He bullied little children and threatened them con- .
stantly.. When Don went to our Agricultural Mission in;Guyana,
to live with his uncle Tim and where he was later joined by his
grandparents, his move came as the result of his having'sfolen
a knife and threatened to cut some children at school with it.
(Bishop) Jones wanted to save Don from certain imprisonment
behind bars and so made a place for him in the Mission..

Marvin and Jackie Swinney remained behind in Redwood Valley,'
California, U. S. A., a very racist small town. The church of
B:shop Jones was centered in Los Angeles and San Francisco and
1ts membershlp was predominantly black. Jackie and ﬁ;rVLn

stayed away and did not come to church services and told neighbors

they didn't want to be nlggers anymore.
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Abqut that time the church made known publically its
advocacy of socialist philosophy as the natural humanégwaf
oé life, and this declaration along with our obvious ;Ste;-
r;;ial commi£ment became too much for Marvin and Jackie.

They had ; care home for teenage girls, and the girls
complained of their beatings and physical abuse. Jackie and
Marvin left the care'home and moved away. They spent a lot
of money on personal items, a boat, and cars and Marvin's
truck.- They were very selfish and finally demanded that we
send Don Swinney back to them from the mission. We asked
them why, and Jackie said they wanted to be able to collect
State money for Don because he was mentally retarded. They
did not care about their son -- it was only the money that
they wanted.

Dated this / 2 day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of ) Ck
California o)
éﬁ)/June Crym C/

ety luditel
ﬁ.‘?! PUBLIC d

Oificial Seal
\ James R. Randolph
51 Notary Public - Calif.
~ Principal Office in
e Mendocino County
My commission expires Oct. 7, 1978
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State of California ) - AFFIDAVIT OF
- ’ ) SS.
City and County of San Francisco) JEAN F. BROWN,

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare: }

.

Al

That Linqa Mertle, daughter of Elmer and Deanna Mertle,
was a racist and white supremacist. For a whilg, she appeared
to take on a positive attitude to the Temple and integration,
as taught by Rev. Jones. She became involved sexually with a
black woman ten years her senior and used thls woman as a
slave;

She reacted violently when the woman broke off her rela-
tionship and became a vicious race-hater. She left the Temple
membership and joined her parents. She harassed our black
members in their homes and on the stfeets. She drove by as
many as five times a day yelling racial obscenities out her
car windéw at our black members, especially children and youth.

She accused the Temple of forcing her to relate to, the
other woman, and when she couldn't get a reaction from the
woman, she began pulling other Temple members aside telling
them negative things about Guyana. She circulated copies of
New Yorker and- Ebony magazines which contained articles-criti-
cal of the Prime Minister of éuyana. On three separate occa-
sions I know of, she spoke to young members of the Temple and

kY

trled to discredit Mr. ‘Burnham and the Temple's move.ln that

. direction. She said black people were ignorant and cpuld

. =




never rule their own country or their own affairs. She said
) Burnham took money from Cuba and Russia and spent it on him-
self and his wife, showing the Ebony article to valldate her
charges. She ‘made copies of the article and c:.rculated it
anonymously among members of the Temple she knew had glven
money to the Gg{ana Mission. l

Dated this 27 day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of 5 ]
California %‘9\/ Lot —

Jean F. Brown

Official Seal
4 M James R. Randolph
Notary Public - Calif,
Principal Office in

Mendaocino County
My commissmn expires Oct. 7, 1978
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State of California ) AFFIDAVIT OF -
) ss. ol
City and County of San Francisco) JEAN F. BROWN

k4

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare:

e

peanna ang Elmer Mertle spoke against the socialist
ideals of Peoples Temple and Reverend Jones, against socialism
as a philosophy or way of life, and especially against the
government ofnL.F.S. Burham, Prime Min}ster of Guyana. I
believe that they were and still are agents of conservative,
right—&ing interests who are trying to discredit the work of
the Temple and the character of Jim Jones. - .

Both the Mertles were known to members of the Temple to
have been active in the John Bircﬁ Society before asking for
church membership. The John Birch Society is the organized
politicaf arm of the far right forces in the United States.
Both Deanna and Elmer used every opportunity to try to influf
ence Temple members against.socialism. I personally remember
one moxning at the‘Publications Center owned and operated by
the church they would come where workers would gather and
would read from Mao's Red Book and ridicule the socialist
teachings of that leader. They berated the teachings‘of'Rev.
Jones, saying that socialism gives power to "blacks and embi-
cils" and lived apart from the communal structure at Peoples

Temple taking every thing they could from the people.

TR
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When they learned we were planning to.develop an agricul=-

-tural station in Guyana, they did what they called 1ndependent

research" on the nation and accused Mr. Burnham of belng a CIA

gt

plant and that everything we put into that country would be
taken away from us. They spread around among Temple membership
1i£erature that was hostile and negative about Burnham. They
tried to poison the minds of Temple members Qhose relatives
went.among the first groups to the country. They tried to divide
the people from the church saying to ones such as Tim Swinney's
family that there were race wars going on in Guyana and that
Burnham was responsible for them. Elmer told the wife of Phillip
Blakey that intermarriage was forbidden in that country and that
whites were in virtual slaveryethere_sinceutpe;isdepengencé,,_
He said to Debbie that Phillip had been, in effect, sold into
slavery in Black Communist Guyana. He told her that the black
leaders in Guyana were plotting to torture and banish to starva-
tion in the jungle the white people in Guyana who were trying to
run missions there and were part of the American and British
churches in the country. .
I swear these things are true and can be validated by the
'peéple whose names are mentioned as victims and wi£nesses to
fthesg_white ;azz?ts and anti-socialists.

Dated this ] .Gay of August 1977.

Subscribed and sworn to
beforeme, a Notary Public
in and for the State of

California OM—@‘V gf [ 724

“Jean F. Brown

Wi dgle e nl
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State of California ) Affidavit of
) ss. .
City and County of San Francisco) June B. Crym

I, June B. Crym, being duly sworn, declare-

In 1973 I lived on North Dora Street in Ukiah, Callfornla,
a block away from Birdie Marable's rest home where she had seyeral
elderly patlents 11v1ng there. I witnessed Birdie drunk on liguor
several times, when she was supposed to be taking care of her
patients. I visited the care home from time to time and every
time I was there she was sitting around drinking and would not
pay attention when an elderly patient might ask for her help.

I also saw her at church at Peoples Temple, but I noticed
that she didn't attend regularly and when she did, she was very
often hostile and rough with people, especially the elderly. She
never participated when Bishop Jones asked for help for people in
prison or to give food and clothing to a poor family. Birdie
Marable was very selfish and gfeedy, and I heard her say she
resented the church voting to give money or supplies to needy
families. Instead she would come to church services wearing fancy
silk dresses and big hats and show off, insensitive to those
around her who couldn't afford such things. .

When Bishop Jones spoke about building an agricultural
mission in Gu&ana, Birdie Marable disagreed and spoke out against
it. She said the people in South America "are backward and
primitive” and she didn't want to give up her liquor and fancy‘
clothes to build a mission in Socialist Guyana. For years
Bishop Jones had explained in services the practicality and
humane way of life in socialist countries, and we were all excited
because we had a chance to start an agricultural station in Guyana.
But Birdie Marable said that our mission.would fail, that the
Guyanese government would never succeed and instead the whole
country would end up in poverty, and she did not want to be
involved. in anything like that. She did not want to give up
her home or share any of her rooms with anyone, and she didi@ot
like the socialist idea of restructuring the economic wealt@-in
the ownership of the people. She liked the capitalist way Sf
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life because of the personal advantages she had-gained for
herself and she did not care that others had less than she had.
When she finally stopped coming.to the Temple services, it was

because she did not agree with our commitment to the-

\agricultural ;station and working with the Guyanese people.

,, . Dated ;;this 17 day of August, 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of California.

Qune L.

2 g

/ June B. Crym (a

Official Seal
AN James :.bi‘tandg%!:f
Loz tary Public - Calif.
6, NBrintipa Oftce n
s Mendocino Cou
My commisslon expires Oct. 7, 1978
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state of California ) Affidavit of
) . .

City and County of San Francisco) Laurie Efrein

I,Laurie Efrein, being duly sworn, declare: - .

-

YORR T AN

3 Neva Sly lived in Redwood Valley for several years, and
durﬁng part of that time I lived in the same house with her.
She made no pretense about hiding a sexual relationship she
had with Reggie Upshaw who at that time was still a minor.
She talked openly about the sex they had, and would often make
physical contact with him such as kissing and petting 'in front
of children.

She deserted her own ‘husband and son. Her son Mark has
had several difficulties adjusting to people, and especially
with young women. He exhibits hostilities toward women and
especially is outspoken about his contempt for his mother.
During a time when he (an adopted son) was in early adolescence
and needed her emotional strength, she left him and rejected him.
She humiliated him in front of other youths by relating to
another young man, just a few years older than her son.

Further, Neva Sly left the Redwood Valley area and her
husband and son,*and relocated in Los Angeles. She got herself
an apartment and a job, at which she earned a great deal of
money. She provided nothing for her son by way of financial
assistance and spent exorbitant amounts on herself. She ceased
to contribute anything to the church and tried to manipulate her
son's affections by arranging for him to stay with her in her
apartment. She tried to buy back his affections with the-purchase |,
of material things. When the young man chose to stay with his
father, who was still an active member of Peoples Temple and
was,_participating stateside in mechanical work for equipment for
the: agricultural mission, she began talking badly about_the Temple
and Bishop Jones. Her motives are, simply, jealousy.
Dated this 17th day of August, 1977.

Subscribed and sworn to C§{€u4141, 2}4*3°'3

before me, a Notary Public in omau&a

and for the State of California. 70 A'hmuggwam
: e | Hotary Public - Calif.

Y r r Principal Office in

P . f(b | 2 Mendocino County

My commission expues Oct. 7, 1978
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) sS.

City and County of San Francisco) TIMOTHY CLANCEY

1, Timothy Clancey, being duly sworn, declare: s
: _ Deanna and Elmer Mertle are two of the most vicious, racist and
classibt people that I have ever known. They pretended to be interested in
thi s church when they first attended. Mrs. Mertle came from a very
conservative religious background and was also conservative politically. She
belonged to the John Birch Society which is one of the most conservative
rightwing organizations in the United States. Mr. Mertle is a man with a
great deal of repressed hostility and has a tremendous desire fo get revenge
.on the church.

Both of the Mertles are very judgmental people. They present
themselves as very good people and put down other people, especially blacks
whom they say can't manage their lives at all. They had a young black teenager
living with them, Lilly Victor, and they worked her from early morning to late
at night, while they and their children enjoyed themselves. She had to work
scrubbing on her hands and knees while the white teenagers had a good time.
Their own children had not even a chore to do in the home. They said no man
would want to marry Lilly, and especially no "white man. "

Though the Mertles were in an atmosphere of cooperation and sharing
of the workload, they never would do their part. Mrs. Mertle claims conditions
were very bad for her but then in the same breath states she lived in a $90, 000
dollar house which the church paid for some of the payments on it so the Mertles
would not lose their place of residence. The church supported this family for
many months, but this was not sufficient for them, they now claim that they
were exploited.

They also make claim that children in the church were mistreated.
However, one of the little mixed race children that they took care of was
sexually molested by Mrs. Mertle. Mr. Mertle was not to be undone in this
kind of bizarre behavior of young children. He had sex with a teenage girl put
in his care by a psychologist and this was reported by children who lived in
the Mertle home and observed this,

< Mr. Mertle had the nerve to say that Jonestown was a sterile place
where nothing would grow and that the bananas in one of our pictures of Guyana’
were photographed at another site, and not in Guyana. He has bee:':z to Guyana and
for him to lie like this to have it printed in the press is a calculated attempt to
destroy socialism and discredit the work in Guyana, :

Ii')

Dated this 17th day of August, 1977.

Subscribed and sworn to [x™e C’\:‘k/l '

before me, a Notary Public in and for . . :
FEIAP! ]
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Official Seal’ |,
M R. Randolph |
Notary Public - Calif. !
Principal Office in |
Mendocino County |
¥y commission expires Oct. 7, 1978,




State of California Affidavit of

)
. ) SSoe
City and Coynty of San Francisco)

[ I T

!

1, LILLIE MAE VICTOR, being duly sworn, detlare:
In 1975 Deanna and Elmer Mertle asked me to move in with
thems I was 17 years old. We lived in Berkeley in their

rest home, with 8 rooms on each of the 2 floors. Deanna Xept

“.me out of high school to use me as a house slave. She made

me_clean every room, change every sheet on each bed and wash
them, mop every room on each floor (16 rooms) plus the hallways
and 4 bathrooms, I had 1:_0 clean the bowel movement out of
the toilet bowls., I worked frox £ am tc 5 pm. Ther: I hal to
do the dishes after all the meals, Deanna constantly made
racist remarks to me and about me. She saic *sometimes I
think you require a slave master to beat you, if that's
what you reguire, then I will beat you." She told me to lie
down, she said she would put me in a trance and see \:"ny I
was so hostiles Once when I had a cold I was redlly
congested and had bad rain on one side of my head, in my back
ané arms., I asked Deanna to take me to the doctore. She
refused and gave me somebody else's medicine.

Sandy Rozynko, 16 years-old, and Diare Mertle, age 15,

their teénage daughter, would sleep in the bed and I had to

Yola pieol

sleep on the foor. Many mornings around 4 am Elmer Mertle
would come into our bedroom, sit on the bed, and play sea‘{;za.flly'
with Sandv Rozynko, I wokt-e up to see him sneaking around our
room several times; he'd de in t‘here about five minutes.

ffqd?z
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In 1975 Deanna and Elmer Mertle bought a big old house
in Oakland, on Telegraph Avenue, that they were fixing up to
sell. All of its windows were broken out. They told me to-

stay thq?e‘and watch the house, all alone, 3 or 4 timese ;
Tﬂgy lefg me in the daytime there and didn't come back for“
me‘til the next days There was no heat, no blankets. I
slept on the couch in the front room covered with my coate.
They also had an old house in Redwood Valley they had put
ﬁp for sale. I had to mop aﬁd.wax it with a rag on my knees
all day and ﬁractically all night. .
T had the £lu and was left here in San Francisco at
the churche Deanna said I was rebellious and didn't like
doing what T wze told, +hm=t I can't follow through on
cominc homs. “Sometimes I don't ¥now whether you are
crazy or retarded," Deannz sa2idé to me. She said that 2
white person in that church would not let their white son
marry 2 black girl like me. She said I was nothing ;ét shite.
I saw Deanna and Eimer Mertle steal money from 2 church
project. I saw them take it out of the box. They would

»

spend it at K-Mart, the Gap, MacDonalds, pizza parlorse

‘ They were stealing the money that the high school students

in the church were saving for their education.

There was a patient in their rest home who had bovwel

movement all over her body. Deanna made me clean up the mess

e

),

and the patient. I had to give all the patients baths while

k!

Deanns 1lz2id in bed and slept. ¥hile Sandy Rozynko and Diare
Mertie were in school, I had to stay there and workKe. Deanna
told me she was a racist, that -she h=ted black people even

before she came to the churche. She said if Jim Jones ever

A P2
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gave me anything to do, I couldn't follow through with it,
1 8
She said Jim only praises weak people. She asked me once

when she was bringing me home why I cared about Jim.

: Elmer and Deanna kept a r1f1e in their house in Redwood

Valley. Deanna told me I could not look at TV until all my
work was finished,. éhe said, "I am not going to céiticize
you for a week; I am going to see how good you can work
without a slave master."

Deanné was always yelling and screaming at me about
working. She said@ I Lad no character at 2l1l. When I clean=d
up the bowel movement from a patient who had died, she said
that showed growth on my part and that I have a little bit
o character. They always talked about me teniné my ka2ck,
and when I walked in they wouldé turn around and start smiling.

soﬁetimes T would fali asleep mopping the floor from being
so overworked. The chores I had to do each day were‘
washing and cleaning dishes ané kitchen after each meal; mop
16 rooms and wax them; fix each bed, 2 beds in each roomj
wash the clothes; give patients baths; clean 4 Bathrooms;
vacuum the living room; dust furniture; clean windows; sweep
all the stairs; water the grass; do other odd jobs Deanne
could find. Sandy Rozynko and Diane Mertle did not worke

Deanna would try-and buy your friendship and keep you like

a slave. She would tear down all confidence in yourself so

Wbl 2
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she can be held up highs She makes you paranoid and makes you
feel like you owe her a debt,
Dated: July 23, 1977. =
. Y/ .
. : ~ Ll ST e, //4«"],6_4'

" /LILLIE MAE VICTOR

.

»
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Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

Wekghs 110t
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*woulé go over to Janet's home immediately.

.

AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

State of California

>

)
) ss.
City and County of San Francisco)
I, Jane Mutschmann, being duly sworn, deciafex
In September 1975‘1 was called on the phone early one
morning, about 7130 a.m., by ﬁanet Shular. sﬁe said something
had happened at her home and she wanted me to call Leona Collier,
Bay Area secretary of our church, for her advice. She said to
+e1l rer that the same thing hgd “happened to Curtis Buckley
that had happened to Margaret Bass" recently. (Margaret had passeds)
T called Leoﬁa on. her job at Sledge Lock. I told her what Janet
had said. Ieonz said she could not take off work and asked if I
N

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriving there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night. She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the movges the night
5efore. When Curtis got home he was "groggy" as if on drugs. Janet.
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

: She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time
to get}him out of the “drug state."™ It was late, she sai@, when she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to takej%iﬁ to
his room downstairs. She said at that point Curtis fell‘éown some
stairs and hit his head. She said Glenn knew this but éidn‘t tell
her until in the morning. Janet saié she thought a good night's sleep
would bring Curtis out of it.

fr’fm 73
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. 4£
1 went downstairs to see Curtis. He vas iying on his
pback in bed, I touched his face and slapped it lightly. He was
cold, no breathing, énd a bubbly substance, like soap bubgges
but brownlsh, was coming out of his mouth continually. ¢
QI called Leona back and verified what had happened.
Janet sa1d she would take- the body to the hospital, Mt. Zion
Emergency, and explain what had happened. She didn't want to
call an ambulance, she saide I rode with Janet in the car to
the hospital. I stayed in the car with the body, and Janet
went in the hospital to explain the situation. I did not go in.
Dated: July A<, 1977.

L AL

&TGRERE MU FRECEVAIN o

Subscribed to and sworn
before me, a Notary
Public for the State of
California.

RATUNTA
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State of California Affidavit of

y -
) ss
City and County -of San Francisco) Alfred Tschetter

& .
?il, Alfred Tschetter, being duly sworn, declare:

’I am a certified radiologic technologist, and I 1live in
San Francisco, Californiae.

My dad was a Mennonite Minister and I was brought ué iﬁ
religion and it was my whole life. I was married at age 20 and
moved away from the Mennonites immediate vicinity. I joined
the Baptist church.

In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota. After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 I had the opportunity to become an orderly and in the
hospital a wise rédiologist approached me to encourage me to
finish my education fo become a radiclogic technologiste I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the.Board of Deaconse.
One day as we vwere eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was so inebriated that it took three of us to get him
into a taxi to get him home. That same evening we had a Board
of Déaconé meeting and that was my last day in the:o;gagized

churchs To me it was all too much hypocrisy, teaching

" ")'g n
(]

thing and doing another.
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While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite‘
who.was taught from chiidhood to take care of our own,

whlqh also follows the teachings of Jim Jonesao.oI reallzed

1‘ A

that my mother .was 91 and slightly feeble minded, but she

was nqt to the point where she belonged in a convalescent
hospitale I felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared thems

A numberxof years before my wife and I had offered to take
mother and keep her the rest of her life.

As I was driving back from North Dakota to California,
I reaiized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. 2and I made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
which I dide He invited me to come back a number of times
and also sent a group of people to visit me, which I greatly
appreciated. -

The years I spent out of Peoples Temple--I was never at
any time harrassed or questioned or asked anytyiﬁg. I was
given no pressure to return to the churche I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As a medical person-and from my owﬁ'experiences, I know
that these healings are real. I have vitnessed'hundreds of
them. I know most of the heallngs he does are beyond a11
-medical hope. Being a part of the medical profe551on,;1 know

that these healings were genuine and could not have been faked.




Just this spring in Los Angeles I personally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to-120/80
in less than one minutes I know that this is medicall:;'y
implbssibie. .
-?éAII the time that I'was out of the church; Y 1ived in "
Ukiaf'z, Califor?iia_ﬁ. I saw and worked with people' from the
church and ;xobody ever said a negative word and were kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that I

had.
Dated:s July s 1977,

Alfred Tschetter

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977,

YT DR
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AFFIDAVIT OF LEONA COLLIER

State of California )
. ) ss
city and County 'of San Francisco)
3 |
‘ty, LEONA COLLIER, being duly sworn, declares
The following is What Janet Shular told me on a
Thursday in September 1975. ‘We were walking in a Safeway
store. She told me that Curtis Buckley went out and go£
some dope. .I asked her if she had taken him to a doctor. She
said *no, I douldn't do that." X sqid, *"well, is he all
right?" She said, "yes, he'll be fine." I asked her what
happeneds She said he went out and got this dope Wednesday
richt. He wasn't home when she got home later, ‘
She s2id, "vou know, I gave him & good whipping about
+his, I got tire@ and I walked him around and I turned him
over to Davide David really whipped his ass good and put_ him
in cold water, alternating beéween whipping him and cold water,
walking him up and down the hallway." ZIater on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, énd Glenn
vhipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him Yivarins to wake him up.
On Friday on my job she called me and told me that

Curtis was dead. I told her I couldn't-leave my job. I called

Wekils 110t
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Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysterics.
Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

,to Mt, Zion Hospital.

Dated:@bé‘ﬂozé./j77 . . -
A/ -

"TEOMA COLLIER

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

Wekpls piont




State of California )
) Ss. AFFIDAVIT

City and County of San Francisco) -

_The undersigned, Being duly sworn, deposes and saygz'

;pim Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette,'ahd I w;re members
of tﬁe Peoples Temple Christian’ Church during 1972 and parts of
1973. During that time; we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our college education and we
lived in church qunsored dormitories. I continued in close contact
with them unéil September 1973, when they,.along with others, left.
in December of that year, Wayne rejoined the church and left agairn
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visiéed me several times.'

During the above years, Jim Cobb ané Wayne Pietilz spent a
great deal of time studying guerrilla warfare, weaponry, and ex-
plosives. They advocated change by violence, and said to me per-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they frequently held catharses. in which I heard of several
participating church members in the college dorms ﬁeaten_or being
ordered beaten up by Jim Cobb and Wayne;

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests to-buy weapons. If the accusations about people being threa-
tened with death are true, they are‘so only because~Jim and Wayhe made
themi When Wayne returned in December 1973, he explaired to me in
a private conversation that he, 'Jim Cobb and Mickey Toécﬁette and the
ethers who went with them had left not because they we;e disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, or goals, but becéuse the
church was not radical enough. According to Wayne, they hoped to

FF‘I"?‘
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form a revolutionary cadre for purposes of violent militant
guerilla activitf. He- further stated that he and the others were
armeé to the teeth as they drove out of state on. their %ay from
the §hurch, and that had any law enforcement offigcers Dulled them
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his
lovely wi f&, Sharoh, and ran off with Mickey Touchette and the
other so-called revolutionaries. In January and February 1974,

Jim Cobb baid several visits to me in San Francisco. He confirmed

Wayne's statement that their reason for leaving was to.commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to
do so, or involve the church.

Further, I was chief of the group who counted offerings during
the period when Mickey Touchette was a member of the offering crew;
I was responsiblé- for tallylng the offering count. She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. . .

Dated this 21st day of July 1977.

/

//t/ux i 4 ,Zf'(/ /?, P

. —
Subscribed and sworn to —

before me, a Notary Public
in apd for said County and : (seal)
State.

Wladkgle 10t
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State of California ) Affidavit of
) SSe
City and County of San Francisco) Don Jackson
3‘ I, Don Jackson, being duly sworn, declares :
_“ A

aph sl
v

One Sunday morning, in October 1975, about.11:30 a.m.,
I saw Birdié Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wiid beast. I walked over
to the stairway at the kack of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the facé and threatening to kill him if he did not
get out of her way. She vas extremely drunke. She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of Feoples Temple Church, 1859 Geary Street, San Francisco,
California.

“ s -y -~ - -
ted this &3 desy of July, 1277,

_0624ﬂ&4J151 /é}c /

DON JACKSON

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Public in and for ,
the state of California. .

'
Wkl 11a 0t
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State of California Affidavit of

)
‘) sso
City'and County of San Francisco) Kathy Tropp

\
\I
\
\

I, Kathy Tropp, belng duly sworn, declare: }

-

Curtis Buckley had been 11v1ng with Dick and I for about

Aaddan

one" ‘year when he Came down with tonsillitis, He had a
susceptibility to tonsil inflammation, and infections. He

was taking erythomycin for ite He got sick on or around
Thanksgiving, 1972, He withdrew more over the next two days,
finally getting extremely moody, refused to take his medicine.
and seemed very angry., The ﬁext day his behavior was trance- -
like, and disoriented. I had to go to work, and so 4id ny g
fmsband, Dick, so I started arranging people for him to stay
with. Rene Jackson kept him at her house; and'£018 me after

I got back (she had him for a weekend) that he was crylno at
night, saying he was afraid of "little men" and wouldn't go
into the bedroom. She insisted he go to bed and told him
there was nothing to worry about, He also get violent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
Same spacey manner; for the next two months he ne;er lost it,
Events after that were that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® behav1or toward Dick and me was more,
dependent, chlldlsh. He continued to complain about seelng

little men. Mark Boutte was living with us at the tlme.

thoo

At om p01nt I asked the Mertles to keep him for a day ar two.

1ty

I may have asked them to keep him for a longer time, X do

‘remember that after one night, Eimer Mertile .cailed me. up and

told me to come and get Curtis. . I don't remember exectly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there looking
FFYn78 : -




very scared, I don't know what he did. pick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over
at Janet Shular ‘s house. I think we took him down ther? “to
staynuth “her. She agreed to take hime We talked about
schools for him\ and therapye At some point, Curtls seemed
better, started tailking. He said he had used a ‘slingshot
and shot and killed a bird, on his last day at school before
he got sicke The child who gave lhim the slingshot also -gave
him some pills, he sa'id. This seemed to explain his wei}'d
behavior.' We figured he had_ taken drugse. I don't know if
this admission on his part came now or laters I vas at
work when Janet Shular called me, about three weeks after
he had gone down there to stay with her. Curtis had very
suddenly ‘"snapped out®” of his state and was talking and
crying and acting very 'normal., It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the bird, and
the boy.giving him drugss A
Curtis came home to stay wi:l:h us againe. We seemeé to
have more of a rapport after that. That spring we moved to
a house in Calpella. Curtis asked me if he coulc’\' move to
san Francisco. I didn't think it was a very good idea and

I told him so. At that time the church work was centered in

Redwood Valley, and I .saw his-going to.the city as.a move away -

from: its Curtis had a relapse around April of that year. He,
started acting spacey again. _Curtis went back to Janet:_’s
and started acting llke himself after a couple of days, at

‘which time it was agreed he should stay with her.

FrATE.

+ mar




He fell back into the spacey thing several times after
he moved to san Francisco. Janet told me about it. It

seemed to c01nc1de wlth times that his tonsils vere

iyt

: F
inflammed, a nd Janet eventually started avoiding antlblotics"

al
with*him, 51nce “he seemed to have this reaction to theme

Dated this day of July, 1977.

KATHY TROPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in 2nd for the State of
Californias

Wkl 2io 0t




State of California ) Affidavit of
) ss .
) Pauline Groot

-

City and County of San Francisco
\,
N .

N\

N

I, Pauline Groot, being duly sworn, declare: »

RAS

Birdie Marable had a care home with four seniors

She wanted somebody to be there at night so she could be

somewhere elses She offered me room and board in return for

me living there, and always being home at night.' I agreed.

There were several things funny about this deal from

the beginninges One was that my room was separate from the

rest of the house, a "guest room" in a separate building

from the rest. While I was legally on the property, if there

had been any emergency with the old people such as a fire or

a heart attack, I wouldn't even have known about ite

Another problem was that, when I moved in, she promised

to put a bed and a heater in the room. She did put the

bed in but as for the heater, I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, s0 the room was always cold

when I came home at night and always cold vien I;got up in

the morning. She even tried to prevent me from borrowing

the heater from the houseo
T would have-been .quite 'willing to live in the house with

the seniors. There was a very comfortable couch in the living
room, and it was much warmer there. Birdie frequently kept

an open hearth fire in the living room. I could have blept

on the couch in comfort, and kept an eye on the fire.‘;nd kept

" my ears open for trouble. I could have stored my clothes and

stuff in the guest room. I actually did this one or two nights.

FFEIA7?




But Birdie wanted me in the guest room out of the house. She
said I was a nuisance and didn't look tidy on her good couch.
So she made me stay in the guest room, and leave the senlors
unpnotected at night. ) ) -
:é'rhis worri\ed me. I.talked_ to Penny Kerns about it before
moving in. Penny advised me not to move in at all, or at the
very least, not to move in until after Birdie put in a bed and
a .good heater, in that room, and to get some money for being
theres So I did try to do as Penny advised, -
The next th:mg X heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife. I did not personally
witness the threat, but I beilieved ite It sounded like
something Birdie would do. I didn't want any more troubile
SO0 I moved ins X even did some chores for Blrdle, after
she'd promised me I wouldn't have to, I stayed in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she had already put her
husband in the hospital in a fight, and so I sté\yed out of
her way even more. ;
One of the seniors was a big capabile woman,' who dig
most of the cooking énd choress I don't know how Birdie
was able to get money for caring for her, she was quite .
- able to care for herself and ot!_uers. aAnother senior, a

little-wispy woman, begged me to vrite a letter and keep

it secret from the others. She said her mail was opened -

Wakle 1t

ané".her person was th:leatened. I wrote the letter. A fe
Weeks later she had moved to 'Los Angeless She said she

was relieved to get away.
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After about two months of this I saw a chance to get
outs I moved myself and all my goods and gear at night,
without iet_ting Birdie know where I was going. She never

N

daid £ind mee X heard she wanted to kill me too, butfshe

-never got the_chance, .

Dated this’ ‘day of July, 1977,

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the state of Californiae.

Wkgle o0t
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State of California ) Affidavit of
) ss
City and County of San Francisco)

e

\ ' . )
\ , =
I, ‘Jackie B. Colbert, being duly sworn, declare:

X

"y

I 1ived<rith Myra Wilson until I was 13 years of age. I
moved to 698 N,.Oak Street, Ukiah in July of 1973, Birdie
Marable lived across the streets She used to come to our
house and visit every day u.nilfis We were gone on the weekend.

She used to sit down and talk with my foster mome At this

. time'they only visited and didn't drink., Birdie would swear

a lot when she talked.s When she mc;ved to Washington Court
on Washington Street in Ukiah, she would come to the rest
home dayse She sometimes left the patients unattended.

One day I couldn®t find my mom and I *alked to Washing£on
Court to see if she was at Birdie®s. She was there and this.
was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
And my little brother Harold was drinking beer too. He had
his own can ©of beer., He is mentaily retarded and was 13 the;n
and a foster child, ;

This was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie. I said, "no, that's 0.ke." Birdie
was living alone a:t this t:ime.

. Birdie would say things like "I®*11 kick some asses in

_thaé church,” referring to Peoples Temple. She was a‘l\}ays

fnaking threatening comments like this about Peoples Te;i}ple.

_At different times I could smell liquor on her,

Flamse FFYA8°
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Myra told me that when she died eveffthing vas willed
to Harold and I, But when she died, Birdie went and got

her furnitures All of Myra's furniture was in Birdie's
AN )
ages ' I saw it with my own eyes. . -

ga

The next time I saw Birdie and Myra drinking, I came

FYr )

~N L4 .
home from school, and Myra wasn't home. I Went over to Birdie's
house againe This was the same weeks They vere drinking

i again and Birdie was smokinge And this time I reported it

to Jack Beame . ' ' .
The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died.
Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinkinge (The house
was always . dirty and beer cans were all over.) I was sick
and trying to find her. She said she had been with Birdie.
After she started drinking with Birdie, she developed\
-problems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take water pills. éhe had had an enlarged heart,
A'day or so later I found my mom dead in the. laundry

room. I was 13. Don and Thelma Jackson with Peoples Temple

got me legallye

Dated this day of July, 1977.

~

R : Jackie B, Colbert

Subscribed and sworn to
before me,-aiNotary Public
for the state of California.

Wkl 10t
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State of California ss. Affidavit of
City and County of San Francisco Michael Klingman

S

R s Y

oI

I, Michael Klingman, being duly sworn, declares

I am now.a\member of the Peoples Temple Christian

Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I first attended the Peoples Temple in February, 1971. At .
that meeting, held in Redwood Valley, Jim Cobb was congronted
by Pastor Jim Jones and the congregation for engaging in riflé
practice. Cobb admitted that he was doing this secretly and
clearly without the permission or support of the pastor and
conaregation. Pastor Jones stated that such endeavors were
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity cease immediately and permanentlye.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to live
past age 30.

Dated: July s 1977, . ;

MICHAEL KLINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Publlc,
for, the State of California.
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State of California Affidavit of

)
) sse
City and County of San Francisco) Lillje Mae Victor

. me
e

14

"y

;E I, LILLIE MAE VICTOR, being duly sworn, detlare:

In 1975 Deanna and Elmer Mertle asked me to move in with
them. I was 17 years old. We lived in Berkeley in their
rest home, with 8 rooms on each of the 2 floorse. Deanna kept
me out of high school to use me as a house slave. si—;e made
me clean every room, change every sheet on each bed and wash
them, mop every room on each floor (16 rooms) plus the hallways
and 4 bathroomse X ha& £o clean the bowel movement out of
ihe tol.let bowls. I worked from & am o 5 pme Tner. I hal o

¢ the dishee after 211 the meals. Desanna constantly made

Q.

racist remarks to me and about me. She szidé “sometimes 1
think vou require a2 slave master to beat you, if that’s

what you reguire, then X will beat you." She told me toc Yie
down, she said she would put me in a trance and see why I

was so0 nostile. Once when I had a cold I was redlly
congested and had bad rain on one siGe of my head, in my back
and arms. I asked Deanna to take me to the doctor. She
refused and gave me somebody else's medicine.

. sandy Rozynko, 16 years old, and Diare Mertle, age 15,
tgelr teenage daughter, would sleep in the bed and I_had to
sleep on the foor. Many mornings around 4 am Elmer Q;rtle
would come into our bedroom, sit on the bed, and play seXUully

with Sandv Rozynko. I woke up to see him sneaking around our

room several times; he'd be in there about five minutes.




In 1975 Deanna and Elmer Mertle bought a big 0l1d house

"in Oakland, on Telegraph Avenue, that they vwere fixing up to

sell., All of its windows were broken out. They told me to
. e

stay there and watch the house, all alone, 3 or 4 timds.

2 R M *
Thdy left me in the daytime there and didn't come back for
ty . ~

~me til the next days There was no heat, no blankets. I

siept on the couch in the front room covered with my coat.,
They also had an old house in Redwood Valley they had put
up for sale. I had to mop apd wax it with a rag on my knees
all day and practically all night. .

I had the flu and was left here in San Francisco at
the church. Deanna said I was rebellious and didn't like

doing what ¥ wzs told, that T can't follow through on

Ll

coming homs. “Sometimes don't ¥now whnether vou are

crazy Or retarded," Deanne said to me., She said that a
white person in that church would not let their white son
marry a klack girl like me., She said I was nothing'gut shit.

T sav Deanna and Elmer Mertle steal money from a church
project. I saw them take it out of the box. They would
spend it at K-Mart, the Gap, MacDonalds, pizz; pariors,

They were stealing the money that the high school students
in the church were saving for their education.

There was a patient in their rest home who had bowel
ﬁévement all over her body; Deanna made me clean up the mess
a;d the patient. I had to give all the patients baéﬁs while
Deanna l2id in bed and slepts While Sandy Rozynko %?d Diane
Mertle were in school, I had to stay there and work. Deanna
t0léd me she was a2 racist, that -she hated black people even

before she came to the church. She szid if Jim Jones ever

fﬁf?/?éﬂ‘
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gave me anything to do, I couldn't follow through with it.

She said Jim only praises weak people. She asked me once

b

when she was bringing me home why I cared about Jime ;

Elmer and Deanna képt a rifle in their house in Rédwood

et

J
?

"
o

Vaggeyu Deanna told me I could not look at TV until all my
work was finished. She said, "I am not going to c;iticize
you for a week; I am going to see how good you can work
without a slave master."

Deanna was always yelling and screaming at me about
vorkinge. She szid I kad no character =% 2ll, When I cleaned
up the bowel movement from a patient who had died, she said
that showed arowth on my part and that I have a little bit
o- character. They always teliked about me venind my =2CK,
and when I walked in they would turn around and stari smiling.

éOmetimes T would f=z13i asleep mopping the flocr irom beinc
so overworked. The chores I had to do each day were\‘
washing and cleaning'dishes and kitchen after each meal; mop
16 rooms and wax them; fix each bed, 2 ‘beds in each room;
wash the clothes; give patients baths; clean 4 Bathrooms;
vacuum the living room; Gust furniture; clean windows; sweep
all the stairs; water the grass; do other odd joks Deannz .
could find., Sandy Rozynko and Diane Mertle did not vork.

- Deanna would try-and buy your friendship and keep you like

~

a silave. She would tear down all confidence in yoursglf sO

<
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she can be held up highs She makes you paranoid and makes you
feel like you owe her a debt.

Dated: July X3, 1977. S

:

M D il

/LILLIE MAE VICTOR

TR LA T

oo o

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

{

.
b

State of California-

)
) SSe
)

has

City and County of San Francisco

s

2

'; I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declaret:

)

In Septembef 1975 I was called on the phone early one
morning, about 7:30 ao.m., by Janet Shular. She said something
had happened at her home and she wanted me to call Leona Collier,

Bay Area secretary of our church, for her advice. She said to

cr

e11 kor thzt the same thing had "happened to Curitis Buckley
that had happened to Margaret Bass" recentlye. (Margaret had passed.)
T called Ieona on her job at Sledge Lock. I told her what Janet

-

6. Ieonz said she could not take oIf work and asked if I

(XN

nac sa

“would go over to Janet's home immediately.

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriving there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the nighte She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the movges the night
gefore. When Curtis got home he was “groggy" as if on drugs. Janet
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

- She said she had Glenn Hennington walk Curtis for' a long time
to getipim out of the “drug state." It was late, she saigg when she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to take éum to
his room downstairse. She said at that point Curtis felllgown some
stairs and hit his head. She said Glenn knew th;s but didn't tell
her until in the morning. Janet said she thought a good night's sleep
would bring Curtis out of it.

Ff"/ﬂ& 3




I went downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in beds I touched his face and slapped it 1ightly. He was
cold, no breathing, and a- bubbly substance, like soap bubbles

but brownlsh, was coming out of his mouth continuallye X

»

11 called Leona back and verified what had happened.
Janet sald she would take- the body to the hospital, Mte. Zion
Emergency, and explain what had happened. She didnt*t want to
call an ambulance, she saide I rode with Janet in the car to
the hospitale. I stéyed in the car with the body, and Janet
went in the hospital to explain the situation. I daid pot go in.
Dated: July2Zd, 1977.

/‘7..———.-:—"
<< TGRNE MU °CI-}'} 1\.‘

Subscribed to and sworn

before me, a Notary
Public for the State of
California.
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State of California )y Affidavit of
: ) ss
City and County of San Francisco) Alfred Tschetter

M

o+
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I, Alfred Tschetter, being duly sworn, declare:

-

I am a certified radiologic technologist, and I l1live in
San Francisco, California, .

My dad was a Mennoniie Minister and I was brought up iﬁ
religion and it was my whole life. I was married at age 20 and
moved away from the Mennonites immediate vicinity. X joined
the Baptist churche

In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota. After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 I had the opportunity to become an orderly and in the
hospital a'wise'radiologist approached me to encourage me to
finish my education to become a radiologic technologiste. I
received my training in Dalias. Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the'Board of Deacons.
One day as We were eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was so inebriated that it took three of us to get him
into a taxi to get him home. That same evening we had a Board
of D%Fconé meeting and that was my last day in thefoggagized

- 24
churche To me it was all too much hypocrisy, teaching one .

(X3

thing and doing another.

. fﬂcyﬂgv




While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite
who was taught from childhood to take care of our OWn,
whlch also follows the teachings of Jim JoneScoeol rea%}zed
thahﬁmy mother -was 91 and slightly feeble minded, but she
was nqt to the p01nt where she belonged in a convalescent
hospitals I felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared theme
A numbér of years before my wife and I had offered to take
mother aﬁd keep her the rest of her life.

As I was driving back from North Dakota to California,
I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. &And I made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
vwhich I did. He invited me to come back a number of times
and also sent a group of péople to yisit me, which I greatly
appreciated.

The years I spent out of Peoples Temple--I was never at
any time harxassed or guestioned or. asked anyt?ing. I was
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastore.

As a medical person and from my own exper iences, I Xnow
that these healings are real. I have witnessed hundreds of
them. I xnow most of the heallngs he does are beyond all

-y -

medical hope. Being a part of the medical professxon,.I know

that these healings were genuine and could not have beEn faked.

FryAEC
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" Just this spring in Los Angeles I.personally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120/80

in lesé than oné minutes I know that this is medical;y

;'.

impossibleo
A11 the tlme that I was out of the church, I livég in
Uklah, Calzfornig. I savw and worked with peoplé from the
church and ﬁobody ever said a negative word and were kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that I
had,. .

Dated: July s 1977.

Wl ) LTl P

Alfrled Tschetter

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977.

g a4ty
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AFFIDAVIT OF LEONA COLLIER

State of California’

)
’ ) ss -
City ag? County of San Francisco)

21, LEONA COLLIER, being duly sworn, declare::

T

The following is what Janet Shular told me on a
Thursday in September 1975. We were walking in a Safeway
store, She told me that Curtis Buckley went out and goﬁ
- some dope. I asked her ifshe had taken him to a doctor. She
said "no, ¥ douldn't do that." I said, "well, is he all
right?" She said, "yes, he'1l be fine."™ I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
night, He wasn't home when she go: home later. '

She szid, “vou know, I gave him 2 good whipping about
this., I got tired znd I walkedé him around and I turned him
over to Davide. David really whipped his ass good and put him
in cold water, alternating fetween whipping him and cold water,
walking him up and down the hallway.*" Ilater on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, énd Glenn
whipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him Yivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curtis was dead. I told her I couldn't leave my job. I called

1 iy

i R Y
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. Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysterics.

Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

-

I I

"TEONA COLLIER

Subscribed and sworn to - -
before me, a Notary Public
for the State of California.

e
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State of California )
) SSs. AFFIDAVIT
City and County of San Francisco) -

The undersigned being duly sworn, deposes and sayé:.

%hm1Cobb Wayne Pietila, Mickey Touchette, and I w?re members

3100

of the Peoples Temple Christian Church during 1972 and parts of
1973. During that time; we svent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our college education and we
lived in church sponsored dormitories. I continued in close contact
with them until September 1973, when they,-along with others, left.
In December oi thnat year, Wayne rejoined the church and left again
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
v1=1ted me several tlm-;.

During the above Yyears, Jim Cobb ané Wayne Pietila spent 2
great deal of time studving guerrilla warfare, weaponry, and ex-
plosives. They advocated change by violence, and said to me per-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they fregquently held catharses. in which I heard of several
participating church members in the college dorms ﬁéaten or being
ordered beaten up by Jim Cobb and Wayne}

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests :to:buy weapons. If the accusations about people being threa-
tened with death are true, they are so only "because~Jim and-Wayhe made

=~

thenq When Wayne returned in December 1973, he EYDlalnid to me in

a private conversation that he, ‘Jim Cobb and Mickey Toachette and the
ethers who went with them had left not because they were disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, or goals, but because the

church was not radical enough. According to Wavne, they hoped to

Fr 78
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form a revolutionary cadre for purposes of violent militant

guerilla act1v1ty. He further stated that he and the others were

to the teeth as they drove out of state on. their way from

it

the c urch, and that had any law enforcement offigcers pulled them
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his

lovely wi fe, Sharoh, and ran off with Mickey Touchette and the
other so-called revo}utionaries. In January and February 1974,
Jim Cobb paid several visits to me in San Francisco. He confirmed
Wayne's statement that their reason for leaving was to.commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to
do so, or involve the church.

Further, I was chief of the group who counted offerings during
the period when Mickey Touchette was a member of the offering crew;
I was responsiblé- for tallying the offering count. ‘She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. .

Dated this 2ist day of July 1977.

I SR

. /2 ; /
A%%;@h/’ ;/fgl/ﬁ//.ﬁ?,,z4&/9ﬁ{[“

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in ahd for said County and : (Seal)
State.
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State of California ) Affidavit of
) SSe
City and County of San Francisco) Don Jackson

PRI
Yivtés ‘L

"

o

7} I, Don Jackson, being duly sworn, declares
& One Sunday morning, in October 1975, about ,11:30 @M.,

T saw Birdié Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wiid beaste I walked over
to the stairway at the back of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the face and threatening to kill him if he did not
get out of her way. She was extremely drunke She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairvay
of Feoples Temple Church, 1859 Gearyv Street, San Frencisco,
Californiez.

. - = - -
ted this &3 dsy of July, 1277.

40624“14J251 ff?u&héAachn__

DON JACKSON

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Public in and for ,
the state of California. .
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State of California Affidavit of

)
-) sso
City and County-of San Francisco) Kathy Tropp

\.
\,
\

~1

S

I, Kathy Tropp, being duly svorn, declares &

:% Curtis Buckley had been 1iving with Dick and I fe%t about
oné:year when he came down with tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil inflammation, and infectionse. He

was taking erythomycin for ite He got sick on or around
Thanksgiving, 1972, He withdrew more over the next two days,
finally getting extremely moody, refused to take his med1c1ne,
and seemed very angry. The next day his behavior was trance- '
1ike, and disorienteds I had to go to work, and so did my .
l.msband, Dick, so I started arranging people for him to stay
withe Rene Jackson kept him at her house, and t:ola me after

I got back {she had him for a weekend) that he was cry;mc at
night, saying he was afraid of "1little men" and wouldn't go
into the bedroom. She insisted he go to bed and told him
there was nothing to worry about. He also got violent with.
ber the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for ‘the next two months he 'ne’ver lost it
Events after t‘hat were that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® behavior -toward Dick and me was more, -
dependent, childish. He cont:.nued to complain about seeing
1iftle men. Mark Boutte was living with us at the time.
At‘:"oxe point I asked the Mertles to keep him for 2a da’y or two.
I may have asked them to keep h:un for a longer time, t;{ do
remember that after one night, Elmer Mertle- called n;e up and
told me to come and get Curtis. . I don't remember exactly
what he did to ala::‘m them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there looking

FFyr#20




very scareds I don't know what he did, Dick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over

at Janet Shular's house. I think we took him down there “to
stay;vit‘;h ‘hers She agreed to take him., We talked abou:t";
‘'scho ;J.s for h:uz{ and therapye. At some point, Curtis seemed
better, started talking. He said he had used a sl:.ngshot
and shot and killed a bird, on his last day at school before
he got sicke The child who gave him the slingshot also gave
him some pills, he said. This seemed to explain his weird
behavior. We figured he hadﬁ taken drugs. I don't know if
this admission on his -part came now or laters I vas at
work when Janet Shular called me, about three weeks after

he had gone down there to stay with her. Curtis had very
suddenly ‘"snapped out" of his; state and was talking and
crying and acting very ;-:ormal. It may have been then that
he tolé Janet about the slingshot, killing the bird, .an§

the boy.giving him drugs.

Curtis came home to stay with us again. We seemed to
have more of a rapport after that. That spring ve moved to
a house in Calpella. Curtis asked me if he coulé move to
San Francisco. I didn't think it was a very good idea and
I told him so. At that time the church work vas centered in
Redwood Vallef, and I saw hj.s going-to the city as a move awé\y
from: it. Curtis had a relapse around Apr_il of that year. He
starf:ed acting spacey aga:m. Cﬁrt:.s went back to Janetr;:'s
and started acting 11ke himself after a couple of days, at

which time it was agreed he should stay with her.

FFRYAZ0
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He fell back into the spacey thing several times after
he moved to San Francisco. Janet told me about it. It
seemed t(} coincide wlth times that his tonsils vere ;’
1nf1§med, and Janet eventually started avoiding ant1b1Qi:1cs

with® ium. smce\he seemed to have this reaction to thems

Dated this day of July, 1977.

KATHY TROPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.
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State of California ) Affidavit of
) ss’ .
City and County of San Francisco) Pauline Groot
\\- . . -
. . I
I, Pauline Groot, being duly sworn, declaret 1 .

LR Ay
b

PSR4

Birdie Marable had a care home with four seniors
She wanted somebody t'o be there at night so she could be
somewhere else. She offered me room and board in return for
me 1living there, and always bein.g home at night. I agreed.
There were several things funny about this deal f_r'om
the beginnings One was that my room was separate from the
rest of the house, a "guest roomf' in a separate building
from the rest, While I was legally on the property, if there
had been any emergency with the 01d people such as a fire or
a heart attack, I wouldn't even have known about it.
Another problem was that, when I moved in, she promised
to put a bed and a heatei' in the room. She did put tiie
bed in but as for the 'hea‘ter , I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, so the room was always cold
vhen I came home at night and always cold wlen I; got up in
the morninge She even tried to prevent me from borrowing
the heater from the houseo
I wonld have been quite willing to live in the house with
the.seniors. There was a very comfortable couch in the living
rooh, and it was much warmer there. Birdie frequently kept
an open hearth fire in the living room. I could have %mpt
ox; the couch in comfort, and kept an eye on the £ ire, }-a:nd kept
my ears opex; fox_: troubles I cou:!:d bhave stored my clothes and
stuff in the guest room. Ihactually did this one or two nightse.
Yy 2 244
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But Birdie wanted me in the guest room out of the house, She
said I was a nuisance and didn't look tidy on her good couch,
So she m?de me stay in the guest room, and leave the seniors

\
unprotected at night,

. =

1This worried me, I talked to Penny Kerns about ittbefore
moving in, Pe;;y advised me not to move in at all, or at the
very least, not to move in until after Birdie put in a bed_and
a-good heater, in that room, and to get some money for being
theres So I did try to do as Penny advised, .

The next thing I heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife. T did not personally
witness the threat,.but T believed it, It sounded 1like
something Birdie would do. I didn't want any more trouble
80 I moved in. I even did some chores for Birdie, after
she'd promised me I wouldn't have to, I stayed in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she had already put her
husband in the hospital in a fight, and so I étayed out of
her way even more. ;

One of the seniors was a big capabile VOman; who did
most of the cooking and chores. I don't know how Birdie
was able to get money for caring for her, she was quite
able to care for herself and others, Another senior, a
1itt1e:wispy womaé. begged me to write a letter and keep _
it secret from the others. She said her mail was opened %”
and-her person was threatened. I wrote the letter. A few
veeks later she had moved to'Los Angeles, She said she

vas relieved to get awvay.

-
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After about two months of this I saw a chance to get
oﬁt. I moved nfyself and all my goods and gear at night,
withodt‘.l'etting Birdie know where I was goinge She Hever
d:l}i finé mee X heard she wanted to kill me too, but :gshe

ne;x%er got the chance,

Dated this’ ‘day of July, 1977.

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the state of California.
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State of California ) ’ Affidavit of
) ss
City and County of San Francisco) )
\ .
\, . T .
A _
I, 'Jackie B, Colbert, being duly sworn, dgclare:,j

L

I lived with Myra Wilson until I was 13 years of age. I

»

»

moved to 698 N. Oak Street, Ukiah in July of 1973, Birdie
Marable 1lived across the street. She used to come to our
house and visit every day unless we were gone on the weekend.

She used to sit down and talk with my foster mome At this

. time they only visiteq and didn't drink., Birdie would swear

a lot when she talked. When she moved to Washington Court
on Washington s&eet in Ukiah, she would come to the rest
home dayse She sometimes left the patients unatiended.

One day I couldn't find my mom and I x-:alked to Hashing£on
Court to see if she was at Birdie’s. She was there and this.
was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
And my little brother Harold was drinking beer too. He had
his own can ©of beer. He is mentally retarded and was 13 't-;hen
and a foster chiild. ;

This was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie. I said, "no, that's o0.k." Birdie
was living alone at this time.

Birdie would say things like "X'11 kick some asses in
thai':: church,”" referring to Peoples Temple. She was alvays

making threatening comments like this about Peoplés Teu.zple.

<

At different times I could smell liguor on her.

FFY4A?Z .
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Myra told me that when she died everything was willed
to Harold and X. But When she died, Birdie went and got

her furniture. All of Myra's furniture was in Birdie's

. '\ -
garage., ".I savw it with my own eyes.
f_ The next time I saw Birdie and Myra drinking, I came

home from school and Myra wasn't home. I went over to Birdie's

C N Les

+
.

house againe This was the same week. They were drinking

again and Birdie was smokinge And this time I reported it

to Jack Beamo ; ; ! .

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died.

- Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinkinge (The house
was always dirty aﬁd beer cans were all over.) I was sick
and trying to find her. She said she had been with Birdie,
After she started drinking with Birdie, she developed.
broblems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take water pills. She had had an enlarged heart,

A day or so later I found my mom dead in the; laundry
roome X was 13. Don and Thelma Jackson with Péoples Temple
got me legallye
Dated this ____ day of July, 1977.

e

. - Jackie B., Colbert

Subscribed and sworn to
before me,-aiNotary Public
for the state of California.

Wikl 1 0]
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State of California ) SSe Affidavit of
City and County of San Francisco) Michael Klingman

0 lee

‘I, Michael Klingman, being duly sworn, declares

s g 1
.

e e

T am novw a .member of the Peoples Temple Christian
Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I first attended the Peoples Temple in February, 1971. At -
that meeting, held in Redwood Valley, Jim Cobb was congronted
by Pastor Jim Jones and the congregation for engaging in rifle
practice. Cobb admitted that he was doing this secretly and
clearly without the‘permissiOn_br support of the pastor and
conaregation. Pastor Jones stated that such endeavors vere
completely contrary to the pr1nc1p1es of the church and
demanded that such activity cease 1mmed1ate1y and permanentlye
Cobb responded that he had always thought of hlmself_gs dy}ng
violently in a revolution and that he did not plan to iive
past age 30.

Dated: July s 1977, . H

MICHAEL KLINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Publlc,
for, the State of California.

Wkl e
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State of California . Affidavit of

)
SSe
)

City and county of San Francisco Lillie Mae Victor

et

et

” - )

Wepta d¥ g4 0

5- I, LILLIE MAE VICTOR, being duly sworn, detlare:

In 1975 Deanna and Elmer Mertle asked me to move in with
them. I was 17 years old. Ve lived in Berkeley in their
rest home, with 8 rooms on each of the 2 floors. Deanna kept
me out of high school to use me as a house slave. She made
me clean every room, change every sheet on each bed and wash
them, mop every room On each floor (16 rooms) plus the hallways

and 4 bathrooms. I had to clean the bowel movement out of

.t

2

0,
[
Q

the toilet bowlse I worked¢ from & am tS 5 pme Tner:

shes after 211 the meals. Desanna constantly made

Q.
o]

o+
=y
[h]

Q.
[

racist remarks to me and about me. She said “sometimes I
think you require a slave master to beat you, if that's

what you require, then I will beat you." She told me to lie
down, she said she would put me in a trance and see Yhy I

was so0 hostile. Once when I had a cold I was redlly
congested and had bad rain on one side of my head, in my back
and armse I asked Deanna to take me to the doctor. She
refused and gave me somebody else's medicine.

Sandy Rozynko, 16 years old, and Diare Mertle, age 15,

tﬁgir teenage daughter, would sleep in the bed and I_had to

-

sleep on the foor. Many mornings around 4 am Elmer éértle'

~

would come into our bedroom, sit on the bed, and play sexually

with Sandy Rozynko. I woke up to see himr sneaking around our

room several times; he'd dbe in there about five minutes.

FFyAsd




In 1975 Deanna and Elmer Mertle bought a big old house
in Oakland, on Telegraph Avenue, that they were fixing up to
sell. All of its windows were broken out. They told _me to
stay there and watch the house, all alone, 3 or 4 thes.
Thgy left me in the daytime there and didn't come baéi for
me til the next days. There was no heat, no blankets., I
slept on the couch in the front room covered with my coat.
They also had an old house in Redwood Valley they had put
up for sale. I had to mop and wax it with a rag on my knees
all day and practically all night, .

I had the flu and was left here in San Francisco at
the churche Deanna said I was rebellious and didn't like
doing what I wze told, thet I can't follow through on
coming homs, “Somestimes I don't kKnow whether vou zare
crazy or retarded," Deanne sz2id to me. She szid that =2
white person in that church would not let their whiﬁe son
marry a black girl like me. She said I was nothing but shite

I sav Deanna and Elmer Mertle stezl money from a church
project. I saw them take it out of the box. They would
spend it at RK-Mart, the Gap, MacDonalds. pizz; parlorse.

They were stealing the money that the high school students
in the church vwere saving for their education.

There was a patient in their rest home who had bowel
é&vement all over her body. Deanna made me clean up the mess
and the patient. I had to give 211 the patients baéhs while
Deanna la2id in bed and slept. ¥hile Sandy Roczynko éﬂd Dianeg
Mertie were in school, I had to stay there and work. Deanna

told me she was a racist, that -she hated black people even

before she came to the church. She sazid if Jim Jones ever

Frentd”
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gave me anything to do, I couldn't follow through with it.

She said Jim only praises weak pcoples. She asked me oOnce

-

when she was bringing me home why I cared about Jime E

;? Elmer and Deanna keépt a rifle in their house ixxgédwoqd
Vaffley. Deanna told me I could not look at TV until all my
work was finished. éhe said, "I am not going to cgiticize
you for a week; I am going to see how good you can work
without a slave master.”

Deanna Was always yelling and screaming at me about
workings, She said I had no ckaracter at all. Wher I cleaned
up the bowel movement from a patient who had died, she said
that showed growth on my part and that I have a little bit
o characiter. They always taiked apout me zehind my kack,
and when I walked in they would turn around and start smiling.

SOmetimes Y would fall =2sleep mopping the floor from beincg
so overworked. The chores I had to do each day were‘
washing and cleaning disﬁes ané kitchen after each meal; mop
16 rooms and wax them; fix each bed, Z beds in each room;
washk the clothes; give patients baths; clean 4 bathrooms;
vacuum the living room; dust furniture; clean vindows; sweep
all the stairs; water the grass; do other odd jokbs Deanna
could find. Sandy Rozynko and Diane Mertle did not work.

Deanna would try-and buy your friendship and keep you like

a klave. She would tear down all confidence in yoursglf so

1kl
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she can be held up high. She makes you paranoid and makes you

feel like you owe her a debt,

o

Dated: . Julygs_, 1977.

.

vy P
T S Wt
i. “JLILLIE MAE VICTOR

o)

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

LA

Wekpbe el
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State of California ) - Affidavit of
) ss )
) Alfred Tschetter

~t

.

city and County of San Francisco

T am a certified radiologic technologist, and I live in

agha 1y
o

s

W L Alfred Tschetter, being duly sworn, declares

San Francisco, California.
My dad was a Mennonite Minister and I was brought up iﬁ
religion and it was my whole life. I was married at age 20 and
e~ --..moved away from the Mennonites immediate vicinity. I joined
the Baptist churche
Tn 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota., After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 I had the opportunity to become an orderly and in the
hospitél a wise radiologist approached me to encourage me to
5, finish my education to become 2 radiologic technologiste I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the'Board of Deacons.
- One day as we were eating dinner, the chairman of the Board of

| i===—==TDeacons was- s0 -inebriated that it took three of us to get him

#==i ° . into.a. taxi. to get him home.. That same evening we had a Board

of Deacons meeting and that was my last day in the organized

. chufch. To me it was all too much hypocrisy, teachinéione .

l“lﬂ,'[
- om

.. Z._-nthing and doing another.

WAzl
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While back to visit my 91 year old motber, who was in a
fairly gecent convalescent hospital and as a Mennonite
who was\tgught from childhood to take care of our own,
which also follows the teachings of Jim JonescoceoX realized
that my méther\was 91 and slightly feeble minded, but she -
was nqt té}the p&int where she belonged in a convalescent
hospitals I felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared them.

A number of years before my wife and I had offered to take
mother and keep her the rest of her 1ife.

As I was driving'back from North Dakota to California,

I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. And I made up my mind that I would write a letter

to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
which I did. He invited me to come back a number of times
and also sent a group of people to visit me, which I greatly
appreciated.

The years I spent out of Peoples Temple--~I was never at
any time harrassed or guestioned or asked anyt?iﬁg. I was
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As a medical person and from-my own experiences, I know™
that these healings are real. I have witnessed hundreds of

theme I know most of the healings he does are beyond all

medical hope., Being a part of the medical profession, I know %

that these healings were genuine and could not have been fakeéf

[FE4RTST
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Just this spring in Los Angeles I personally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120/80

in less than oné minute. I know that this is medically

impgssibie. : : :
4. . . e

3. A1l the time that I was out of the church, I 1lived in °

Ukié;ﬁ, Califorﬂia\. I saw and worked with peoplé from the
church and 1'10body ever said a negative word and were kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that I
had.

Dated: July » ‘1977,

il L. '7222{34?1}@979

Alfred Tschetter

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977.

g oete 4y

Plabyle gr

/_,Fqﬂf >




AFFIDAVIT OF LEONA COLLIER

State of Catifornia’ )

: ) ss ~.
city and County of San Francisco)
E;I, LEONA COLLIER, being duly sworn, declarei
The following is what Janet Shular told me on a
Thursday in September 1975. We were walking in a Safeway
stores She told me that Curtis Buckley went out and gof
some dope. I asked her if she had taken him to a doctore. She
said "no, I douldn't do that." I said, "well, is he all
right?" She said, "yes, he'll be fine." I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
night, He wasn't home when she go: home lzter. ’

She said, "“vou know, I gave him a good whipping aBout
this. 1 got tired a2ndé I walkeé him around and I turned him
over to Davide. David really vhipped his ass good and put him
in cold water, alternating'betwéen whipping him and cold water,
walking him up and down the hallwav." ILater on that night
she said she turned him over to Glemn Hennington, énd Glenn
whipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him Yivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and toid me that

)

Curtis was dead. I told her I couldn't leave my job. I called

L

blebile vl

f;n%49é
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Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysterics,

Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

,to Mt, Zion Hospital.

Dated:M&’] Q?é /777

ol

" LEONMA COLLIER

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

LAY
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State of California )
) ss. AFFIDAVIT
City and County of San Francisco): -

The undersigned, being duly sworn, deposes and say§t'

“ﬁlm Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette, and I were members
of tﬁe Peoples Temple Christian Church during 1972 and parts of
1973. During that time, we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our college education and we
lived in church qunsored dormitories. I continued in close contact
with them until September 1973, when they,  along with others, left.
In December of that year, Wayne rejoined the church and left agairn
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visiéed me several times. .

During the above years, Jim Cobb ané Wayne Pietila spent &
great deal of time studving guerrilla warfare, weaponry, and ex-
plosives. They advocated change by violence, and said to me per-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they frequently held catharses., in which I heard of several
participating church members in the college dorms beaten or being
ordered beaten up by Jim Cobb ‘and Wayne.

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests_to'buy weavons. If the accusations -about people being threa-
tened with death a re true, they are so only ‘because” -Jim and Wayvne made
them} When Wayne returned in December 1973, he eyolalned to me in
a private conversation that he, 'Jim Cobb and Mickey Touchette and the
ethers who went with them had left not because they were disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, or goals, but becéuse the

church was not radical enough. According to Wavne, they hoped to

FFYA2F
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fofm a revolutionary cadre for purposes of violent militant
guerilla activity. He further stated that he and the others were

armed;to the teeth as they drove out of state on, their way from

-t . L

the qhurch, and that had any law enforcement officers pulled them
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.
I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his
lovely wi fe, Sharoh, and ran off with Mickey Touchette and the
| other so-called revolutionaries. In January and February 1974,
‘ Jim Cobb paid several visits to me in San Francisco. He confirmed
‘ Wayne's statement that their reason for leaving was to.commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to
do so, or involve the church.

Turther, I was chief of the group who counted offerings during
the period when Mickey Touchette was a member of the offering crew;
I was responsible- for tallying the offering count. She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. .

Pated this 21st day of July 1977.

. _ - 7‘7—' 7
A 27 ’ s R4 b
/A ,/:‘ /. . 0. 7 g 3 vl
'////;/41 Ly (S, LA
R .
Subscribéd and sworn to - —
before me, a Notary Public
in and for said County and - (Seal)

State.

Wekle g
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

State of California ) -
) SSe e
City and County of San Francisco) .

>

2
E S
.

Aapt ey

I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declafex

In Septembef 1975'1 was called on the phone early one
morning, about 7:30 ao.m., by Janet Shular. Sﬁe said something

had happened at her home and she wanted me to call Leona Collier,
Bay Area secreéary of our church, for her advice. She said to

+tell her thet the same thing hﬁd "happened.to Curtis Buckley

that had happened to Margaret Bass" recently. (Margaret had passed.)
I called leona.on‘her job at Sledge Lock. I told her what Janet

h2é said. Ieonz said she could not take ofi work and asked if I

‘woulé go over to Janet's home immediately.

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriving there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the nighte She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the movges the night
gefore. When Curtis got home he was "groggy"™ as if on drugs. Janet
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

She said she had Glenn Hennington walk Curtis for'a long time

-

ES

to get:him out of the "drug state.™ Tt was late, she said, whén she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to take éﬁﬁ to

his room downstairs. She said at that point Curtis fell down some
stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell

her until in the morning. Janet saié she thought a good night's sleep

would bring Curtis out of it.
FE«r78




I went downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in bed. I touched his face and slapped it 1ightly. He was
cold, no breathing, énd a bubbly substance, like soap bubpggs
but hmcg'ish, was coming out of his mouth continuallye é?
‘ ;E% called Leona back and verified what had happeneS;
Janet s;id she.would take- the body to the hospital, Mt. Zion
Emergency, and explain what had happened. She didn't want to
call an ambulance, she saide I rode with Janet in the car to
the hospitals I stayed in the car with the body, and Janet
went in the hospital to explain the situation. I did not go in.

Dated: July2<, 1977,

L Ao

/_4._-——7——— A LI ———
& T3AND MUTSCEMAIN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary
Public for the State of
Californiae.

et e
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State of California ) Affidavit of
) sse.
City and County of San Francisco) Don Jackson

"
L]

¥, Don Jackson, being duly sworn, declare:

g}

el
-

T i

One Sunday morning, in October 1975, about,11=30'a.m.,

RN FETH]

T saw Birdié Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wiid beast. I walked over
to the stairway at the back of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the facé and threatening to kill him if he did not
get out of her waye She was extremely drunk. She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of Feoples Temple Church, 1859 Gearv Street, Sar Francisco,

Californiz.

1y

July, 1277,

f{iLThJJZél féaoibéAadb;__

DON JACKSON

. s ho -
ted this &3 day o

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Public in and for ,
the state of California. .

e

Nkl Atk
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State of California ) Affidavit of
-} sso :
City and County of San Francisco) Kathy Tropp
\ . 5
. I, “Kathy Tropp, bemg duly sworn, declare: '-'f

=
=

=.:§! Curtis ‘Buckley had been ln.v:.ng with Dick and I for about
onei" year when\he came down with tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil inflammation, and infections. He
was taking erythomycin for ite " He got sick on or around
Thanksgiving, 1972.. He withdrew more over the next two days,
£inally .getting extremely moody, refused to take hls medlcn.ne.
and seemed very angry. The next day his behavior was trance- ’
iike, and disorienteds. I had to go to work, and so did my -
l:msband, Dick, so I started arranging people for him to stay
with. Rene Jackson kept him at her house, and t.ol'd me after
I got back (she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying he was afraid of "little men"™ and wouldn't go
into the bedroom. <She insisted he go to bed and told him
t+here was nothing to worry a‘:bout. He also got violent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for .the next two months he ’ne’ver lost ite.
Events after t.hat were that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® behavior toward Dick and me was more. .
dependent, childish. He continued to-complain about -seeing--
liétle men. Mark Boutte was living with us at the ti:me.
At ore point I asked the Mertles to keep him for a day or twoe.
I may have asked them to keep hJ.m for a longer t:.me, «SI do
remember that after one night, Elmer Mertle- called me- up and
told me o come and get Curtis. . X don't remember e:actly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there 1ook1ng
FFur /oo
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very scared, I don't know what he did.

Dick and I took

3]
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed ovex

X
‘ at Janet Shular's house. I think we took him down there"to
| . \ . . P
|

stay with'her, She agreed to take him. We talked about
| . .

v —— v

scho'o_lf for him and therapye. At some point, Curtis seemed
\ X ¢

\ bette%; started‘talking. He said he had used a slingshot

and sh‘t;t and killed a bird, on his last day at school before
he got sick. The child who gave ‘him the slingshot also gave
him some pills, he said_. This seemed to explain his wei_rd
behavior, We figured he had‘ taken drugss I don't know if
this admission on his part came now or later.' I vas at

work when Janet Shular called me, about three weeks after

. an

he had gone down there to stay with her. Curtis had very

. suddenly “snapped out™ of his state and was talking and

crying and acting very normal.

he told Janet about the slingshot, killing the bird, and

the boy.giving him drugs.

Curtis came home to stay with us again. We seemed to

have more of a rapport after that. That spring we moved to
a house in Calpella.

Curtis asked me if he could move to
San Franciscoe.

I didn't think it was a very good idea and

I told him s0. At that time the church work was centered in

%

l
i
}
|
It may have been then that 1 '
i
!
|
5
i
|

Redvood Valley, and I saw-his going to the city-as a move away
from it,

“t

et

Curtie had a relapse around April of that year. He

started acting spacey again. Curtis went back to Janet's ) o

AN
N

and started actiﬁg like himself after a couple of days, at

which time it was agreed he should stay with her.

/;-;z/,x/oﬂ_



He fell back into the spacey thing several times after
he moved to San Francisco. dJanet told me about ite It
seemed to c01nc1de with times that his tonsus were e
1nf1§mmed, and Janet eventually started avoiding antzblét’cs_

with! ium. s:mce “he seemed to have this reaction to them,

pated this day of July, 1977.

KATHY TROPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.

o

LTI
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" City and County of San Francisco

State of California Affidavit of

)
S ) ss .
) Pauline Groot
\ .
\ ' o
N i
? I, Pauline CGroot, being duly sworn, declares o .
7
¥ Birdie Marable had a care home with four seniors
She wanted somebody to be there at night so she could be
somewhere elses She offered me room and board in return for
me living there. and always belng home at night. I agreede
There were several things funny about this deal from
the beginninge One was that my room was separate from the
rest Of the house, a "guest room™ in a separate building
from the rest. While I was legally on the property, if there
had been any emergency with the old people such as a fire or

a heart attack, I wouldn't even have known about it.

Another problem was that, when I moved in, she promised

- to put a bed and a heatef in the room. She did put the

bed in but as for the heater, I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, so the room was always cold
when I came home at night and always cold vilen I;got up in
the morning. She even tried to preveﬁt me from borrowing
the heater from the house.

I would have been quite‘willing:to-live in the house with-
the_seniorse. There was a very comfortable couch in the living
rooé, and it was much warmer there. Birdie frequentlg kept
an open hearth fire in the living room. I counld haveé?lept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire,ﬁﬁnd kept

my ears open for troublee. I could have stored my clothes and

stuff in the guest room. I actually did this one or two nights.

/:/fz//?nor




But Birdie wanted me in {;he guest room out of the house, She

said I was a nuisance and didn’t look tidy on her good couch,

So she made me stay in the guest room, and leave the seniors

unprotected at night, ) .l
it’rhis worried me, I talked to Penny Kerns about 11: before

movifng in, Per:w advised me not to move in at a1i, or at the

very least, not to move in until after Birdie put in a bed and

a .gOOd heater, in that room, and to get some money for being

there, So I dig try to do as Penny advised, -

The next thmg I heard was that Birdie had threatened

to cut up Penny Kerns with a knifes, I did not personally

witness the threat, but I believed it. It sounded like

something Birdie would do. I didn't want any more trouble

so I moved in. I even did some chores for B:;'.rdie, after

she’d promised me I wouldn®t have to, I stayed in my

guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much

as possible. I heard her say that she had already put her

husband in the hospital in a fight, and so I stayed out of

her way even more. ; .
. One of the seniors was al big capabile woman,' who did

most of the cooking end choress I don't know how Birdie

vas able to get money for caring for her, she was quite -

able to care- for herself and others. Another senior, a

littile -w:.spy woman, begged me to write a letter and keep

it secrfet from the others, She said her mail was opened

1 eyl e "

and ~her person was threateneds I wrote the letter, A fe
weeks later she had moved to Los Angeles. She said she

was relieved to get awvay.

FEgnriol




After about two months of this I saw a chance to get
oﬁt. I moved @yself and all my goods and gear at night,
vithodq.ietting Birdie know where I was goings. She é?ver
daigd finé mee X heard she wanted to kill me too, butE?he
neéer goé éhenchance. ‘

t

DPated this "day of July, 1977.

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the state of Californiae.
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State of California Affidavit of

) ..
) ss
) - Jackie Be Colbert

l

City and County of San Francisco

,.,- 'v

1 I. Jackie Bo Colbert, being duly sworn, declare:

i I lived with Myra Wilson until I was 13 Years of age. -’I
moved to 698 Ne Oak Street, Ukiah in July of 1973, Birdie
Marable 1lived across the street. She used to come to our
house and visit every day unless we were gone on the weekend.

She used to sit down and talk with my foster mom. At this

" time they only visited and didn't drink. Birdie would swear

a lot when she talked. ‘When she moved to Washington Court
on Washington Street in Ukiah, she would come to the rest
home dayse. She sometimes left the patients unattendegd.
One day I couldn't find my mom and I t;*alked to Washing£on
Court to see if she was at Birdie's. She was there and this.

was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.

" And my little brother Harold was drinking beer too. He had

his own can of beer. He is mentally retarded and was 13 the;x.

and a foster child. ;
This was around 10 pm at night. My foster mom offered me

a beer in front of Birdie. I said, "no, that's o.k." Birdie

was living alone at this time. . ——
Birdie would say things 1like "I®*11 kick some asses in

that :church," referring to Peoples Temple. She was always

mak:mg threatening comments lixe this about Peoples Temple.

At different t1mes I could smell ligquor on her.

FF‘/A/oZ
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Myra told me that when she died everything ;las willed
to Harold and I. But when she died, Birdie went and got
her fx\xrniture. All of Myra s furniture was in Birdielg
ga!.;age. ‘'Y saw it with my own eyes. . ,R

!ﬁ The next time I saw Blrd:Le and Myra drinking, I came
home from school and Hyra wasn't home. I went over to Birdie's
house againe This was the same week. They were drinking
again and Birdie was smokings And this time I reported it
to Jack Beamo ) ‘ ’ .

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died.

Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinkinge (The house
was always. dirty and beer cans vwere all over.,) I was sick
and trying to find her. She said she had been with Birdie,
After she started drinking with Birdie, she developed.
_problems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take vatér pills.‘ éhe had had an enlarged heart.

A -day or s0 later I found my mom dead in the; laundry
roome I was 13. Don and Thelma Jackson with P'eoples Temple

got me legal_ly.
Dated this day of July, 1977,

~

Jackie B. Colbert

Subscribed and sworn to
before me,%aiNotary Public

Plerite 1

_ for the state of California. . ‘
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State of California ) ss. Affidavit of
City and County of San Francisco) Michael Klingman
=

I, Michael Klingman, being duly sworn, declare:

o e
peot

T am now a.member of the Peoples Temple Christian

Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, Californias
I first attended the Peoples Temple in February, 1971. At .
that meeting,_héld in Redwood Valley, Jim Cobb was confronted
by Pastor Jim Jones and the congrecation for engaging in rifle
practice, Cobb admitted that he was doing this secretly and
clearly without the pgrmissiOn or support of the pastor and
congregation. Pastor Jones stated that such endeavors were
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity cease immediately and permanentlye.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to live
past'age 30. ‘

Dated: July s 1977. ;

MICHAEL KLINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California.

eble 4
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AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

State of California )
) ss. B
City_;@nd County of San Francisco) .

:

t.
i

et

it I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declare:

In September 1975’1 was called on the phone early one
morning, about 7:30 ao.m., by Janet Shular. Sﬁe said something
had happened at her home and she wanted me to call ILeona Collier,
Bay Area secfetary of our church, for her advice. She said to
tell ter that the sama. thing hétd *happened to Curtis Buckley
that had happened to Margaret Bass" recentlye. (Margaret had passed.)
I called Ieona oﬁ.her job at Sledge Locke. I told her what Janet

raé said. Ieona said she could not take off work and asked if I
would go over to Janet's home immediately.

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriviﬁg there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night. She said she found out right before
she called me. Janet said Curtis had gone to the movges the night
iefore. When Curtis got home he was "groggy" as if on drugs. Janet
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

- She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time
to gét him out of the “drug state." It was late, she s§id, when she
asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to také him to
his room downstairs. She said at that point Curtis felihdcwn some
stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell
her until in the morning. Janet said she thought a good night's sleep
woulé bring Curtis out of it.

FF977°%




I went downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in beds I touched his face and slapped it lightly. He was
cold, no breathing, and a bubbly substance, like soap bubbles
but brgunish, was coming out of his mouth continually. ;

‘;I called Leona back and verified what had happened. o
Janet said she would take-the body to the hospital, Mt. Zion
Emergency, and explain what had happened. She didn't want to
call an ambulance, she saide I rode with Janet in the car to
the hospital. I stayed in the car with the body, and Janet
went in the.hospital to explain the situation. I did not go ine.
Dated: Julyld, 1977.

‘% /‘,%/W\————

/"‘_——-—
&< “GARNE ¥UT CHMAI\’N

Subscribed to and sworn
before me, a Notary
Public for the State of
California.
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State of California Affidavit of

) .
) ss
City and County -of San Franczsco) Alfred Tschetter

Tl

e

I Alfred Tschetter, belng duly sworn, declares

waphn o b

Ve

I am a certified radiologic technologist, and I live in
San Francisco, Californias

My dad was a Mennonite Minister and I was brought up iﬁ
religion and it was my whole 1life. I was marrie@ at age 20 and
moved away from the Mennonites immediate vicinity. I joined
the Baptist churche

In 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota. After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 I had the opportunity.toc become an orderly and in the
hospital a wise radiologistxépproached me té encourage me to
finish my education to become 2 radiologic technologiste I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Church. I was elected to the'Board of Deaconse
One day as we were eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was so inebriated that it took three of us to get him

into a taxi to get him home. That same evening we had a Board

©of Deacons meeting and that was my last day in the: organlzed

church. To me it was all too much hypocrisy, teachlng_one

[ 7] Iy

thing and doing another.
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While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite
who was taught from childhood to take care of our own,‘,
whi h also follows the teachings of Jim JonesSocceoX realized
that my mother «was 91 and slightly feeble minded, but she
was not to the p01nt where she belonged in a convalescent
hospitale I felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared theme
A number‘of years before my wife and I had offered to take
mother and keep her the rest of her life.

As I was driving back from North Dakota to California,
I realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. and I made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
which I dide He invited me to come back a number of times
and also sent a group of people to visit me, which I greatly
appreciated.

The years I spent out of Peoples Temple--I was never at
any time harrassed or questioned or asked anytpiﬂg. I was
given no pressure to return to the churches I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastor.

As-a medical person and-from my own experiences, I know
tha£ theée healings are real. I have witnessed hundreds of-
tﬁeé. I know most of the healings he does are beyond 311
medical hope. Being a part of tﬁe medical profession,éI know

that these healings were genuine and could not have been faked.

P
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Just this spring in Los Angeles I personally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120/80
in less than one minutee I know that this is medically

N -:3\
impossible. =

.ﬁau the time that I was out of the church, I 1ived in
Uki?h, Califorﬁiq + I saw and worked with people' from the
church and ;mbody ever said a negative word and were kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that I
hgdo
Dateds July ___, 1977.

el ) L b Plleryp

Alfred Tschetter

Subscribed and sworn to
before me this ____ day
of July, 1977.
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State of California ) )
) ss. AFFIDAVIT
City and County of San Francisco) - .

The undersigned, being duly sworn, deposes and sayB—'

him Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette, and I were members
of Eﬁe Peoples xemple-chrlstlan Church during 1972 and parts of
1973. During that time, we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our colledge education and we
lived in church sponsored dormitories. I continued in close contact
with them until September 1973, when they, along with others, left.
In December of that year, Wayne rejoined the church and left again
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visiéed me several times. .

uring the above years, Jim Cobb ané Wayne Pietila spent &
great deal of time studving guerrilla warfare, wWeaponry, and ex-—
plosivés. They advocated change by violence, and said to me per-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they freguently held catharses, in which I heard of several
participating church members in the college dorms Héaten;or being
ordered beaten up by Jim Cobb and Wayne.

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests to:-buy weapons. If the accusations about people being threa-
tened with death are true, they are so only because” -Jim and Wayne made
themw When Wayne returned in December 1973, he eyp;alned to me in
a private conversation that he, "Jim Cobb and Mickey Tonchette and the
ethers who went with them had left not because they were disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, oY goals, but because the

church was not radical enough. According to Wayne, they hoped to

FFonAoc
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form'a revolutionary cadre for purposes of violent militant
guerilla activitf. He further stated that he and the others were
armea;to the teeth as they drove out of state on. their way from
the ;hurch, and that had any law enforcement offigcers pulled them
over, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.
I was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his
lovely wi fe, Sharoh, and ran off with Mickey Touchette and the

other so-called revolutionaries. . In January and February 1974,

Jim Cobb paid several visits to me in San Francisco. He confirmed

Wayne's statement that their reason for leaving was to.commit revo-

" lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to

do so, or involve the church.

Turther, I was chief of the group who counted offerings during
the period when Mickey Touchette was a member of the offering crew;
I was responsiblé- for tallying the offering count. She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. .

pated this 21st day of July 1977.

S e =
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Subseribed and sworn to —

before me, a Notary Public
in and for said County and
State. (Seal)

Blekrl g
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AfFIDAVIT OF LEONA COLLIER

State of California ’

-

)
) ss
City and County of San Francisco)

2

ik

%QI, 1EONA COLLIER, being duly sworn, declares

L A K

The following is What Janet shular told me on a

| Thursday in September 1975. We were walking in a Safeway
store. She told me that Curtis Buckley went out and goé

some dope. I asked her if she had taken him to a doctor. She
said "no, I douldn't do that." I said, "well, is he all
right?" She said, "yes, he'1l be fine." I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
right, He wasn't home when she got home later.

She said, “you know, I cave him 2 good whipping about
+his. 1 got tired and I walked him around and I turned him
over to Davide. David really whipped his ass good and put_ him
in cold water, alternating betweéﬁ whipping him and cold water,
walking him up and down the hallwave." Iater on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, ﬁnd Glenn
whipped him and walked him aroqnde She said Glehn admitted
giving him Vivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curtis_was dead., I told her I couldn't leave my jobe 1 called

TR
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Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysterics.

Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and took him

-

,to Mt, Zion Hospital.

vateds Gy A5 /977 . T
7= -

"LEONMA COLLIXER

noowe
“

Subscribed and sworn to -
before me, a Notary Public
for the State of California.

BTN
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State of California Affidavit of

)
. ) sse.
City and County of San Francisco) Don Jackson

CERTINS

¢ I, bon Jackson, being duly svworn, declare:
t 5
{ One Sunday morning, in October 1975, about ,11:30 a.m.,

TR LI AT

T saw Birdié Marable in a heated argument, cursing, using

profanities, and acting like a wiid beast. I walked over
to the stairway at the back of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the facé and threatening to kill him if he éid not
get out of her way. She was extremely drunks She tried to
tear Ronnie's head off: This occurred at the back stairway
of Feoples Tempie Church, 1859 Gearv Street, San Francisco,
Californiz.

ted this &3 day of July, 1°277.

Jﬁmw_;z\g\ f; ‘M

DON JACKSON

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Public in and for ,
the state of California. .o

B vl et
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State of California Affidavit of

)
) SSoe
City.and County of San Francisco) Kathy Tropp

\
\-

I, ‘Kathy Tropp, bemg duly svworn, declare: --,

Curtis Buckley had been 11v1ng with chk and I fer about

ey

wipts ¥ pis )

one year when he came, down with tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil inflammation, and_infeétions. He

was taking erythomycin for it. He got sick on or around
Thanksgiving, 1972, He withdrew more over the next two days,
finally getting éxtremely moody, refused to take his médicine.
and seemed very angry. The ﬁext day his behavior was trance- ’
1ike, and disorienteds I had to go +o work, and so did my K
ﬁusband, Dick, so I started arranging people for him to stay
with. Rene Jackson kept him at her house, and fola me after

I got back (she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying.he was afraid of “little men" and wouldn't go
into the bedroom. <She insisted he go to bed and told him
there was nothing to worry about. He also got violent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for fhe next two months_he'ne;er iost ite.
Events after £hat wetre that he was counseled by our pastor,
Jim Joness Curtis® b;ahavior toward Dick and me was more, -
dependent, childish. He continued to complain about seeing
1iftle men. Mark Boutte was 1iving with us at the time.
At;xe'point I asked the Herties to keep him for a day or two.
I may have asked them to keep him for a longer time,j? do
remember that after one niggt, Eimer Mertle .called mefup_and
told me to come and get Curtis. . X don't remember exﬁctly
vhat he did to alarm them, but Vhen I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there looking
FF«4#/09 .




very scareds I don't know what he did. Dick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over

at Janet Shular's house. I think we took him down therg.'to
stay-l.yit}:“hz'ar. She agreed to take him. We talked abou;:
scho‘pils for him and thera;py. At some point, Curtis seemed *
bettér, started\ talking. He said he had used a slingshot
and shot and killed a bird, on his last day at school before
he got sicke The child who gave .him the slingshot also gave
him some pills, hé saide This seemed to explain his vei}'d
behavior. We figured he had' taken drugs. I don't know if
this admission on his part came now or later., I was at
work when Janet Shular called me, about three weeks after.
he had gone down there to stay with her. Curtis had very
suddenly ‘"snapped out®” of hig state and was talking and
crying and acting very normal. It may have been then that
he told Janet about the slingshot, killing the bird, and

the boy.giving him drugs.

Curtis came home to stay with us again. We 'seemeé to
have more of a rapport after thate That spring ve moved to
a house in Calpella. Curtis asked me if he could' move to
San Francisco. I didn't think it was a very good idea and
I told him so. At that time the church vork was centered in
Redwood Valle};, and I savw his going to the city as a move awéy
from it. Curtis had a relapse around-April of that year. He
star;:ed acting spacey again. curtis went back to Janet?s ’
and started acting 1ike' himself after a couple of days;é_ at

which time it was agreed he should stay with her.

pencer




He fell back into the spacey thing several times after
he moved to San Francisco. Janet told me about it. It

'
-

seemed to co:mc1de v:.th times that his tonsils vere =

MU

1nf1§ig\med. and Janet eventually started avoiding antiblqtics,__

withi hlm, since he seemed to have this reaction to thems

Dated this day of July, 1977.

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.

FF‘//' i

KATHY IROPP
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State of California Affidavit of

)
) ss .
City and County of San Francisco) Pauline Groot

\ O Y

e

L TR
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I, Paullne Groot, being duly sworn, declaret

4.|--,-

.
¥

it Birdie Marable had a care home with four seniors

Iy

She wanted somebody to be there at night so she could be
somewhere else, She offered me room and board in return for
me living there, and always beiné home at night. X agreede.

There were several things funny about this deal from
the beginninge ©One was that my room was separate from the
rest of the house, a "guest room" in a separate building
from the rest, While I was legally on the property, if there
had been any emergency with the old people such as a fire or
a heart attack, I wouldn't even have known about it.

Another problem was that, when I moved in, she pronmised
to put a bed and a heatef in the room. She did put fhe
bed in but as for the heater, I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, so the room was always cold
when I came home at night and always cold wlen I;got up in
the morning. She even tried to prevent me from borrowing
the heater from the houseo

T would have been quite willing to live in the- house with.. .
the. seniorse There was a very comfortable couch in the living
room, and it was much warmer there. Birdie frequentlyskept
an open hearth fire in the living roome I could haveé?lept
on the coucp in comfort, and kept an eye on the fire,zand kept

my ears open for trouble. 1 could have stored my clothes and

stuff in the guest room. I actually did this one or two nights.

FF«nI®




But Birdie wanted me in the guest room out of the house, She

said I wvas a nuisance and didn®t look tidy on her good couch,

So she made me stay in the guest room, and leave the seniors
I

unprotected at night, .
jﬂhis worried mee I talked to Penny Kerns about it before
{ ;

moving ine Penny advised me not to move in at all, or at the i

very least, not to move in until after Birdie put in a béd and

theres So I did try to do as Penny advised,

-

1

!

a good heater, in that room, and to get some money for being l
i

H

The next thing I heard was that Birdie had threaténed
to ¢éut up Penny Kerns with a knife. I did not personally
witness the threat, but I believed ite It sounded 1like - i
something Birdie would do. I didn‘t want any more trouble
S0 I moved in., X even did some chorés for Birdie, after
she'd promised me I wouldn't have to. I stayed in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much i
as possible. I heard her say that she had aiready put her !
husband in the hospital in a fight, and so I stayed out of :
her way even more. ;

One of the seniors was a big capable woman; who dig
most of the cooking énd choress I don't know how Birdie ‘ !
vas able to get money for caring for her, she wags guite

able to care for herself and others, Another senior, a

¢ d———

little wispy woman, begged me to write a letter and keep

it secriet from the others. She said her mail was opened

ﬁ'fh‘t [t

ané:her person was threatened.s T wrote the letter, A f
Weeks later she had moved to.Los Angeles, She said she

was relieved to get away.

F;({A//o




After about two months of this I saw a chance to get

. oﬁt. I moved myself and all my goods and gear at pight,

Y * . -~
withoﬁg letting Birdie know where I was goinge She never
AY

did £ind mes I heard she wanted to kill me too, but ‘she
i N

nﬁ?er got the;chance. ‘

Dated this ‘day of July, 1977,

Pauline Groot

Subscribed £o and sworn
before me, a Notary Public,
for the state of California.

FFeaUe
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State of California ) : Affidavit of
. 58 .
City and County of San Francisco; Jackie Be Colbert

R LL LN

I Jackie Bo Colbert, being duly sworn, declarer

i I lived with Myra Wilson until T was 13 years of age. ;-I
moved to 698 IZJ.\Oak Street, Ukiah in July of 1973. Birdie
Marable 1lived across the street. She used to come to our
house and vis.lt every day unless we were gone on the weekend.

She used to sit down and talk with my foster mom. At this

" tine they only visited and didn't drink. Birdie would swear

a lot when she talkeds When she moved to Washington Court

on Washington Street in Ukiah, she would come to the rest

home days. She sometimes left the patients unattended,

One day I couldn't f_'ind my mom and I s‘valked to R_ashing;:on
Court to see if she was at Birdie's. She was there and this.
was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
And my 1ittle brother Harold was drinking beer too. He had
his own can f beer. He is mentally retarded and was 13 then
and a foster child. ;

This was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie. I said, "no, that's o0.k." Birdie
was 1living alone at this t.{me. '

Birdie would say things like "I'11 kick some asses in

thai': church,” referr:.ng to Peoples Temple. She was always

mak:.ng threaten:mg comments like this about Peoples 'I‘emple.

=

At different tlmes I could smell liquor on her.

F,:q/w//




j again and Birdie was smokinge. And this time I reported it

-

Myra told me that when she dled everything was wilied
to Harold and I. But when she died, Birdie went and got

\ ] .
her furniture. All of Myra's furniture was in Birdie{s

\ . .
garage. ' I saw it with my own eyes. .

% The nexg time I saw Birdie and Myra drinking, I came
home from sch;ol and Myéa wasn't home. I went over to Birdie's
house againe This was the same weeke. They were drinking
to Jack Beamo © . . SRR .

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died.

Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinkinges (The house
vwas always 'dirty and beer cans were all over.) I was sick
and trying to find her. She said she had been with Birdie,
After she started d{inking with Birdie, she developed\‘
iroblems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take water pilis, She had had an enlarged heart.

A day or so later I found my mom dead in the; laundry
rooms I was 13. Don and Thelma Jackson with Péoples Temple
got me legally. ’

Datéd this ___ day of July, 1977,

Jackie Bo Colbert

Subécribed and sworn to

bkt a0,

for the state of California.
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State of California ; SS. Affidavit of

City and County of San Francisco Michael Klingman

..

I, M:'échaél'Klingman, being duly sworn, declares

b
LT

I am ?now a member of the Peoples Temple Christian
Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I first attended the Peoples Temple in February, 1971, At -
that meeting, held in Redwood Valley, Jim Cobb was confronted
by Pastor Jim Jones and the congregation for engaging in rifle
p&:actice. Cobb admitted that he was doing this secretly and
¢clearly witho&t the permission or 'support of the pastor and
congregation. Pastor Jones stated that such endeavors vere
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activ.ity cease immediately and permanently.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he &id not plan to glive_
past age 30.

Dated: July s 1977, . ;

MICHAEL KLINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California.

Wby 11, 4
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Georgetown, = . ; s Affidavit. /s of
Guyana, South Americs

Patty Cartmell

I, Patty Cartmell, being duly sworn declare:

I ha.vé observed how one Grace Stoen pressured Rev. Jin Jones repeatedly for sex.
Grace would call me on the phone and cry, and then come over to my house where
I 1ived close to Kev, Jones' parsonage home. She would ask Jim over and over
for sex, .

She was aware Jim did not want her in a sexual encounter, Jim was very kind ang
always compassionate, Grace would still continue on this insane issue of sex, -
She appeared to be obsessed with wanting sex with Jim Jones, ©She threatened
sulcide on numercus occassions.

.
-And then I heard Tin Stoen ask Rev, Jones in the parking lot to have sex with
Grace, because he:(Tim) was afraid she would leave him and try to hurt the
Peoples Temple cause and bring public embarrassment to Jim Jones, So then
Jim agreed, and in February or March, 1971, he did have sex with Grace at my
house., She got more demanding after that and more threats came from her.
Suicide and threats of hurting the cause. Numerous threats to kill her
husband were made, Jim had sex with her again, and I helped Grace use a
diaphragm, She also took my contraceptive cream, and she used two of them .
as Jim did everything to prevent any pregnancies, He used prophylactics, too.
Grace swore she was taking birth control pills, but later laughed and
said 'she wasn't,

I later heard Tim Stoen say he vanted Grace to have a child by Jim Jones, as he
thought that might settle her down. I don't know Just what he meant, but
Tin seemed to want to help people, though I wasn't around him enough to know for sure,

When Grace got pregnant that began a nightmare.

Subscribed to and siorn before the
Commissioner of Oaths of the ;>/
Republic of Guyana

/w
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State of California ) AFFIDAVIT OF . ”
) ss.
City and County of San Francisco) JIM RANDOLPH

-

) T Andill, by dly i, o il

" That Elmer and Deanna Mertle's keen interest in the Guyana

LXOCE LS T
.

Program was connected with making money. At the time it didn't
seen so; we.all thought Elmer Mextle was just interested in making
the go of cooperative living succeed. We were both taking pictures
that Christmas in 1974 when a group of us went over. I was over-
whelmed with the beauty I saw in the people and the country; but
all his comments were directed at posing pictures to appeal to
peopie back home. He seemed overly concerned about it. He men-
tioned several times all the money these photographs could bring
in. He looked for pictures to show poverty and underdevelopment.
He spoke of Guyana as a backward country that would arouse people's
sympathy.

Elmer Mertle neQer really seemed to grasp the idea that the
agricultural program was real. We learned of this more and more
as he became very much against large investments into the program
--not so much with pgéple as monies.

Elmer Mertle's pattern in the states, we found out later, in-.
volved various money raising schemes that he and his wife handled
themselves using the name of the church. His interest in raising
mo;ey off Guyana pictures was not so much for the program as for

Himself. .

Wekrts 0,




Elmer Mertle seemed very much interested in a group that
we sort of bumped into in the NWR that Christmas. Tiiey :v'ver_e

froégTexas‘and had a fancy private plane. He had gxpressed
int;;est in contacting them and as far as I, know, had done so.
But I never recall any feedback from him. It was.after that

that he became.more-interested in the project as a means to ex-
port goods from the leasehold. Exporting lumbers, fooés, plants,
fruits, etc. to“the United States and other countries were men-
tioned. All these ideas were turned down by our Pastor and the
Board. He was greatly opposed to selling our produce and other
products at cost; he saw no reason to be nonprofit. He spoke a
great deal about looking for gold and diamonds. It was shortly
after this time that some of his and his wife's money—méking
schemes came to light. Not long after, they separated themselves
from the church.

pated this /7 = aay of August 1977

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of . -
California Nt | @"% % : .

~ 3ilp Randolph (/
i P~ J

-// ‘
W RicK= o/ a,c-rffh )
NOTARY PUBLIC L

- OFFICIAL SEAL
: @ LISA P. LAYTON
’ NOTARY PUBLIC - CALIFORNIA
. PRINCIPAL OFFICE IN

ALAMEDA COUNTY
My Commlsulon Expires April 15, 1979
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State of California Affidavit of

)
) SSoe R
City and County of San Francisco) Sandra L, Bradshaw’

I live at 2544 Sutter Street, Sacramento, California. I
have worked as a Deputy Probation Officer for the County of
Mendocino for over, seven years. I have been a member of

L U N ]

Peoples Temple for: fnearly eight years.

I met with Tl&bthy 0. Stoen on approximately Marqh 30, 1977
in London, England. At that time he had left the Peoples Temple
agricultural project in Guyana, South America, and had gone to
London to seek a career in law. As we Wwere talking, Tim had
little good to say about the Guyanese people or the country of -
Guyana. (He even complained about the climate.) He blatantly
stated that Guyana people lacked "culture" and sophistication.
Ee referred to Guyana as culturally "barren." Tim Stoen was
extremely upset by the fact that he could not practice law in
Guyana. He stated to me in London that he did not want to
practice law in a Socialist country because he enjoyed the
"competition" of the courtroom in the capitalist system. He
openly admitted that he was an “elitist" and his lack of
participation in physical labor made that very apparent.

Tim Stoén felt that the Guyanese people lacked creative,
aggressive leadership and that Guyana would never be able to
achieve real independence from previous British domination.

He felt that the nation was better served under British rule

and that the break to achieve independence had been a foolhardy '
venture. Specifically, another remark of his was that the people

of Guyana were essentially “submissive," "simplistic" people and

the country itself was "backward." Tim Stoen said Guyanz would

never achieve any degree of significance in the Third Worid,.

Tim Stoen, on numerous occasions, those several days we met
in London in March of 1977, made derogatory and racist remarks
against the country and people of Guyanas

Dated this Ai{'day of ,éflu-s“ssf, 197%F .

i P p Bk

Sandra L, Bradshaw

Do NoT USE UNLESS
speaﬁmtlg INsTRucted
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Subscribed and sworn to before s
i i official Sed

me, a Notary Public 1in and for Oty on

the State of California. \ - James R e,

. Printipat Olfice in

Mendssino County

‘ My commission expires Oct. 7, 1978
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State of California ) AFFIDAVIT 0.

City and County of San Francisco; ss. . LEE INGRAM

I, Lee Ingram, being duly sworn, do declare:

I was present the night that Anita Petit came to B&shop Jones and
asked for help out of a jém she was in. She said she had been
involved in forging and passing checks with another person and was
afraid for her life. She was wanted by the police for a felony
offense and by her former companion who had gotten her involved

in crimg.. Bishop told her he would help her out of trouble and
would see that she gét legal assistance free of any charge. The
church legal staff bibvided legal counsel, testified on her behalf,
and church members Géote letters attesting to her desire to begin

a new life. The church, Bishop Jones in particular, accepted
responsibility for Anita and acted as herxr sponsor for the ensuing
probationary period. Her children were to be taken away from her
but again be church was able té intercede on her behalf and members
were authorized by the court to take her children into their homes.
When she was through the probation and had shown interest in learning

a trade, the Temple-paid for her training as a dental assistant. '

L T A

But Anita, as soon as she was in the clear, reverted to her previous

ways. She left her children, whom she had again received custody

of, with people and left for days at a time. It was commonly known

that she was prostituting again, as she had been before coming to :
the Temple. Eventually she disappeared altogether, and left her .:
children behind. :

When she did re-appear in the midst of the congregation, several
members, myself included, noted that she kept company with a man

who is known in the community as a police informer. She was

regarded with suspicion and 'not trusted from that point on, although
for the_sake of her children was admitted into éhdrch services.

Dated this |{ 7 day of August, 1977,
and subscribed and sworn to before me, ’ Lee INgram, , , . ..as
. M . . cial ]
a-Notary Public for the State of Ccalifornia -, ?%.~) h:g?%ﬁ&m
/ 4 ‘ Principal Office in
Stus, £ Q‘*ﬁaffcﬁé——- NOTARY i B asaie Counly
. )

Notary Public - calif.
# . [/} —& Fqﬂ / ! ¢ My commission expires 0.7, 1978}
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State of Galifornia ) Affidavit of
) ss.
City and County of San Francisco) . Sandra L. Bradshaw

o owmen

I Sapdra L, Bradshaw, being duly sworn, declare;

-

I ll\Z; at 2544 Sutter Street, Sap Francisco, California,

I have been a member of Peoples Temple for nearly 8 years. I have served the county of
Mendocino as a Deputy Probation Officer for over 7 years. Through my association
with Peoples Temple, I know Elmer anl Deanna Mertle, Linda Mertle and Sandy Rozynko.
Elmer and Deanna Mertle helped run the churches' publications department, What I
should say, to be more accurate, is that they were listed among a large group of pecple
who worked in publications. To say that the Mertles worked" there would be an insult to
the others. Deanna and Elmer never kept regular hours and constantly clustered ina
small family group, often taking off to go to the lake etc. while others were left in the
shop working. The Mertles ‘also felt no qualms about constantly taking special favors for
themselves. Their office was elaborately furnis.hed with a television, stereo system and
fine office furniture all which wa;.s paid for with unauthorized church funds. They placed
these special orders for themselves without requesting appropriate gpproval. It was
obvious from the beginning that the mertles felt they were better than other people - -
thiey had a racist, elitist point of view.

I first met the Mertle family on a church outing of a Temple financed boat cruise
around the San Francisco Bay on one of the ferryboats.. I can still remembe r telling
Deanna éhat.I was married to a Black man and she called her husband;;Elmer over to the
rail where we were standing and started asking me very racist questéms, like t*what is

it like with a2 Black man?" and more personal questions about my life with my husband. My

first impressic;n of this very conservative "white' family has not changed much with

what T have seen over the years. They are right-wing die-hard capitalists with no

g«
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moral ethics,

I heard Deanna Mertle stand up in a meeting and admit that the only time that

she reached sexual climax was when she heard a child crying in paini Her husband

22

was the?%;e at the time and he verified her statement.

I aEsl,o know from first hand information and from Deannas' own admission, that
she was sexually attracted to Sandy Rozynko, who was underage at the time. Sandy
Rozynko had beena youngster with leadership potential before associating and living
with the Mertle family. Linda Mertle was an overt lesbian by her own admission and
was very active in trying to recruit other young and innocent girls into that type of
life style. This was confirmed by her many various partners.

Deanna and Elmer Mertle admitted that they had engaged in various group sex acts
with both Sandy Rozynko , Linda Mertle and various other people. It is my opinion and
observation that these are people of very.low moral apptitude and I even question if
they were perhaps agent provocateurs from the beginning. In looking back on their reac-

tionary orientations and efforts to block the progress of this organization, I can not help

but think that-this is the truth, Their purpose was to infiltrate and cause dissention.

(A
Dated this /Zvlday of /4*-«:. ;,._y# , 1977.
d

Set L. B.oly

Sandra L. Bradshaw

Subscribéd and sworn to
before me, a Notary Public
in and for the State of GCalifornia.

Official Seal-—
James R. Randolgh

'} Notary Public - Calif.
Principal Office i

= Mendocino County

i My commission expires Oct. 7, 1975 ¢
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.
City and County of San Francisco) HARRIET TROPP

Vo e

I, Harriet Tropp, being duly sworn, declare:

[T PR
g

That I was one of the college students in the dormitory
at the same time as Jim Cobb, Terry and Wayne Pietilla, Micki
Touchette. When discussions wouid come up about the possibil-
ity of building an agricultural mission, all thé above-named
parties were very much against it. They called Guyana a
Banana Republic, accused President Burnham of being a CIA plant
and circulated literature stemming from an opposition movement
within Guyana whose publication I believe was called-"baycleans.

They furthermore believed that socialism would never be
achieved in the manner of hard work and cooperation, but were
solely interested in what they cailed "glorious revolution" --
violent overthrow of ;apitalist systéms. They said Guyana was
a "hole" ané backward and had no intentions of helping the .
church build a cooperative farm.

It seemed to me at all times that these were people who
had no consistent commitment to socialist principle but were
rather interested only in recruiting supporters for their anar-

chistic, self-aggrandizing goals, which allowed them to "play

Wekg's s !
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revolution" without the rigors of self-discipline. From the

tlme-the Temple started to consider building a soc1allst alter-

2
*

native in Guyana, these people worked actively agalnst it.

Dated this §7 Qday of August 1977. ’ .

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in and for the State of
California

QL. ,@ZMAWL

Notary Public

.HarfiiféTroppy

Oificial Seal
James R. Randolph
Notary Public - - Calif.
Pnnc:pal Office in
< Mendocino County
: My commission expires Oct. 7, 1978,
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State of California ) - AFFIDAVIT OF
) ss. :
City and County San Francisco) LAURIE EFREIN

pooeer?

I, Laurie Efrein, being duly sworn, declare;
i Walter Jones was sent by tﬁe Temple Board as a consultant
to the Guyana Mission. He was thought to have sufficient ex-
perience in mechanics and building to be able to assess the best
outlay of the agricultural mission, particularly thé building .
sites, well, and a potential hydro—electric'élant. Rev. Jones
had expressed extreme.reservations about his selection as the
person to do this job. He was new to the church and his loyal-
ities and basis iﬂ socialist principle were completely unknown.
When he returned, he proved to the church membership that

Rev. Jones' reservations were justified. "Smitty" was threa-
tened because he was under pressure of trying to hide a sexual
affair he was having with the wife of one of our members. To
build himself up in the .eyes of this woman and to divide her
from the church, he began to bad mouth everything the church
was trying to do in Guyana. At first he attacked only the pro- -
ject, saying we would never make it function, and that we had
made a stupid blunder in investing so much money there. Even-
tually, he attacked the people and government leaders.

_ He picked out very inconsequential things and harped on

them to exaggerate a point. He said there were human feces

>

left to lie around in food factories and people dumpeeraw
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sewage into canals through the city streets. He accused the

government of talking big in their papers about new factories
andzémprovements, such as a big new hydro-electri? pla;t, but
saig the "stupid little country".would never produce a thing.
He said there was gold and oil there that they were too stupid
to_ recognize and develop. He said all mining operations had
come to a standstill when the British wére kicked out';' that the
countfy was committing economic suicide by natﬁonalizing the
only money-making indus tries left. As evidence of this, he
said the bauxite industry was failing and the pgpérs were lying
to the people that they had actually made more profits since
nationalization.

I was not surprised when he left the church and began to

continue to degrade the Socialist Republic of Guyana and Peoples

Temple, as he is now is doing in the press.
Dated this [ZZé day of August 1977.

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public

in and for the State of .
California r3£72f”L°L’254~44~\:

Laurie Efrein

NOTARY }>UBLIC

pificial Seal "

ﬂ James R. Rand% D“:‘ 3
Pubhc- &

y Nendocmo COJU“‘Y ‘

Vy cummssmn expues Oc\. 1978{L
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State of California ) Affidavit of
- ) SSe .
City and Couniy of San Francisco) Sandra L. Bradshiaw

I, Sandra L. Sradshaw, being duly sworn, declare: -

:. I live at 2544 Sutter Street, San Francisco, California.
I hé§e baen a member of Peoples Temple Tor nearly é years., I
have worked as a Deputy Probation Officer for the County of
Mendocino in Northern California for over 7 years. Throush my
association with Peoples Temple, I know Linda Swaney (Dunn),
Faith Yice, Janet Phillips and Danny Phillips., While these
people were in our group, they were the source of much contention
and negativity. They were freguently involved in alcohol and
drug abuse., Faith Kice and Janet Phillips worked at a local
hospital and stole assorted drugs and pills. They vwere alvays
on some type of "medication." :

Linda Swaney (Dunn) worked at the Masonite plant in
Redwood Vallev and had a terrible reputation as a drunk and an
"easy" marke She flagrantly exhibited her lifestyle in front of
other church members and her three children; (2 of them vwere
voung teenage girls who looked to her example, and 1 was a young
-son)e As a result of Linda Swaney's decadent lifestyle, her
oldest Gaugbter Denise ended up in the local Juvenile Kall for
drugs and lewé@ conduct. " Mrs. Swaney's latest boyfriend had
also misuced Denise and faced investigation by -the locai welfare
department, Denise was ultimately placed in a foster home, but
she stili continued her arti-socizl behavior.
Danny Phillips was one 0f the sickest personalities that

I have ever known, He was purposefully cruel and inhumane to
others. His whole manner was one Of racist insensitivity. Xone
of the previously mentioned people are black, nor are they
married to black, nor have they adopted a black chiid. They
are bpenly elitists and believe themselves to be superior to

others.
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In 1973, when Bishop Jones vas discussing the possibility
of starting an agricultural project in Guyana, South America,
all these people sought to discourage it from the beginning.
They felt that South America was too vestly underdeveloped
to ever mer it investing 1n. Danny Phillips and the others- felt

hat‘the government of Guyana was totally CIA involved ‘and
flnapced. They felt that people who had for so many years
under the paternalistic overseeing of Great Britian were
incapable of ever achieving self-determination.

Danny Phillips was in the first group that went to
Georgetown, Guyana. He disliked the country and people sO
much that he left the second day.he was there. All these
people are obviously capitalistic’'in their orientation, and
have a vested interest in seeking to discredit anyone working

towards socialist objectives. y " )
Dated this Z{w—éay of Ahecw o= JGFFE .
0 .

el (L-,,_d—,’zf-.__— Z l»’? -—‘—L[‘ ""’)

Sandra L. Bracshaw

Subscribed and sworn to
before me, a Wotary Public in
and for the State of California.

' e, W{;&L

-

. Official Seal
ﬁg& James R. Randolph

Nota+y Public - Calif.
%ﬁ Prinsipal Office in

NenZociao County
i My commission expires Oct. 7, 1978 4
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State of California Affidavit of

)
) ss.
)

City and County of San Franclsco Sandra L. Bradshaw

I, Sandra L. Bradshaw, being duly sworn, declare:
1 .

I live at 2544 Sutter Street, San Francisco, Ca lifornisa.
I have been a member of Peoples Temple for nearly 8.yeafise 1
fave worked for the County of MNendocino, California-as a Deputy
Probation Officer for over 7 years, Through my association with
Peoples Temple, I knew Wayne FPletila, !ickl Touchette, Terri
Cobb and Jim Cobb, ©On various occasions I was involved 1in
attending a small group session with Wayne as leader, in which
very violent terrorist acts were discussed in detail. Bishop
_Jones had .suspected these people of being involved in such things,
so he had sent me and others to this meeting to keep a check on’
Wayne's activities, I have personal knowledge that on more
than one occasion, Wayne initiated discussions advocating viol~

ence.

At one such meeting, that took place on the acreage of
the children's ranch run by the church, I saw Wayne Pletlila
participate in this meeting, and he reported that he had per-
sonally gone to a number of different armories to check them
out to plan various maneuvers in anticipation of carrying off
an armed attempt to ®liberate® the guns and weapons stored
inside.

Wayne also spoke of explosives and where to get them and
how to use them., BHe used as a gulde a terrorist book called the
#pnarchist Cookbook™., BHe discussed putting poison in the water
supply of major cities during an armed "take-over.®

Wayne Pletila went into detail talking sbout killing Pres,
Nixon, Governor Reagan, Governor Rockefeller, Billy Grgham,
Rev. Ike, and other religlious leaders as well as political.
Wayne Pietila also spoke freely about putting bombs under peo-
ples cars and of varlous ways of getting terrorist supplies,
Wayne had maps, gas tanks, military books, etc, He talked about
his being the only person who was'dedicated! to the 'revolution'
and saw himself as an "hercic guerrilla fighter®. Weyne and Jinm
Cobb especially were always talking about guns and of doing things
iike destroying radio stations end other lines of communicetions.
Wayne Pietila, Micki Touchette, Terri Cobb and Jinm Cobb were
consistently and actively involved in trying to get the church
members to participate in violent terrorist activities. They
1eft the church when their efforts were in vain and the church
was following a course too moderate for their tastes.

. In 1973, when Bishop Jones was discussing the possibllity

of . starting an agricultural project in Guyana, So, America, these
same people spoke out actively agelnst doing so. They did not
want us to expand our work to an under-developed country. Their
mein objection was that the leaders of Guyana had no revolutionary
consciousness and there would be no significant contribution made
by Guyana in the struggle for liberation. They a 1so stressed

F/qﬁ/Z(




CIA involvement and stated that the Guyanese leadership was not
astute enough to reslize Jjust how infiltrated with agents they,
were. These people openly professed and advocated the use of
violent téerrorist tactics and were dissatisfied not only with
the peaceful, rstional course the Temple was taking, but crit-
jcized this same approach that the country of Guyana advocated.

Dated this 1'7 day of ALEU—S/_'Z » 1977,

(RPN )

f“mv[gﬂ“ e

~Sandra L., Bradshaw

Subscribved a nd sworn to
before me, a Notary FPublic
in and for ‘the State of California.

Official Seal

James R. Randolph

] Notary Public - Calif.
Principal Office in
* Mendocino County

ission expires Oct. 7, 1978,
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss:
City and County of San Francisco) ANDREW SILVERS
I, .

That Jeanette Kerns Hommen was a person that’'I knew and

LTy [ ERT

went to college with. She was very much apart of the bourgoise
life and often talked about finding herself a wealthy man and
living in luxury. While she was a member of the Peoples Temple
she used the church to finance her education. She was not a -
serious student, as became evident half way through her college
education. She was seen attending and associating with members
of the right wing, conservative political party on campué and
she had affiliations with fundamentalist, evangelists who
preached a reactionary doctrine on various campuses and they
were commonly known amongst the socialist groups to be backed
and financed by the CIA. The Temple youth became suspicious of
her activities and associations and questioned her motives as
being a member of a progressive church. Her response was cold
and soon after, left the area.

After not seeing her for several months, she returned to
the Temple with herx neyly acguired husband, the son of a-govern-
ment official of Iran. He was very supportive of the brutal
facist iegime of the Shah of Iran. Mr. Hummone was in the United
Staées being educated at the expense of the Lockheed International
Corﬁoration in an arrangement made by his father, who %epresented
the Shah, in arm sales negotiations. He defended the imprison—

ment of the poltical dissidents, and the torturing of anyone who

waéﬂQ/Zl
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questioned the policies of the government. Jeannette, agreeing
with him fully, she stated that she was soon to move tﬁere and
setéle down. She expresseé that she didn't care ?boutfthe suffer-
ingé)f the poor of Iran but was interested in the wealth that she
would receive when she got there.

We mentioned to her that her mother and sister were going to
Guyana to visit and possibly live. Both she and hexr Bpsband ob~
jected, saying that only niggers lived in the little jungle and
that they wouldn't have it and would do everything in their power
to hinder such a move. Jeanette said that Guyana "has gone
Communist" and she wouldn't allow her family to go there.

“Ia

Dated this ({} day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of . "
California &/V\ﬂw\/ }M )L‘/Z/@\J
) Andrew Silveré

Ah Ak ADd o A A A b b _bd

VW <3~/5} : . . : FR Officia! Seal

PN James R. Rancolph
'*-‘5:.5‘“? Notary Public - Calif,

) -
NOTARY PUBLIC J b Principat Office in
== Mendocino County
. My commission expires Oct. 7, 1878
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State of California ) ) A¥FIDAVIT OF

) ss., R
City and County of San Francisco) TIMOTHY CLANCEY

A}

I, Timothy Clancey, being éuly sworn, declare:

I PEN]

Deanna and Elmer Mertle are two of the most vicious,. racist and -
class1st people that I have ever known. They pretended to be inferested in

thi s church when they first attended. Mrs. Mertle came from a very
conservative religious background and was also conservative politically. She
belonged to the John Birch Society which is one of the most conservative
rightwing organizations in the United States. Mr. Mertle is a man with a

great deal of repressed hostility and has a tremendous desire to get revenge

on the church.

 Both of the Mertles are very judgmental people. They present
themselves as very good people and put down other people, especially blacks
whom they say can't manage their lives at all. They had a young black teenager
living with them, Lilly Victor, and they worked her from early morning to late
at night, while they and their children enjoyed themselves. She had to work
scrubbing on her hands and knees while the white teenagers had a good time.
Their own children had not even a chore to do in the home. They said no man
would want to marry Lilly, and especially no "white man,"

Though the Mertles were in an atmosphere of cooperation and sharing
of the workload, they never would do their part. Mrs. Mertle claims conditions
weére very bad for her but then in the same breath states she lived in a2 $90, 000
dollar house which the church paid for some of the payments on it so the Mertles
would not lose their place of residence. The church supported this family for
many months, but this was not sufficient for them, they now claim that they
were exploited.

They also make claim that children in the church were mistreated.
However, one of the little mixed race children that tf:ey took care of was
sexually molested by Mrs, Mertle. Mr. Mertle was not to be undone in this
kind of bizarre behavior of young children. He had sex with a teenage girl put
in his care by a psychologist and this was reported by children who lived in
the Mertle home and observed this.

Mr. Mertle had the nerve to say that Jonestown was a sterile place
where nothing would grow ‘and that the bananas in one of our pictures of Guyana
were photographed at another site, and not in Guyana. He has been to Guyana and
for him to lie like this to have it printed in the press is a calculatcd attempt to
destroy socialism and discredit the work in Guyana.

1 'eke's

Dated this 17th day of August. 1977.

Subscribed and sworn to L"W (44 (/("‘L‘\—/j P Oificiat Seal -

before me, a Notary Public in and for Notary Public - Calif,
Pencipat Oflsce in

the State of Wrni . : :
€ - i = l-‘u‘.umn County -
}f% ﬁM F' “qA 2% ‘My commisslon expaes Oct. 7, 1978
i / N S A5 2 7 2 o SN




State 6f California D Affidavit of
) .

City and County of San Francisco) Laurie Efrein

Y

I,Laurie Efrein, being duly sworn, declare:

Neva Sly lived in Redwood Valley for several yeais, and
during part of that time I lived in the same house with:her.
She%made no pretense about hiding a sexual relaﬁionship'she
had with Reggie Upshaw who at that time was still a minor.
She’ talked openly about the sex they had, and would often make
physical contact with him such as kissing and petting in front
of children. .

She deserted her own husband and son. Her son Mark has-
had several difficulties adjusting to people, and especially
with young women. He exhibits hostilities toward women and
especially is outspoken about- his contempt for his mother.
During a time when he (én‘adopted'son) was in early adolescence
qnd needed her emotional strength, she left him and rejected him.
She humiliated him in front of other youths by relating to
anéther young man, just a few years older than her son.

Further, Neva Sly left the Redwood Valley area and her
husband and son, and relocated in Los Angeles. She got herself
an apartment and_a'job, at which she earned a great deal of
money. She provided nothing for her son by way of financial
assistance and spent exorbitant amounts on herself. She ceased
to contribute anything to the church and tried to manipulate her
son's affections by arranging for him to stay with her in her
apartment. She tried to buy back his affections with the: purchase
of material things. When the young man chose to stay with his
father, who was still an active member of Peoples Temple and
was participating stateside in mechanical work for equipment for
the agricultural mission, she began talking badly about the Temple
and Bishop Jones. Her motives are, simply, jealousy.
Dated this 17th day of August, 1977.

L3R AN

. v s/
Subscribed and sworn to ci?€u~m4é, g%’*%“‘b
. s B rein )
before me, a Notary Public in = geildda ot Sea
.and for the State of California. i Jemes R. Randolph |
Notary Public - Calif, |
Principal Office in |

Mendocino County

%% %dl Z — ps (7/4‘
= { Lo e
‘l{y commission expires 0cl: 2, 197§|

P ~ RN - - .

San e o o S Y
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State of California - ) Affidavit of
) ss. .
City and County of San Francisco) June B. Crym

I, June B. Crym, being duly sworn, declare:

In 1973 I lived on North Dora Street in Ukiah, Caiifornia,
a bleck away from Birdie Marable's rest home where she had several
elderly patients living there. I witnessed Birdie drunk on liguor
several times, when she was supposed to be taking care of her
patients. I visited the care home from time to time and every
time I was there she was sitting around drinking and would not
pay attention when an elderly patient might ask for her help.

I also saw her at church at Peoples Temple, but I noticed
that she didn't attend regularly ana when she did, she was very
often hostile and rough with people, especially the elderly. She
never participated when Bishop Jones asked for help for people in
prison or to give food and clothing to a poor family. Birdie
Marable was very selfish and greedy, and I heard her say she
resented the church voting to give money or supplies to needy
families. Instead she would come to church services wearing fancy
silk dresses and big nats and show off, insensitive to those
around her who couldn't afford such things.

When Bishop Jones spoke about building an agricultural
mission in Guyana, Birdie Marable disagreed and spoke out against
it. She said the people in South America "are backward and
primitive" and she didn't want to give up her liquor and fancy
clothes to build a mission in Socialist Guyana. For years
Bishop Jones had explained in services the practicality and
humane way of life in socialist countries, and we were all excited
because we had a chance to start an agricultural station in Guyana.
But Birdie Marable said that our mission would fail, that the
Guyanese government would never succeed and instead the whole
counfry would erid up in poverty, and she did not want to be
involved in anything like that. She did not want to give up
her home or share any of her rooms with anyone, and she dld not
like the socialist idea of restructuring the economic wgalth in
the ownership of the people. She liked the capitalist way of

4
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i1ife becausé of the personal advantages she had gained for
herself and she did not care that others had less than she had.
When she 'finally stopped coming to the Temple services, it was
because she did not agree with our commitment to the :
agricultural station and working with the Guyanese peop}e.'

: Dated this 17 day of August, 1977. s

Onn 5. Crrpr

June B. Crym ()

L
.
*

= Qificial Seal

James R. Rando'ph 1

S8) tiotazy Public - Calit.

Printicat Otiice in 1

#andocino County ¥

mmission expires Oct. 7, 1928 .
TN

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
in and for the State of California.

Qré;% Bl trlpl

O v

Wbl
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State of California . ) AFFIDAVIT OF

) ss.

City and County of San Francisco) JEAN F. BROWN

X

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare:

wapt I

Deanna and Elmer Mertle spoke against the soc1allst
igdeals of Peoples Temple and Reverend Jones, against socialism
as a philosophy or way of life, and especially against the
government of LTF.S. Burham, Prime Minister of Guyana. I
believe that they were and still are agents of conservative,
right-wing interests who are trying to discredit the work of
the Temple and the character of Jim Jones.

_ Both the Mertles were known to members of the Temple to
have been active in the John Birch Society before asking for
church membership. The John Birch Society is the organized
politicallarm of the far right forces in the United States.
Both Deanna and Elmer used every opportunity to try to influ-
ence Temple members against socialism. I personally remember
one morning at the Publications Center owned and operated by
the church they would come where workers woula gather and
would read from Mao's Red Book and ridicule the socialist
teachings of that leader. They berated the teachings of Rev.
Jones, saying that socialism gives power to "blacks and embi-

cils" and lived apart from the communal structure at Peoples

Temple taking every thing they could from the people.
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When they learned we were planning to develop an agricul-
?ural station in Guyana, they did what they called "éndépendent
%esearch" on the nation and accused Mr. Burnham of being a CIA
Slant and that everything we put into that country would be
taken away from us. They spread around among Temple membership
literature that was hostile and negative about Burnham. They
tried to poison the minds of Temple members whose relatives
went aﬁong the first groups to the country. They tried to divide
the people from the church saying to ones such as Tim Swinney's
family that there were race wars going on in Guyana and that
Bﬁrnham was responsible for them. Elmer told the wife of Phillip
Blakey that intermarriage was forbidden in that country and that
whites were in virtual slavery:there._since the _independence.

He said to Debbie that Phillip had been, in effect, sold into
slavery in Black Communist Guyana. He told her that the black
leaders in Guyana were plotting to torture and banish to starva-
tion in the jungle the white people in Guyana who were trying to
run missions there and were part of the American and British
churches in the country.

I swear these things are true and can be validated by the
people whose names are mentioned as victims and witnesses to
these white ra;jsts and anti-socialists.

Dated this Z”; éay of August 1977.

Subscribed and sworn to
beforeme, a Notary Public

in and for the State of ’ ij:2 /f;l»zéf
California A X 7O

‘.‘ u,/@;( ;(/;{ o “Jean F. Brown

NOTARY PUBLIC e
Fo{ﬁl?/
a

ITURIR




State of California ) AFFIDAVIT OF
- ) SS. :

City and County of San Francisco) JEAN F. BROWN

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare:

’

PP T

That DLinda Mertle, daughter of Elmer and Deanna ﬁertle,
was a racist and white supremacist. For a while, she appeared
t& take on a positive attitude to the Temple and integration,
as taught by Rev. Jones. She became involved sexually with a
black woman ten &ears ﬁer senior and used this woman as a '
slave.' ‘

She reacted violently when the woman broke off her rela-
tionship and became a vicious race-hater. She left the Temple
membership and joined her parents. She harassed our black
members in their homes and on the streets. She drove by as
_many as five times a day yelling racial obscenities out her
car window at our bléck members, especially children and youth.

She accuséd the Temple of forcing her to relate to the
other woman, and when she couldn't get a reaction from the
woman, she began pulling other Temple members aside telling
them negative things about Guyana. She circulated cozies oI
ﬁew Yorker and Ebony magazines which contained articles criti-
cal of the Prime Minister of Guyana. On three separate occa-
sions I know of, she spoke to young members of the Temple and
tried to discredit Mr. Burnham and the Temple's move in that

_ direction. She said black people were ignorant ard c?uld

I 'eie
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never rule their own country or their own affairs. She said

" Burnham took money from Cuba and Russia and spent jt:on him-

self and his wife, showing the Ebony article to walidite her

»
charges. She made copies of the article and circulated it

anonymously among members of the Temple she knew had given
money to the G;rana Mission.

Dated this Z

Subscribed and sworn to
‘before me, a Notary Public

in and for the State of Cﬁ >C ) 3 .
California ) dre Dnour

day of August 1977.

. Qificia! Seal [
James R. Rando'ph )
Notary Public - Calif. |
Prinzipal Office in |
Nendocino County
; 'y commission expires Oct. 7, 1978,

Jean F. Brown

ekl 2




State of California Cy  AFFIDAVIT OF
: } ss. - .
City and County of San Francisco) .. JUNE CRYM

.

I, June Crym, being duly sworn, declare: ) :

R That I have known Marvin and Jackie Sw1nney Sane 1971 -
_E en I joined Peoples Temple. I remember nOthlng from the

very start how Marvin and Jackie would ridicule their teenage
son, Don Swinney; because he was slow and mentally retarded.
Marvin was ashamed that the had brought a child into the
world that was not "normal" and he never missed a chance to
make fun of Don, to make him appear a fool. I saw Jackie and
Marvin both phy51cally beat Don many times - the child grew up
constantly battered by hlS dad's belt or his mother's slaps.
pon gradually became violent himself, following in his dad’'s
image. He bullied little children and threatened them con-
) stantly.. When Don went to our Agricultural Mission in:Guyana,
to live with his uncle Tim and where he was later joined by his
grandparents, ﬁis move came as the result of his having stolen
a knife and threatened to cut some children at school with it.
(Bishop) Jones wanted to save Don from certain imprisonment
behind bars and so made a place for him in the Mission.

Marvin and Jackie Swinney remained behind in Redwood Valley,
California, U. S. A., a very racist small town. The church of
Bishop Jones was centered in Los Angeles and San Francisco and
iés membership was predominantly black. Jackie and Marvin

séayed away and did not come to church sexvices and told neighbors

ek

they didn't want to be "niggers" anymore.
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About that time the church made known publically its
advocacy of socialist philosophy as the natural humane.way
of-llfe, and this declaration along with our obvious 1nter—
raclal commitment became too much for Marvin and Jackle.

: They had a care home for teenage girls, and the girls
complained of their beatings and physical abuse. Jackie and
Marxvin left the care home and moved away. They spent a lot
of money on personal items, a boat, and cars and Marvin's
truck.- They were very selfish and finally demanded that we
send Don Swinney back to them from the mission. We asked
them why, and Jackie said they wanted to be able to collect
State money-for Don because he was mentally retarded. They
3id not care about their son -- it was only the money that
they wanted.

Dated this / Z day of August 1977.

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public

in and for the State of )

California ! SN g .-

é;/June Crym C/

Qeney W«H-/afél___\

NOTARY PUBLIC

_A- e
T Oificis! Seal |
James R. Rando'ph
*) Notaty Public - Calif,
Principa! Office in
S Aendocino County
My commission expires Oct. 7, 1978
S i A G o e 4
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State of California ) - AFFIDAVIT OF
- ) sS.
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

I, Sharon Amos, being duly swoxrn, declare:

That Gary Lambrev was one of the first people I met when

L SN L PR

joined the Temple ten years ago. He was at that time, in

my mind, very enthusiastic about socialism and very knowledge-
able about the goals of socialism. Gary is very intellectual
and so at first I was impressed by what he had to say.

Shortly after I joined the Temple, Gary came to my home
and told me he was leaving the church because he didn't believe
that socialism cénsidered fhe_individual interests of people
‘and he was afraid it led to communism. I told him that was
not true because Jim Jones was always compassionate to people
and that socialism was the only way that people got jobs and
equality and justice. But he left the church and we heard no
more of him for several months.

Later, he came back to Peoples Temple. I was surprised
by this as he had been so adamant and in fact, denounced the
whole socialist way of life and stated that he didn't approve
of the socialistic teachings of the church. He told ne tha£
- he had used gationalization when he said he was afraid of
socialism. He said that he was a homosexual and that he had
gone out because he wanted to pur%ue his sexual interests in

an orgiastic way and that this was the reason he had left.

I RITRE]
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He said he had made a terrible mistake and that he wanted
to prove himself and that the life he had led was sugerficial
and meaningless and tha£'he had done nothing for social causes
éance he had been gone from the church. '

- Gary sta;ed in the Temple this time for several months "and
than he told me he was leaving. This time he made no mention of
disagreeing with the socialistic views. He, himself, along with
one of our other members, Edith Roller, had been'coﬁéucting
classes on socialism and he had taken very strong stands in the
class. He said that he likes a life style of the hippy people
“and that he missed taking drugs and that he likes to involve
himself in sado-masochistic sexual activities with many men at
one time. He said that he knew his activities vere often de-
praved and involved young boys and beating them but that he did
not want to give up this type of life style. This was a shock
to us because though we knew Gary was homosexual, we didn't
realize the extent of his activities.

We saw him once as our buses were passing along the high-
way laying in a field. He looked like he was stoned on drugs
and could barely orient himself. In a recent article, he com-
plained that the church was organizing against Senate Bill 1
which is recognized by all éeople interestéd in Civil Rights as
'b;ing very obpressivé to the rights of people especially minor-

i%y people who want to organize to better their situ?tion.
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I feel that any person who is as dual as Gary Lambreth

and as fickle in his politics could easily.be. an. agent provoca-

ﬁgur who exploits his contacts with liberal groups to be paid.
éﬁs dependence on drugs would make him very receptive to this
kind of income. He has worked gainfully very little in his

l1ife and the last time he was out of the church, he took wel-

fare money and said he was incapable of working so therefore

he is dependent on agencies for his source of income.

- Dated this |1= day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of 9éa -
A : CQZ&&L&m&J
California. Sharon Bmos

Jpty KZM«/M/—X

NOTARY PUBLIC

.
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss. -

City and County of San Francisco) JEAN F. BROBN

I, Jean F. Brown, being duly sworn, declare: :
Wayne Pietilla wezs an agent provocateur within the ranks

2cples Temple. He-conspired with Terry Cobb Pietilla,

(o]
+Hh
,a«rw T

Jim Cobb, and Micki Jean Touchette to tear down the socialist
structure set up by Rev. Jones. They called meetings of Temple
youth and preached violence. They purchased guns and tried to
get young members into shooting pfactice. in one meeting I was
present in, Wayne Pietilla told the group how to make bombs and
laid plans to attack a National Guard Armory at the intersection
of Highway 101 and Steele Lane in Santa Rosa. They planned to
do this without the knowledge of Rev. Jones and Temple leader-
ship and swore everyone in the meeting (which the& held outside
by the bank of a river in Redwood Valley) to secrecy. Wayne
said that this was the way the group would force the Temple to
take violent action. They planned to sieze the weapons in the
armory and stand off the police, forcing Peoples Templé into
defense of their actions.

The young people were _pérsuaded that this was the right thing;.
that it would give Jim a platform to speak to the nation about
racial equality and social justice for all Americans.

. Their real intentions, however, were to divide the movement
and bring i£ to its end. To this day, I believe they are paid in-
formants, and their recent lies on Peoples Temple and}?ev. Jones

in the media bear this out. When they were unable to bring about

pram
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the crisis they sought to because Rev. Jones discévere& thgir
plans and they were told to get rid of their guns; they left
t?e church and have been conspiring to attack th? Teéple from
w%thout. Wayée approached me last year when he retufned for a
siort time and told me if I would renounce Jim and the Temple
and the socialist movement, that he and the others would make

a comfortable life for me, that all I had to be ready to do was
Aturn States evidence against my .allegiances. He said Prime
Minister Burnham of Guyana was a "Tom" and the CIA had beat
Rev.: Jones to the country. He said everything the church
‘members were putting into the mission would be taken away when
the work wés done. The CIA had bargained with Burnham and gua-
ranteed him that the country would get everything that belonged
to the Temple if the government there would cooperate. I did
not believe any of his lies because every since Pietilla and
others named above have been associatéd with Peoples Temple,

they have tried to sow this kind of division.

Dated this 2 day of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of
O B B

California
-7 o= : : LJean F. Brown

=T oificial Seal

.
) I James R. RanZo'ph !
- : Notary Public =Cald.
‘Q&gﬁ% /E;éggzddéz : | Principat Dfite in
Mendocino Coonty

ﬁ“ PUBLIC (/ My commissonexies O, 7, 1978,
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State of California ) AFFIDAVIT OF .

) ss.
City and County of San Francisco) SHARON AMOS

I, Sharon AmoSs, being duly sworn, declare: .

That I knew Grace Stoen for a period of at -least-seven

TR L PR O

years. When she first came to Peoples Temple she was very

0

uninterested and indifferent to politics. She had come from
a middle class family and was very insensitive to seniors and
to people who .were black. She expected speci?l treatment at
all times énd wanted the best of everything for herself.

She often made fun of socialism and said that she didn't
want to have to share with other people.

As time went on she would try to influence people against
socialism and would exploit people for her own gain. She was
sexually seductive toa young teenage boy who lived at her home
and constatnly talked against socialist teachings to him.®

When she talked to black people she was, judgmental and
showed no awareness of the pain they have been through in their
lives - the persecution they have experienced in the South.

Grace was very vindictive to socialism. She spoke often
of her preference to the capitalistic system.

Sshe was sexually promiscous and approached several young
teenagers under 17 years old and made advances to them. She
said she was so hostile éo this integrated socialist group that
she would like to go to agencies like the FBI and the, CIA and
tell them this group stands for socialism. She tooké?elish in
bragging about destroying socialism in the United Stékes and

said she like to be able to have money and she didn't care
if people starved or not because if they don't have money, it

. FEHALE
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is because they are lazy and don't want to work.

Dated this “¢ day of August.1977.

sy

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of ' /
california. /P«JZM Q/W

vk

=0t Seal
James R. R‘andoc‘;‘t]f
oy totary Public - Gahil.
3 rincipat Office in
Q‘} l!t'.endop:ino County
1y commission _egp_ir_es_O_c_t._’)z 1978

NOTARY PUBLIC

CJ

. Sharon Amos
v | |
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State of California ) Affidavit of
. ) ss. -
)

City and County of San Francisco Carol A. Stahl

I, Carol A, Stahl, keing duly sworn, declare:

.I have known Jim Jones for the past 12 yecars.

~

T L T

: I met Walter Jones, "Smitty", when he first came to
Peoﬁles Temple, about four years ago. He avoided having anything
to do with any of our black members if he could possibly do it.
He made the comment that the only reason he even came was to
please his wife.

He knew nothing about socialism and made no effort to
learn. Whenever Jim Jones talked about Guyana and the beautiful
Socialist government there, Walter would find something to do
so as not to have to listen.

During the spring of 1976, Walter Jones wént to Guyana
for a visit. When he came back, he had nothing but derogatory
remarks to make. He said things like, "...the country is
generally 50 years behind the U.S." Several times he said that
the Guyanese didn't even know how to wire their houses or cities.
He said they were unable to keep the voltage consistent and

. that they didn't even know any better than to have 50 cycle
current. Then he would laugh in his superior way. He constantly
put down the people there, saying that they were not equipped to
handle routine work with machines and tools. I remember one
remark he made about how you couldn't trust the "darkies" to do
it there any more than you could at home...that you'd have to
do it for them. Walter said that he had been up to Matthews
Ridge to see what there was in terms of facilities and materials.
He said that all that was there was what the Union Carbide Co.
had left. He said that since the Guyanese couldn't repair
anything so complicated, that it was all run down. He said that
if Burnham had any‘savvy, he would welcome the company back again

to get the place built back up.

ey




“ -

Walter. said that he had réad that Burnham Qoried for
the CIA before and was probably still doing so. "He called
cooperative living a farce because people were too. lazy to
work for themselves, let alone for their neighbor. He said
that at least the British knew this and kept things,runnfhg.

In regards to the young man, Vincent Lopez, who is |
now i;ving in Jonestown, Walter had nothing but‘disparaging
remarks to make about him. Walter said Vincent was rather
limited in his abilities and that he was incorrigible. Once
on a summer trip we made back east just after Vincent left
for Guyana, Walter said that Vincent wouldn't be able to
learn much from the vJarkie" Guyanese schools. He went on,
saying but then what could Vincent do anyway, since he was
partly "dark" too. He remarked that the poor dumb little
nwetback" wouldn't even know if he were happy or not.

Dated this 17th day ‘of August, 1977.

U/‘J.,.fj A ATZLE

Carol A. Stahl

subscribed and sworn to before me,
a Notary Public in and for the
State of California.

James R Roroo'ph
A\ potery Pobtic - Catif,
Principal Ofjice in !

Mendocimo County

) ‘.‘isi n expi .7,1578
g Ll b
| (/

C/t
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State of California ) AFFIDAVIT OF
. \ SS.
City and County of San Francisco; PHYLLIS HOUSTON

I, ?hyllis Houston, being duly sworrn, declare: j .

. Was: present when Birdie Marable drove her car up onto the sidewalk

in an attempted murder of a 16 year old girl, -Pam Bradshaw. She
tried to run the girl down with her car because the teenager had
made a suggestion the day before about how Mrs. Marable could better
care for the seniors entrusted to-her care. DMrs. Marable did not
seem to care how these seniors were cared for. She would be

serving time in the penitentiary at this moment had the girl not
hopped a fence and run down an alley to ellude Mrs, Marable's car.

Choosing to take out hex demented hostility on children and seniors,
Mrs. Marable was also guilty of leaving the seniors in her home
without the care they required for days and weeks at a time. She
took the money that was designated for their board, keep, and
medical treatment to Reno and Las Vegas where she gambled regularly.
She never returned the money to the elderly people. One woman in

.her care was fleeced for a new car, her life savings, and was

neglected to the point her health completely deteriorated. This
woman, left with nothing, is now bed-ridden. Mrs. Marable, meantime,
has pursued partying and liquor and has complaints monthly for
thousands of dollars of unpaid liquor bills., I personally called

on patients in her home and found her in a stupor in the corner.

Also, I have been there when she was absent for three and once

four days standing, leaving the people without food or protection.

She is currently in the position of losing her license to care for
people in her home and is under investigation by the welfare agencies.

When the Church Board told her that she was no longer to comsider
herself a member of our congregation, pursuant to her delinquent
behavior, she vowed in anger that she would get back at Rev. Jones
and the entire membership. She practiced witchcraft and tried to
bring curses, in her demented way, upon the church members. She
tried to run down Pam Bradshaw with her car. She has bad-mouthed .
the church at every opportunity, though nopne pays her any attention.

After our mission in Guyana had received some publicity, a series of
very positive articles in the local press, Mrs. Marable wrote a

letter to the editor in which she said that the glowing reports

were all fabricated and that she would certainly not want to go to

an under-developed, bug and snake-infested place like Guyana. The
first-hand accounts of the church members who had visited the mission
and had returned put to rest any doubts Mrs. Marable's trouble-making
could have caused. People in the community know her for a very
troublesome, vindictive person and that she will soon lose her license
for housing the elderly.




I, personally, am glad that my children and loved ones are

in Guyana, away from the likes of this demented woman, and
other such unsavory people as have tried to cause harm To our
work for the most vindictive, hateful reasons.

Datgd this \” day of August, 1977. ‘

1 Lﬁ? Hous ton Mz—

Subscribed to me and
sworn before me this
day, a Notary Public
in and for the State
of California.

a ]9 -
N\ Dy Nl @uu L
NOTARY PUBLIC , ., . . Maadsnsana
it OFFICIAL SEAL

LISA P. LAYTON
NOTARY PURLIC - CALIFORNIA
PRINCIPAL OFFICE IN

ALAMEDA COUNTY
My Commhuon Expires April 15, 1979
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State of California ) - AFFIDAVIT OF
) ss.
City and County of San Francisco) - DON BECK

I, Don Beck, being duly sworn, declare: T

That I was in the traveling party from Peoples Temple the

féést time the church members and Rev. Jones Wené on a fact-
fi;ding trip to Guyana. This was the nation we had selected
as a potential site for the development of an agricultural
mission when we were interested in starting.

Danny.Phillips was among the travelers to Guyana as well.
As the trip progreésed, he became more and more agitated. He
joined us when we talked to officials, when we traveled to
Matthews Ridge and were entertained at the Guydna house there,
and went on a tour of the university. Every evening when we
would return from our visits with the officials, we would join
in discussion to try to determine the merits of our decision to
locate in Guyana. Everyne in the group was extremely positive,
but Danny was outright condemming. Nothing suited him. This took
place in December of 1973. One night during our stay there was a
demonstration of the PPP, and Danny went out to see what it was
about. He 4did not return until many hours later. The next
morning he told us he had been talking to members of the PPP which’
he was against the government. He accused the party in power,
the PNC, of being racist and discriminatory against East Indians.

Hde said they condemmed homosexuals to to jail, and that in several

cases homosexual males had been flogged. Danny was aﬁ acting

1'e

homosexual.
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That night we visited with a man from Israel. Relatiogs
between Guyana and Israel were deteriorating at that t%me,_and
Daény evidently preyed on ﬁhat man's hesitancy about tﬁe PNC.
Thé? night Danny was extremely agitated and pressed Bishop
Jones into hours and hours of discussion. Bishop Jones tried
to assure him thaé his insecurities and fears were unfounded,
but he refused Eo'come to reason. He began yelling at all of us,
‘told us we were crazy fér comipg to this "God forsaken place,”
and ran but of the house in Kingston, Georgetown, where we
were staying. His paxtigg words were something to the eféect
that the best thing'th;t.could héppen to Guyana would be for
.Venezuela to annex 2/3 of it, and Brazil the remainder. Evi-
dently, he returned during the night and stole enough funds to

set himself up for his return to the States.

K ZE,
Dated this l7 day of August 1977.

Subscribed and sworn to . ’
before me, a Notaty Public \\x fZC//’

in and for the State of S TN
California Don Beck

r

Ao . N O gre o
NOTARY PUBLIC L_AAAAAAAAIAAAA.-AAAM
> OFFICIAL SEAL

LiSA P. LAYTON
NOTARY PUBLIC » CALIFORNIA

PRINCIPAL OFFICE IN

ALAMEDA COUNTY

My Commlsion Femicar 8ot 0€ 2770
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OFFICIAL SEAL

i
i @ LISA P. LAYTON

NOTARY PUBLIC - CAUFORNIA
| FRINCIPAL OFFICE IN

Wk 2

ALAMEDA COUNTY
My Commisslon Explies AQ{!!_!S, _197'9 i
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State of. California o ) ' AFFIDAVIT OF

) ss. .
City and County of San Francisco) ) DON BECK -

\

"I, Don Beck, being duly éworn, declare: P

: That I remember that Grace Stoen's whole :pactibn to

uyana when she visited was very hostile. She spoke of the

'backwardness of the country. She felt that the§ had no doubt

been better off under he British rule; at least they had ex-
perience in planning aﬁd running an economj. That was why now
there waé a scarcity oﬁ_so much -- "not even refined white
sugar and cooking oil".

Her attitude was pondescending towards everything about

‘Guyana. She thought the houses were crude and dirty, the people

were backward, that they could do much more for their country

but no one really wanted to. She thought the trouble was that

people were "lazy and shiftless". Like along the roads where

the peoéle were walking. "They deserved to get hit if they

wouldn't move faster out of the way". She incessantly ran down

what she called "crazy drivers" and said it showed they were un-

civilized as a society. : . .
Several times after I had spoken to our congregation of .he

many beautiful aspects of Guyana--her people, the country itself,

the spi;it of cooperative living--she would approach me asking

how I could be so.positive about Guyana. She said that Burnham

was not really a socialist; he had no intention of helplng any-

one but himself there. She said that he knew and she knew for

blsk:
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sure that the United States was not going to let him-do any

such thing. She thought we ought to be realistic and use the
<! B
Mission as an angle to our advantage. The Mertles were even

P .

more intent upon using the Mission as a way to get money fro
éeople here. Théy were very upset each time monies kept going
out to equipment there to actually build an agricultural
program.

Grace always said that she had no intention of sharing what

she had with others. She said she had worked hard to gét where

she was and wasn't about to have anyone put her where she coulén't

have the bénefits and material things that she deserved. She
wanted to be able to get all the things and foods that she was
accustomed to. She said she didn't want her child growing'up.in
such a "barbaric" place. She said the schools were backward and
she would have to send him outside the country to be educated.
Besides she asked me once, what kind of identify would he get in
a black third world culture? She wanted him to be somewhere where
he could see more people of his own background and color.

She approached me once with a book about Burnham, The West
on Trial and asked if I had read about what Burnham really was

about. She seemed to take great pride to try and prove that the

socialistic.érend in éuyaﬂa was very much phony and the popular

enthusiasm was only Burnham's plot to become a rulerfof the

e
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eoononmy.and a stepping stone in his ambition to Third World
leadership. She accused the Prime Minister of not having the
interest of his people at heart. She was totally unwilling

. fp. relate to the refinement of socialistic cooperative living

that pexvades Guyana.

g
Dated this { day of August 1977.

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public ,
in and for the State of ];t A é&é

California
Don Beck

. P -
- N .
AW Eala - D Ll
OFFICIAL SEAL
LISA P. LAYTON
NOTARY PUELIC - CALIFORNIA

1 -T' \
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' k’-‘tj PRINCIPAL OFFICE IN
AUAMEDA COUNTY

My Commission Expites April 15, 1979
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.
City and County of San Francisco) ROBIN TSCHETTER

I, Robin Tschetter, being duly sworn, declare:

it That when I was under age and still in high 'schodl, Jim

z}

1
Cobb made advances towards me and even had me to come over to

his house and he would try to get me to go to bed with him. He
would pressure me by saying that I must be a racist if I didn't
want to go to bed with him and then one day, he forced my clothes
off of me and pushéd me into the bedroom. He told me if I would
scream he'd hurt me and then he made me do horrible acts with
him. It has affected my ability to relate to other men now and I
haté him for that. He had me bend down and lick his buttocks,
then made me take his penis in my mouth and suck it and swallow
whatever he did in my mouth. He laughed . when I cried and said
that I deserved it since I was a honkie. I was young and very
impressinnabie. I believed that he would hurt me and get me in
deep trouble with my extremely strick parents. He tried to get
me to take drugs and told me that if I ever tbld anyone he would
get even with me.

When I was only 16, he had me take some barbituates that
made me very drowsy and drunk.

Dated this Zj-/ day of August 1977.‘

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public % .

in-and for the State of ij{EZZ%é;
California YZ ﬁc/ 207

T oificial Seal |

WA A dityl i

* B | R. Rendo'ph

NOTARY PUBLIC (/ ("74( ‘. Nﬁr::eysl’ublicn- Calif,
.. f : Principal Office in
Ftﬂ ‘ Nendocino County

ity comisslon expires Oct. 7. 1978,




State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.
) SHARON AMOS

City and County of San Francisco

~

I, Sharon Amos, being duly. sworn, declare:

.‘ - -
Linaa funn Swaney was a person that I always thought was a very
supdrficial person. ' She was very clothes-conscious and like to
have a lot of fancy clothes, a brand unew model car, and she did
not relate in the slightest to politics or Third World struggle.
She had no understanding of the capitalistic system and the evils
of exploitation. She simply wanted the "finest" things in life
and came to the church because her husband and his relatives
were members.

She did not give any concern to her children, and the only
understanding they found was with the Pastor of the church,

Rev. Jones, and the members of Peoples Temple who gave them love
and attention. I distinctly heard her say, as she was finally
planning to leave the church, that she didn't want to put up

with this "Socialist mess" any more and wanted to pursue her

own interests., She said she didnt give a '"damn" about her children.

We got reports after she left from people in the community that
she went into a completely hedonistic life. She was sexually
promiscuous, got drunk every night, and would have sex with
anyone who would ask her. On one occasion she was so drunk she
drove her car into a tree and had to be hospitalized. This is

a documented fact in Mendocino County, where a personal friend of
mine was her nurse in the hospital.

Linda has stated in the newspapers that she had left the church
because Jim Jones had made advances to her. I know that this was

a lie and that the truth is exactly the contrary. It was she who
badgered our Pastor to have sex with her, and when she did not

get her way, she became the vengeful woman she is today. Her
behavior after she left our fellowship certainly does not show

her to be a modest, proper woman who was offended by sexual ad-
vances. . .

She later married a man who was openly racist. Her daughter,

then 14, was so disturbed by her mother's outrageous behavior

and racist affiliations, that she-left home and had to be housed
in the local juvenille hall. Denise refused to go home to her
mother even after being detaimed in juvenile jail for rebellious
youth. Her daughter has$ since patterned her life after the

mothér, and is equally promiscious, even though in her ‘early teens.

A son of Linda's who was a very happy and socaible chifﬁ, has
withdrawn and is not at all like his old self. Linda refused to

let him play with or see his o0ld friends, and he was completely
traumatized. He has also now started on a life of crime, drugs,

? f‘&f" (g{




and mental stress.

pated this /2= day of August, 1977

" Subscribed and sworn befor
a Notary Public in and foretgz’

State of California

(R

S, £ Ll —

NOTARY PUBLIC (/

o e mmam— -

. Oificial Seal
James R. Rancotph

5%} Motary Public - Calif.
Principal Oifice in
A Mendocino County

i}ty commission expires Oct. 7, 1978,

/\J/awwﬁm

Sharon Amos
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State of California ) AFFIDAVIT OF
: ) ss: :
City and County of San Francisco) CAROL STAHL
.‘E.SII 1§ :

That Terry Cobb Pietila said Guyana was the mbst racist
place in South America. She séid the government in power had
tried to cause race riots between East Indians and blacks there.
She said the black government was educated and "rules" over the
Chinese East Indians, and native people there. She said there
was no national unity in Guyana, just doﬁiﬁatign by blacks, and
that there was discrimination in the highest and lowest places.
She told me there were still riots going on, and that particularly
the sugar workers, who were East Indian, lived in terrible pover-
ty. The reason that the government in power had kept this racial
animosity up was that the only way they could rule was through
vdivide and conquer" tactics. She said they were complicit with

the CIA in this.
Dated this /O Thday of August 1977.

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public

in and for the State of '? uéfﬂ 4
California (41’ xé;QzéééL

Carol Stahl

fMy commicsion expites Oct. 7, 1978;

' , ; i ) Oiticial Seal
:&' % : fé‘\-? 'Jnmes Ri,l'@do‘ph
i iotzry Public- Calif,
NOTARY PUBLIC /j pAG Brinsipal Office in
) Kentazine County
&




State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss.
Ccity and County of San Francisco) ANDY SILVER

T

I, Andy Silver, being duly sworn, declare:

That I was a student in the Peoples Temple college student

henal¥ets v

program with Jim Cobb, Wayne Pietilla, Terri Cobb Pietilla, and
Micki Touchette. Many of the young people, some recently out of
the drug world, were confused about themselves, their identity.
(séxu&l and ethnic) and their personal goals, and looked in par-
ticular to Jim Cobb for direction and inspiration. Using reverse

racism, he required the white students to prove they weren't

‘racist by showing him respect as a Black man. He would stand on

a table in front of them at house meetings, spouting political
rhetoric, advocating terrorist activities and denouncing various
political heroes as "Tom's" including Malcolm X for his later
integrationist views. He would then order the women who were
white to come forward, sometimes to kiss his feet, and other times
to touch his privates. He established a paramilitiary organiza-
tion among the students, and established a library on how to make
bombs, blow up municipal institutions, and made many contacts for
the acguisition of guns.

While he was still a student, the church began develbging
plans to begin an agricultural mission field in Guyana. BHe tried
to divide the congregation from the church leadership over whether
the &emple phiﬁosophy was consistent with the philosopﬁ% of the

Guyanese govéfnment, and whether the socialist ideals &f the

Guyanese government were sincere or diversionary.

‘l:_ : k‘u‘D
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Another example of his using the church was in his asking

various church people to recommend him to a dental s;cho:bl scholar~

ship‘j committee; he was .shortly thereafter awarded an eleven

thousand_dollar ‘scholarship. He then gquit the church.

P~
Dated this “Z day of August 1977.

Subscribed and swoxn to

before me, a Notary Public Q Z M
inad for the State of 4 QA
California Andy SHlver

N, afﬂﬂwéﬁL_‘

NOTﬁ PUBLIC

DHicial Seat
James R. Randolph
Notary Public - Calif.
Principal Office in
ttendocino County
My commission expires Oct. 7, 1978,
Y Y ¥ Vv Y v Vve

Weks 1,
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State of California ) Affidavit of
) ss
City and County of San Francisco) Alfred Tschetter

PR SOE L ST

I, Alfred Tschetter, being duly sworn, declare:
Y am a certified radiologic technologist, and I live in
San Francisco, California.

My dad was a Mennonite Minister and I was brought up in
religion and it was my whole life. I was married at age 20 and
moved away from the Mennonites immediate vicinity. I joined
the Baptist churche

Tn 1951 I moved to California with the intention of
going into the dairy farming business as I had in South
Dakota. After surveying the economic situation, I decided not
to enter dairy farming and spent one year servicing cars. 1In
1952 T had the opportunity to become an orderly and in the
hospital a wise radiologist approached me to encourage me to
finish my education to become a radiclogic technologist. I
received my training in Dallas, Texas, and was a member of
a German Baptist Chu&ch. 1 vas elected to the.Board of Deacons.
One day as we were eating dinner, the chairman of the Board of
Deacons was so inebriated that it took three of us to get him
into a taxi to get him home. That same evening we had a Board
of Deacons meeting and that was my last day in the organized

church, To me it was all too much hypocr isy, teachiﬁg one

ek

thing and doing another.
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While back to visit my 91 year old mother, who was in a
fairly decent convalescent hospital and as a Mennonite
ﬁho was taught from childhood to take care of our cwé,
éhich also follows the teachings of Jim JonesScoeoX réalized.
ghat my mother was 91 and slightly feeble minded, but she
was not to the point where she belonged in a convalescent
hospitals I felt that my family had neglected her or did not
want to take responsibility of someone who had reared them.
A number of years before my wife and I had offered to take
mother and keep her the rest of her life,

As T was driving back from North Dakota to California,
T realized that I belonged in the teachings of Pastor Jim
Jones. &nd I made up my mind that I would write a letter
to Pastor Jim Jones asking if I could return to the church,
which T did. He invited me to come back a number of times
and also sent a group of people to visit me, which I greatly
appreciated.

The years 1 spent out of Peoples Temple--I was never at
any time harrassed or guestioned or asked anyt?ing. I was
given no pressure to return to the church. I returned on my
own and at the kind invitation of the Pastore

As a medical person and from my OwWn exper iences, I know
£hat these healings are real. I have witnessed hundreds of
them. I know most of the healings he does are beyond all
medical hope. Being a part of tﬂe medical professié?, I know

that these healings were genuine and could not have been faked.

,4;;H4l
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Just this spring in Los Angeles I personally took the blood
pressure of a woman and it went from 180420 to 120{30

in less than one minute. I know that this is medical;ly
:gmpossible. .

E All the time that I was out of the church,. I lived in
Ukiah, California. I saw and worked with people: from the
church and r'xobody ever said a negative word and were kinder
and nicer to me than some of the non-church patients that I

had,

Dated: July s 1977,

Czlgéé;{57 2i>6>é£g;;zzf%5;,

\
Alfred Tschetter *‘f@_ﬂ 7?

Subscribed and sworn to
before me this day
of July, 1977,

bkt
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State of California ) Affidavit of
) ss :
City and County of San Francisco)

Pauline Groot

eyl

I, Pauline Groot, being duly sworn, declares

Birdie Marable had a care home with four seniors
She wanted somebody t& be there at night so she could be
somevhere else, She offered me room and board in return for
me living there, and always being home at night. I agreed,

There vere several things funny about this deal from
the beginnings One was that my room was separate from the
rest of the house, a “guest room" in a separate building
from the rests While Y was legally on the property, if there
had been any emergency with the o0ld people such as a fire or
a heart attack, I wouldn't even have known about it.

Another problem was that, when I moved in, she promised
to put a bed and a heater in the rooms She did put tﬁe
bed in but as for the heater, I had to borrow it from the
house, and it had no thermostat, so the room was always cold
when I came home at night and always cold wken I;got up in
the morning. She even tried to prevent me from borrowing
the heater from the house.
i I would have been quite willing to live in the house with
ihe seniors., There was a very comfortable couch in the 1iving
room, and it was much warmer there, Birdie frequenély kept
an open hearth fire in the living room. I could ha;e slept
on the couch in comfort, and kept an eye on the fire, and kept
my ears open for trouble. I could have stored my clothes and

stuff in the guest room. I actually did this one or two nights,

FE oA 42




But Birdie wanted me in the guest room out of the houses, She
said I was a nuisance and didn't look tidy on her good couch.
So she made me stay in the guest room, and leave the seniors

unprotected at night, _ :

This worried mes I talked to Penny Kerns about it before

Y LR T

[e]

m'ving ine Penny advised me not to move in at all, or at the
very least, not to move in until after Birdie put in a bed and
a good heater, in that room, and to get some money for being
theres S0 I did try to do as Penny advised,
The next thing I heard was that Birdie had threatened
to cut up Penny Kerns with a knife. I did not personally
witness the threat, but I believed it. It sounded 1ike
something Birdie would do., I didn't want any more trouble
so I moved ins I even did some chores for Birdie, after
she'd promised me I wouldn't have to. I staved in my
guest house mostly, and stayed out of Birdie's way as much
as possible. I heard her say that she had already put her
husband in the hospital in a fight, and so I stayed out of
her way even more. :
One of the seniors was a big capabie woman; who did
most of the cooking and chores. I don't know how Birdie
was able to get money for caring for her, she was quite
able to care for herself and others. Another senior, a
little wispy woman, begged me to write a letter and keep
itlsecret from the others. She said her mail was openéd
and her person was threatened., I wrote the letter., #gfew

veeks later she had moved to Los Angeles. She said she

was relieved to get away.

FFaAd®™




After about two months of this I saw a chance to get
out. I moved myself and all my goods and gear at night,
without letting Birdie know where I was goinge. She hever

did find meo I heard she wanted to kill me too, but she

*
.

T_&;ever got the chance.

Dated this ‘day of July, 1977,

Pauline Groot

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the state of California.

ek oy
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State of California ) Affidavit of
) SSo
)

City and County of San Francisco Kathy Tropp

I, Kathy Tropp, belng duly sworn, declares

b LTI

Curtis Buckley had been iiving with Dick and I for about

9

.-t

one year when he came down with tonsillitis. He had a
susceptibility to tonsil inflammation, andAlnfections. He

was taking erythomycin for ite. He got sick on or around
Thanksgiving, 1972. He withdrew more over the next two days,
finally getting extremely moody, refused to take his medicine,
and seemed very angrys. The next day his behavior was trance-
1ike, and disorienteds I had to go to work, and so did my
husband, Dick, so I started arrancing people for him to stay
withe Rene Jackson kept him at her house, and told me after

I got back (she had him for a weekend) that he was crying at
night, saying he was afraid of “little men" and wouldn't go
into the bedroom. She insisted he go to bed and told him
there was nothing to worry aboute. He also got violent with.
her the next day, she said. When Curtis came home, he had the
same spacey manner; for the next two months he'ne;er lost it.
Events after that were that he was counseled by our pastor,
Jim Jones. Curtis® béhavior toward Dick and me was more
dependent, childish. He continued to complain about seeing
11tt1e men. Mark Boutte was living with us at the time,

At ore point I asked the Mertles to keep him for a day or twoe.
I may have asked them to keep him for a longer tlme,;I do
remember that after one night, Elmer Mertle called m; up and
told me to come and get Curtis. I don't remember exactly
what he did to alarm them, but when I came over to get Curtis,

both Elmer Mertle and Deanna Mertle were sitting there 1ooking
FF«a 143




very scared. I don't know what he dide Dick and I took
Curtis to San Francisco to see a doctor. We stayed over

at Janet Shular's house. I think we took him down th;re to
s;ay with her. She agreed to take hime. We talked ab;ut
s%hools for him and therépy. At some point, Cu;tis seemed
better, started talking. He said he had used a slingshot
and shot and killed a bird, on his last day at school before
he got sicke The child who gave him the slingshot also gave
him some pills, he said. This seemed to explain his weird
behavior. We figured he had taken drugse. I don't know if
this admission on his part came now or later., I was at
work when Janet Shular called me, about three weeks after

he had gone down there to stay with her., Curtis haé very

suddenly "snapped out" of his state and was talking and

‘erying and acting very normal. It may have been then that

he told Janet about the slingshot, killing the bird, and
the boy giving him drugs.

Curtis came home to stay with us again. We seemed to
have more of a rapport after that. That spring ve moved to
a house in Calpellae. Curtis asked me if he could[ move to
San Francisco. I didn't think it was a very good idea and
I told him s0. At that time the church work was centered in
Redwood Valley, and I savw his going to the city as a move away
fiom jt, Curtis had a relapse around April of that year. BHe
started acting spacey again. Curtis went back to Jaéét's
and started acting like himself after a couple of da;;, at

which time it was agreed he should stay with her.
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He fell back into the spacey thing several times after
he moved to San Francisco. Janet told me about ite It
seemed to coincide with times that his tonsils vere é
1nf1ammed, and Janet eventually started avoiding antxblotlcs_
w1th him, since he seemed to have this reaction to them.

Dated this day of July, 1977.

KATHY TROPP

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public
in and for the State of
California.

(X2 TLETH
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State of California ) SS. Affidavit of
City and County of San Francisco) Michael Kiingman

*

EY Y LR T

I, Michael Klingman, being duly sworn, declare:

Y am now a member of the Peoples Temple Christian
Church and I reside at 2451 Road K, Redwood Valley, California.
I first attended the Peoples Temple in February, 1971. At .
that meeting, held in Redwood Valley, Jim Cobb was confronted
by Pastor Jim Jones and the congregation for engaging in rifile
practices Cobb admitted that he was doing this secretly and
clearly without the permission or support of the pastor and
congregations Pastor Jones stated that such endeavors vere
completely contrary to the principles of the church and
demanded that such activity cease immediately and permanently.
Cobb responded that he had always thought of himself as dying
violently in a revolution and that he did not plan to live
past age 30.

Dated: July ’ 1977. :

MICHAEL KLINGMAN

Subscribed to and sworn
before me, a Notary Public,
for the State of California.

Wekih 1
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State of California ) Affidavit of
) ss
City and County of San Francisco) Jackie B. Colbert

ror d

I, Jackie B. Colbert, being duly sworn, dgclarei

I 1ived with Myra Wilson until I was 13 years of age. I

DL LTI

moved to 698 N. Oak Street, Ukiah in July of 1973. Birdie

»

Marable lived across the street. She used to come to our
house and Qisjt every day unless we were gone on the weekend.
She used to sit.down and talk with my foster mome. At this
time they only visited and didn't drinke. Birdie would swear
a lot when she talkeds When she moved to Washington Court
on Washington Street in Ukiah, she would come to the rest
home dayse She sometimes left the patients unattended.

One day I couldn®t find my mom and I walked to Washington
Court to see if she was at Birdie's. She was there and this
was the first I had seen my mom with beer and Birdie had beer.
And my 1little brother Harold was drinking beer too. He had
his own can of beer. He is mentally retarded and was 13 then
and a foster chiid, )

This was around 10 pm at night. My foster mom offered me
a beer in front of Birdie. I said, "no, that's o.k." Birdie
was living alone at this time.

Birdie would say things 1like "I®1l1 kick some asses in
tLat church,” referring to Peoples Temple. She was always

making threatening comments like this about Peoples ?%mpleo

Wleky

At different times I could smell liquor on her.
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Myra told me that when she died everything was willed
to Harold and Y. But when she died, Birdie went and got
her furnituree All of Myra's furniture was in Birdig's
garage. I sav it with my own eyes. :

% The next time I saw Birdie and Myra drinking, I came
ﬁome from school and Myéa wasn't homes I went over to Birdie's
house againe This was the same weeke They Wwere drinking
, again and Birdie was smoking. And this time I reported it
to Jack Beame

The third time I saw them drinking, it was night time
several weeks later just a few days before Myra died.

Birdie and Myra left Harold and me unattended alone and Myra
came home around midnight and had been drinkinge (The house
was always dirty and beer cans were all over.,) I was sick
and trying to find her., She said she had been with Birdie.
After she started drinking with Birdie, she developed
problems with edema of the legs and phlebitis, and she had
to take water pills. She had had an enlarged heart.

A day or so later I found my mom dead in the laundry
roomes I was 13. Don and Thelma Jackson with Péoples Temple
got me legally.

Dated this _____ day of July, 1977.

Jackie B, Colbert

Subscribed and sworn to
before me,*aiNotary Public
for the state of Californiaec
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State of California )
) Ss. AFFIDAVIT

City and County of San Francisco) -

[

The undersigned, being duly sworn, deposes and saxs{

_ Jim Cobb, Wayne Pietila, Mickey Touchette, and I were members

YT prvar:

of the Peoples Temple Christian Church during 1972 and parts of
1973. During that time; we spent a great deal of time together
because the Peoples Temple subsidized our collede education and we
lived in church sponsored dormitories. I continued in close contact
with them until September 1973, when, they, along with others, left.
In December oi that year, Wayne rejoined the church and left again
about six months later. In January and February of 1974 Jim Cobb
visiéed me several times.

During the above years, Jim Cobb ané Wayne Pietila spent &
great deal of time studyving guerrilla warfare, wWeaponry., andé ex-—
plosives. They advocated change by violence, and said to me per-
sonally, that they were accumulating weapons. I often saw them
with guns. After I left the church dormitories and went on to law
school, they freguently held catharses, in which I heard of several
participating church members in the college dorms beaten or beinc
ordered beaten up by Jim Cobb and Wavne. ‘

Wayne and Jim Cobb approached me on several occasions with
requests ;to-buy weanons. If the accusations about people being threa-
teﬁéd with death are true, they are so only because“Jim an@ Wayne made
theﬁ: When Wayne returned in December 1973, he explained to me in
a private conversation that he, Jim Cobb and Mickey Togchette and the
ethers who went with them had left not because they were disillusioned
with Jim's leadership, his methodology, or goals, but because the

church was not radical enough. According to Wayne, they hoped to

- c{ﬁ/qé’
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form a revolutionary cadre for purposes of violent militant
guerilla activitf. He further stated that he and the others were
armed to the teeth as they drove out of state on, thelr:way from
thg church, and that had any law enforcement officers oulled them
OQ;r, Wayne and the others were prepared to shoot and kill them.

T was shocked and disappointed when Jim Cobb deserted his
lovely wi fo, Sharon, and ran off with Mickey Touchette and the
other so-called revolutionaries. In January and February 1974,

Jim Cobb paid several visits to me in San Francisco. He confirmed

Wayne's statement that their reason for leaving was to commit revo-
lutionary actions, and they left because Jim Jones was unwilling to
do so, or involve the church.

Further, I was chief of the group who counted offerings duvring
the period when Mickey Touchette was a member of the offering crew;
I was responsibleé- for tallying the offering count. She never knew
the amounts of offerings. I attended all the services and never

once heard Jim Jones misrepresent to the congregation the amount of

the collections. ' .

pated this 21st day of July 1977.

il Tz gy e, P
Subscribed and sworn to —
before me, a Notary Public
in and for said County and (Seal)
State. .

chm/w’




AFFIDAVIT OF LEONA COLLYER

State of California

)
) ss
)

IR

City and County of San Francisco

Papa o

I, LEONA COLLIER, being duly sworn, declare::

The following is what Janet Shular told me on a
Thursday in September 1975. We wvere walking in a Safeway
store. She told me that Curtis Buckley went out and got

some dope. I asked her ifshe had taken him to a doctor. She
said "no, I douldn't do that." I said, “"well, is he all
right?" She said, "yes, he'll be fine." I asked her what
happened. She said he went out and got this dope Wednesday
night. He wasn't home when she got home later.

She said, “you know, I gave him a good whipping about
this. 1 got tired and I walkeé him around and I turned him
over to Davide David really whipped his ass good and put him
in cold water, alternating between whipping him and cold water,
walking him up and down the hallwa§." later on that night
she said she turned him over to Glenn Hennington, énd Glenn
vhipped him and walked him around. She said Glenn admitted
giving him Vivarins to wake him up.

On Friday on my job she called me and told me that

Curti.s was dead. I told her I couldn't leave my jobe I called

Blekh

ICAl
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Jane Mutschmann because I was scared Janet would go into hysterics.,

Janet and Glenn Hennington wrapped Curtis in a sheet and ook him

,to Mtg Zion Hospital.

Dated QOuﬁﬁ o?é /977

TEONMA COLLIER

Subscribed and sworn to
before me, a Notary Public
for the State of California.

Webeh v




AFFIDAVIT OF JANE MUTSCHMANN

State of California'

)
) sse.
)

o !

City.and County of San Francisco

wapen @

I, Jane Mutschmann, being duly sworn, declare:

‘In September 1975'1 was called on the phone early one
morning, about 7:30 ao.m., by Janet Shular. She said something

had happened at her home and she wanted me to call Leona Collier,
Bay Area secretary of our church, for her advice. She said to

tell her that the same thing had “happened to Curtis Buckley

that had happened to Margaret Bass" recently. (Margaret had passed.)
T called Ieona on. her job at Sledge Lock. X told her what Janet

=

had said. Leona said she could not take off work and asked if I

“woulé go over to Janet's home immediately.

I caught the Muni bus to Janet's as my car was not working
at the time.

On arriviné there, Janet looked distraught. She said Curtis
Buckley had died in the night. She said she found out right before
she called mee Janet said Curtis had gone to the mov;ies the night
£efore. When Curtis got home he was "groggy" as if on drugse. Janet
said she assumed that some other youth had given Curtis drugs while
at the movie.

. She said she had Glenn Hennington walk Curtis for a long time

to get him out of the "drug state." It was late, she said, when she

asked his friend and roommate, Glenn Hennington, to take-him to

. his room downstairs, She said at that point Curtis fell down some

stairs and hit his head. She said Glenn knew this but didn't tell
her until in the morning. Janet said she thought a good night's sleep

would bring Curtis out of it.

FEAR 4D
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I went downstairs to see Curtis. He was lying on his
back in bed. X touched his face and slapped it lightly. He vas

cold, no breathing, and a bubbly substance, like soap bubbles

AT

but beWnlsh, was coming out of his mouth continuallye

wopsy

I called Ieona back and verified what had happened.
Janet said she would take-the body to the hospital, Mt. Zion
Emergency, and explain what had happened. She didnt*t want to
call an ambulance, she saide I rode with Janet in the car to
the hospital. I stayed in the car with the body, and Janet
went in the hospital to explain the situation. I did not go in.
pated: Julyld ., 1977

TA]\L M VTSCHMA]\’N

subscribed to and sworn
before me, a Notary
Public for the State of
Californiae.

nhebet
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State of California Affidavit of

)
) ss.
)

City and County of San Francisco Don Jackson

SR TN

I, Don Jackson, being duly sworn, declare:

PR PR

One Sunday morning, in October 1975, about .,11:30 a.m.,
I saw Birdieée Marable in a heated argument, cursing, using
profanities, and acting like a wild beast. I walked over
to the stairway at thé back of our church to see what was
going on. She was cursing loudly and began hitting Ronnie
James in the facé and threatening to kill him if he did not
get out of her way. She was extremely drunke. She tried to
tear Ronnie's head off. This occurred at the back stairway
of Feoples Tempie Church, 1859 Gearyv Street, San Francisco,
California.
7

7

ted this &2 day of July, 19

¥[£Q4nz4iagl KEDuJ%LAachL__

DON JACKSON

Subscribed to and sworn before
me, a Notary Public in and for ,
the state of California. cL T
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.State of California )
City and County of } ss.
San Francisco, . )

wapand

The undersigned, being first duly sworn, deposes and says:

My name is James R. Randolph. lL.am 37 years old and I live
in the city of San Francisco.

. I telephoned Mr. Frank Garmendia this morning,' September 29,
1977, at 2 few minutes till 8:90 am. (I know the time because I was
watching it to be sure to get the lower long distance rate.) Mr.
Garmendia is a freight forwarder for SOPAC Transport Corp. in Miami,
Florida, the intermediary who receives and reroutes our ocean freight
bound for Guyana, South America. : ’

Some of the details are as follows:

Mr. Garmendia said "I didn't want to bother you with it before,
but now that it is over, I can tell you, Seven Customs men held up the
cargo (referring to our last shipment which sailed, I believe, August °
29, 1977.) ' They pulled one case at random and checked the contents
of it." This occured right about the time scheduled for the cargo %o be
loaded., I believe inspection took place on the dock rather than at the
warehouse.

I asked if this was standard procedure and he replied that it is not.
He went on to state that some of them were from the West Coast. ' When
I asked if he said they were from the West Coast, he said, !"'Well, from
out of town., They were not the regular Customs men 1 see around here.
They wore civilian clothes and had Customs Agents® identification."

By way of explanation he said someone may have given them the
idea that there were arms or drugs in our shipment and once they have
been given such a report they are obliged to check it out. He went on
to explain that as Coustoms officials they have the authority to open and
inspect any part of a shipment, .

He said they got a copy of the Bill of Lading (actually a packing
list, much briefer than a Bill of Lading) and compared it against the
. contents of the crate they opened. but that they didn't find what they were -
looking for. I am not clear as to whether they got it from him or from
someone else in his office. He said they told him '"upstal rs?' (referring
to his superiors) "Don't bother them. They're Customs." He said they

G H15°
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were done in 3 few hours and didn't actually hold up éhipmqnt.

Mr. Garmendla also said big companies have big sl-npments in
ang out all the time and it would be possible for someone to put some-
‘thing in a shipment and get it out again at its destination withour the
company knowing about it, implying that could happen with our cargo
and could thus have caused a report to be made to Customs.

When he mendioned the charge might have been made that we
are shipping arms, I told him we would be the last people in the world
to ship such things. . )

Dated this 29th day of
September, 1977, at
San Francisco, Calii

s, :@(MM

ames R. Randolé{x

SUBSCRIBED AND SWORN TO
BEFORE ME A NOTARY PUBLIC
IN AND FOR THE STATE OF
CALIFORNIA

\ R

ROOSEVELT CARRIE
NOTARY PUBLIC-CALIFORNIA

CITY AND COUNTY OF
SAN FRANCISCO
My COmmlssmn Expnres Apnl 10 1979
o

NOTARY PUBLIC

?
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1, Karén layton, being duly sworn hereby declare:

I was éold by Sir Lionel Luckhoo, Senior Counsel Barrister—At-
Law, that money had passed in the Guyana‘court to assist the
expeditious execution of orders against Jir Jones., i:e also
said that Clarence Hughes, the attornmey representing Jeffrey
%aas who cleims to be representinp Grace 5toen, stated, "I

Lope this goes on forever, I'1l be a very rich man.”

Sir Lionel saié on several occasions that there is "very bis
money behind this. He also said he was positive that Burch-Smith
(tho deals with the passina of court orders) was given money.
Surch-Snith would not issue court records whici Sir Lionel was

lesally entitled to when Sir Lionel first applied for themn,

Karén Lzyton

TR
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ATFIDAVIT CF JAUES WARRER JONES

3, Descrives GracsSToeEn's mental i
and determination to“léa¥é Ter L
and church fellowships

2., Tim asked Jim to do what he could,"any-
thing of a sexual nature to keep her."”

3, Related to her based on principle, not
romance, attested to by Patty Cartaell.

L.Though preventative measures taken, F1%.-
conceived. Refused aboriion.

g, Jim tells his dislike fér Grace as zn
insensitive, self-absorbted person.

6. Grzce was fiercely, even violently hoo
to Tirm.

7., Jim determined to keep his child begazus
the mother's irbalance is detirimertal <

sa .

o d

Werst
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the child. Also, Grace's boyfriend z racis

8. Grace took $3,000 set up 2s a trust for
John and spent it on herself.

9. Even after relating to Walter Jones, Gr:z
still pressed Jim for marriage.

+

10. July 4, 1976, Grace left with Walter Jc.
without saying good-bye ‘to John.

11. John is happy in Guyana, does not want
return to Grace. -

12. John had experienced so.much conflict
over Grace he threatened to jump off a

roof.: .

[122ANETS
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Georgetown )s.s. Affidavit s/
Cooperative Republic of Guyana) James Jones

I, James Jones, being duly sworn, declare:

These are my experiences and observations: .
I recall the situation with Grace Stoen was getting very

bleak and it appeared that time was running out, Different
members would come to me with reports that she was going

against our ethical principles and planning on leaving,

Tim Stoen thought this also and he said to me in the: parking

Ipt of our Redwood Valley church, "Do whatever you c¢an" and

he emphasized "anything of a sexual nature that would keep

her", After he had said that, that same night Mrs. Patty
Cartmell and I located her some way. I don't remember how we
found her, Since Tim had emphasized sex I considered it as a
means, otherwise, I would not have done it, because I felt a
loyalty to him and would have done nothing to hurt him, My
teaching of principle and my concern as a pastor had not reached
her, not a sermon had ever seemed to move her, It seems that
necessity was the mother of invention and Patty Cartmell lived

in the house next to the church., I wanted someone there to
verify that it was principle; it wasn't a romantic thing. I

was greatly bothered by this situation, having had an upbringing
vhich emphaised one-man-one woman relationships, That is the

way I had been conditioned, I also needed help because it was

a trafficked area. I wanted the woman prepared not to have a
baby. Patty Cartmell gave her various preventatives obviously
which did not work., It is strange that the girl could have

ever believed that there was anything personal, if she ever did.
Most times when she spoke she indicated that she didn't believe
that there was anything personal, but then there would be moments
when she would suggest that there was some romance, She would
ask "Could I love her?" or “Could we get married?" What a terrible
hate she has, based I guess on rejection, One time I recall she
said she loved me or something of that sort. Anyway, the situation
with Patty there was most odd as it seemed that the bed toppled
over and we somehow had to get it straightened around and people
were coming and going in the houwe and Patty was trying to keep
them from knowing what was going on. To me, I failed to notice
any joy in it, I just remember them laughing as I recall, If I
did laugh it was just €o be polite, I didn't like her; I didn't
lixe her from the first time I saw her, I thought she was a

snob because she did notconsider the feelings of black people
around her. She would sit and pull long strans of hair in almost
an autistic manner and sometimes she would even rock back and
forth as very disturbed people often do, At first I had compassion
for her as an emotionally sick person, but her total obsession
with her own proklems and her obvious rudeness to other members
made my patience grow somewhat short although I tried not to
show this.

As time went on she informed me that she was pregnant by me,

She insisted that she had had no relationship with her husband

Tim Stoen and that the child was definitely mine, I.tried in

every way to encourage her to have an abortion. At ‘the time she
must have had some attachment to me because she seemed to insist

on going ahead and having the child, We even had an abortion
arranged, but she seemed to be unable to cope with the idea emotion-
ally and thuse it was not persued further,

Mter John Stoen was born, she again appeared to be falling apart
emotionally and she came up to the church podium after a meeting
to tell me she was going to commit suicide if I did not marry her.
I told her I did not see how that would be possible and in that
she was married to a man who was thoroughally familiar with the
situation and was indeed prepared to be the legal father (as well
as being economically well off), I felt that it would only hurt
others, It seemed grossly unfair and it seemed to be the point
at which too much was required, Maybe it would have nade a

-
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s difference, I can't say that it would have or would not
have., I have always had guilt in thinking X possibly could
have done a little more. On this particular occasion I called
Tim up to the podium along with another church counselor who
was also familiar with the situation. I wanted them to be
alert to her emotional problems and maintains some kind .of watch
on her to make sure she didn't actually try suicide, It was
hard to tell how much of her behavior was manipulation for
attention and how much was totally irratic to the point of real
suicide, but I wanted to make sure she had conscientious help,
Grace was always a very manic depressive personality. She was
either estatic, or morosely depressed beyond the normal limits.
Many others in the church witnessed her crying spells go on for
hours. She would also call my home on the phone and. go into a
weeping session for long periods of time, which everyone in the
house (my wife, mother, and housekeeper) made special note of,
She constantly berated her husband Tim, even threatening to kill
him on several occasions, She complained that he did not spend
time with her and that he acted in a condescending manner toward
her,

Grace often wept in front of John for long periods of time, which
was of great concern to me, In fact I am keeping John, not be-
cause I want to deprive her of him, but because I deeply believe
she is injurious to him, because of her long history of mental
imbalance, She was very irratic with him, at moments screaming-
at him and the next trying to kiss him seductively on the mouth,
and manipulating him in ways I felt were very dangerous to his
own normal development., I love John, as much as any father could
love a son, but it is not just that I love him which makes me
firmly bent on keeping him, It is ny fear of what would happen
to him, if he were reared by her and her boyfriend Walter Jones
whom I know to be a rascist, I know beyond any doubt that she
would express her emotional imbalance to him and her companion
would take his obvious hostility out on him., Both have expressed
open hate towards me and many parishoners noted that she was
fiercely hostile and even violent at times in a manner suggesting
that she was taking out her anger for me on him,

Grace herself told me three months after she had left John to go
off with Walter Jones that she felt John was indeed better off
with me. At one point she said, "Take him, he's yours anyway."
At that time I gave her a round trip ticket to the place where

we both agreed he would be best for him. She later cakhed in

the part of the ticket that was refundable to her. At an earlier
time I had given her $3,000,00 as some secutity for the child
with the idea that she would keep the money for him. She later
took all the money and reportedly spent it on herédelf.

Two days before Grace began her relationship with Walter Jones she
again broached the subject of marriage to me., She had just finish-
ed a relationship with Tim Carter (in which he described her later
as the sickest person he had ever met). This was about 1% years
ago, I again told her that I did not feel that was possible,
This time I guess she took me at my word and gave up on the idea
altogether, It was the following July 4 that she left with
Walter Jones, without so much as a good bye to John, : She did
not contact us again to ask about him until about three months
later, when she arranged a visit with John. This visit upset
John terribly. She again weapt continually and asked John if

. he loved her. The younster did not know how to respond to the
barrage of emotion she openly expressed to him, It was as if
he was the adult and she was the child, What a predicament it
was for him, Prankly I never want to see him go through it again,

At the present time John is a very happy, healthy child. He
attends school with a highly eccredited teacher for part of the
day. He spends a part of his afternoon playing with his peers
on the playground. I spend every evening with him, We talk a
lot together and have had many conversations about Grace. He
is a very articulate child and has stated many times that he

Pl S




wants to stay with me and does not want to return to Grace,

When he refers to her it is always as "Grace" and never as
"mother™, He has mentioned to me how she took him with Walter
Jones to her parents home (while still living with Tim Stoen),

He tells how they offered him different foods and things,.but

he was strictly forbidden to tell that he had gone there with
Grace and Walter. He dislikes Walter Jones greatly and seems

to fear him, Either he thinks Mr., Jones will do him some kind

of bodily harm or he just dislikes him because his mother left
him with this man, To take John out of this happy environment
would be devastating to him., At one point when Grace was mani«
pulating him, he threatened to jump off the roof of the church,
he had so much conflict, For a four year old to express such
conflict I considered very grave, Since he has not been with
Grace he has never expressed such a desire, I really think it
would be the end of him to take him away from his life and family
here., I will not let this happen as long as I am able to prevent
it*., Grace is free to visit him here if she chooses and it seems
to me that if she loves him she must certainly see what destruction
would come to him if he were suddenly thrust out of his happy
life here,

I must say the whole situation with Grace was one of the gravest
mistakes of my life, but it will be compounded if the child is
returned to her, I am able to love the child without expecting

the child to give back to me that same love, She doesn't have

that capacity. Also, she herself told us of how racist her parents
were, ashamed of their own Latin background. I cannot subject him
to that., I implore the court that the child not be put through

the kinds of things he will face if he were to return to his mother.
I feel the child could try to destroy himself in such an environment.
I feel this so strongly that I have risked my whole reputation by
not returning to the city and I cannot for his sake publicly tell
anyone why.

A
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State of California § A AFFIDAVIT: OF
SSe .

City and County of San Francisco SHARON AMOS

e b

I, Sharon Amos, being duly sworn, declare{

e acld

I was a witness on countless occasions of Grace Stoen stating
that Jim Jones was the true father of John Victor Stoen. On
one occasion when I was visiting Grace at her home, she said
that she had given John a bath and had not properly tested the
bath water in John's bathinet, She had immersed his foot in
the water that was too hot and had burned his foot. She said
she had received a phone call from Jim and he had felt very
bad that John had this experience as John might associate pain
with taking a bath, She said thét she often talked to Jim
about incidents that happen with John because Jim was John's

real father and understood John better than anyone else did.

She told me that John and Jim were very alike in their person-
alities, that John had the same type of energy and said she
felt a tremendous éesponsibility that she felt she couldn't
live up to in being the mother of John, She said it was over=
whelming and she felt like a failure being John's mother and

she wished she had never had John,

ghe told me that she hated Tim Stoen and didn't want:him to
have anything to do with raising John. She”said'shegcouldn't

,
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stand Tim and whenever she listened to him talk she felt

embarrassed at him and couldn't stand to hear his vo{ée.

She also told me that she had realized that she wasn't the
ty%é of person to be a mother and that she just couldn't .

be satisfied to be home all day with a child.

Dated this 26 day of August,1977

=~

Oificial Seal

A\ James R, Rancolph.
%) Notery Public - Calif.

Principal Office in

Mendocino County

expires Oct, 7, 1978

Subscribed and sworn

before me, a Notary Public

T

in and for the State of California My commission

C—

\N\Y 773
NOTARY PUBLIC 7

By
>
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State of California ) Affidavit of
) ss. .
City and County of California) Eugene B. Chaikin

I, Eugene B. Chaikin, being duly sworn, declare:. -

I have known both Tim Stoen and Grace Gretch Stoen ‘since early
in 1972. I have spent hundreds of hours speaking with each of
them, often about very intimate details of their lives. It has
been the custom in Peoples Temple to have counselling sessions
to discuss personal problems, but each of them, on occasion,
apart and aside from such occasions and not in a setting og any
lawyer-client relationship or of professional activity, has
spoken to me about their lives. Each has said to me on several
occasions that John Victor Stoen is the child of Grace and

Jim Jones. I was told that the relationship was one that was
demanded of Jim by Grace, that\she had insisted on Jim as a
jover and Tim as a husband because Grace was extremely concerned
with social statﬁs, which Tim's piofession allowed. Jim had
gone along with the demand by Grace because she insisted at the
point of suicide and of doing all manner of harm to his church
and its members if he did not comply. Tim knew about it before
it started, and had in fact prevailed upon Jim initially to
relate to Grace sexually as the only way he could keep his wife.
I heard, too, that Grace had threatened Tim with disclosure of

something of which I am not familiar.

z

When Grace became pregnant, Jim was terribly upseto Many en-

couraged her to have an abortion, but she refused. When the

child came, she either neglected it or gave it to others to care

quﬁl{q
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for. Often she treated the child with indgfference that bordered
on cruelty —-- so that others were eager to assume care of the
boy in oxrder to save him from his own mother's méltr?atment.

She often ridiculed fim with the fa;t that the child was Jim's

and not his. She would treat John either with utter contempt N
and indifference, or be wildly emotional and smother the child
with superficial attention, more sexual in nature than affection-
ate. I never saw John happy in Grace's care. Not until he

spent time with ﬁaria Katsaris who took good care of him and

éave him consistent, positive support -- together with the
kindness and genuine care Jim Jones has given him--~ have I ‘'seen

John happy. When I last saw him in Guyana, he was more happy

and relaxed than I have seen him in all his life.

Dated this «®th day ot August, 1977.

{:v?,—-f@ (=

Eugene B. Chaikin

Sworn and subscribed before me, e
James R. Ranco'ph
2\ Notery Public Calif.
Principal Otfice in
Mendocing County

My commission expires Oct. 7,1978,,

a Notary Public in and for the

State of Califoxrnia

N#y Public

4 e
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State of California AFFIDAVIT OF
ss.,
City and County of San Francisco) DEBORAH BLAKEY

1, Deborah Blakey, being duly sworn, declare: -

I was a close friend of Grace Grétch Stoen. She ‘would

AR LRI

often confide and talk with me especially when I was newer

* 1S
into the Temple organization and I didn't know too many

o

people, Her son, she told me, was Bishop Jim Jones' child.

I was not shocked, as the child John has black hair as does
Bishop Jones. Grace had always died hers black to hide tﬁe ’
vast difference between her child John and his supposed fatheg
who also had brown hair. Often people would remark that John
was the "spitting image" of Bishop Jones and she would never )
say a word to the contrary. She was always very forward and i
tried to act much more familiar with Jim than did any other '
person that would come forward and talk with him, It was '
evident from the beginning that John was Jim's child. Jim
would spend long hours with the child and they were such .
sensitive and warm moments. The acclaimed father, Timothy.ﬁt&en,
was never that warm to the child although he pretended to be,
There was always doubt in everyone's mind about the way that :“
Tim treated little John. Grace would often point to Jim and %
say to John,"Go and see daddy." John would often climb the 3_
stairs to the Biéhop's apartment and say that he was going to B
‘see his daddy. ‘

There was never any question about Jim being the true

s
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father of John, There was _always doubt though about ‘Tim beingu
the dad. They don't have anything that is similar i}; their
;features.- Jim has always had trouble w_ith'his k‘i;ine;rs and ears.
i,-s:o .has his other known natural son Steve and so has John, The
;hysical health problems have been transmitted to both his sonms,
which is even additional proof that John is the natural blood
son to Bishop Jones, '

Dated this& day of August, 1977

Subscribed and sworn

> Oificial Seal
TR James R, i;and%lpll}f
N Public - Calif.

? N\g:?rrt!ipai Office in

before me, a Notary Public

in and for the State of Californmia B acino County

My commission expires Oct. 7, 19781}

FOBLIC & ‘s
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AFFIDAVIT OF CHRISTINE LUCIERTES;:

L. Grace spoke freely to Chrisiine about
Jim Jones being the father aof her child

Johne

2. Grace referred to Jim as "your dad"” to
John.




Jonestown, Port Kaituma) ss Affidavit of
North West District, Guyana Christine R. Lu.cientes

1, Christive R. LucriemZes _, being duly sworn declare:

Grace Stoen spoke freely to me of the fact that James W, Jones is
the father of her son John V, Stoen., In fact she never indicated
to the contrary, ever. Indeed, when she talked to John about his

father Jim Jones she referred to him as "your dad,"

Dated August 13, 1977
Witnesses:

webes Mg g0 8
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State of California ) .. AFFIDAVIT OF
) ss.
. City and County of San Francisco) Teresa Buford

mapes ¥ T 0

I, Teresa Buford, being duly sworn, declare:

That I heard Grace Stoen say in the Spring of 1976 that she did
not want Tim Stoen to ever have custody of John Stoen. She said this
very angrily standing up and pointing her finger at Tim and said
that he had noﬂ right to John Stoen that he was not the father of John
and he would never get custody of him.

2 A
Dated this /~Z day of August,1977

Subscribed and sworn to

before me, a Notary Public ”Q
in "and for the State of — /
California ) AT <’/

Teresa Buforry’
_/
N(@\! PUBLIC ﬂ

e O

Official Seal
James R. Randolph
Notary Public - Calif,
Principat Office in
= Mendocino County
My commission expires Oct. 7, 1978
P o
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State of California Affidavit of

)
) SSe
)

City and County Oof San Francisco Teresa -Jo Buford

1, Teresa J. Buford, being duly sworn, déclarex

Grace Stoen told me that John Stoen was not sired by
Tim Stoen but rather by Jlm Jones. This was first told to
me with Grace and Jim together one evening in 1973 by the
pool of the Redwood Valley church in the evenings Grace
+old me many times after that about how Jim was concerned
about her during her pregnancy and hov he would see that she
was taking care of herself during the pregnancy and gave her
milk on the bus trips to Los Angeles.™ Grace also told me
that she was worried that Tim Stoen was jealous of John
being Jim's son and that she was afraid to leave John alone
in the house with Tim because she didn't know what Tim
would do to the chiid. She told me she was sorry that
che had a child and that if she had it to do over again’

t+hat she would have had an abortione.

Dated thiS /é day of ~ wﬂ@@/ /977

/Aﬁééggcpak

. Teresa J.-Buford )// )
" gubscribed and sworn to ———;7’_——
: before me, a Notary Public
in and for the State of Californiae.

Official Seal

, ¥ <3N James R. Randolph
KRy Lelf C—— sy Notar Pui. Cat
X Principal Office in
/ Mendocino County
My commission expires Oct. 7, 1978,
L e S e
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State of California ; cs AFFIDAVIT OF
City and County of San Francisco) RICHARD TROPP

-

"I, Richard Tropp, being duly sworn, do declare:

‘I have on several occasions seen Grace Stoen show extreme
states of emotional weakness with regard to her child. She has,
at suéh times, expressed a thoroughly shameful defeatism about
her capability to care for the child, and has asked the c@urch
_to find.another mother-figure for the child. She is one of the
most emétionally immature persons I have ever known, and I
would judge her unfit as a parent. Her treatment of her child
was mentally cruel. On a number of occasions she would shower
the child with affection after seriously reprimanding him. The
child could only feel insecure, confused, and unwanted by her.
T have seen on many occasions how John (her son) would easily
manipulate her into doing his will, and I have also seen her
show alternate states of rage and remorse with the child that
could only result in him feeling insecﬁre. She has expressed on
a number of occasions that I can recall, a hostile and cruel
attitude toward the child's natural father, Jim Jones. I feel
that she has proven her total unfitness as a mother by foisting
off the child on the church while she was a member, and finally
- by abandoning him a year ago when she left the church with a
: lover without so much as a word to her son. Grace has personally
told me that Jim Jones is the father of her child and that she

did not want Tim Stoen to have anything to do with the child.

FF‘{ﬁ/)’g




The man she left with as her lover was a man who never showed

any feeling about the child, and of whom the child was

=

sincerely afraid. . - .

FE L/ O]

pated this . th day of August, 1977.

Richard Tropp

Subscribed and sworn before me,
a Notary Public in and for the
State of California.

No@ PUBLIC
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State of California ) . AFFIDAVIT OF
) ) ss.
City and County of San Francisco) JUNE B. -CRYM

- I, June B. Crym, being duly sworn declare:

That for about six months I worked in the same -office with-

Grace Stoen, during thé year 1965, in Redwood Véliey;JCalifornia.
I had worked with her husband Tim for severalryeérs'in the

legal services project of Peoples Temple, and I used to visit

their home weekly to pick up work assignments from Tim Stoen.

Grace talked openly to me about her personal feelings and she
often talked about raising her son. John and the difficulty
she had with this strong-willed child. She talked ab;ut how
bright he was and advanced for his age, and explained on at
least two separate occasions to me that "You know, his dad is
Jim Jones." Then she told me never to repeat it to anyone
else, although the fact was common knowledge among many church

members.

In the times that I picked up work from Tim Stoen, visiting their
home over about a five year period, I would often walk into the
middle of an argument between Tim and Grace, mostly about the
éhild. Tim said he resented Grace spending timé witﬂ thn, and
Grace, forgetting John was in the room, cried back: "What do you

Bl

care, you're not the father?"

pated this 26 th day of August, 1977.

Subscribed and sworn before me,
a Notary Public in and for the
My commission expires Oct. 7, 1978

state of California
) m/é&w{i%oc_,. -
g, {1 s !

r/F"ml‘p‘ coL )

Official Seal
James R. Randolph
5\ Notary Public - Calif.
principal Office it
Mendocino County |8

g
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State of California ) AFFIDAVIT OF
) ss. :
City and County of San Francisco) SANDRA BRADSHAW

v

I, Sandra Bradshaw, being duly sworn, declare: ) - .

I live at 2544 Sutter St., San Francisco, California. I have been

:

s e $0

a mémber of Peoples Temple for nearly 8 years. I served in the

County Probation Department as a Probation Officer for over 7 years.

When I lived at 615 W. Church St., in Ukiah, California, Grace Stoen
lived at 400 Oak Park, a few blocks away. We used to take evening
walks together with her dogs. She was a very bourgeoise person and
superficial, one who had few friends in the church due to her excessive

life-style and narcissism. I befriended her as best I could.

It was when she was first pregnant, that she admitted to me that
Jim Jones was the father of her child. I have heard her make this
statement numerous times since that first admission.
She also talked to me in her months of pregnancy and told me she wanted
% ‘ to have a girl ~-- that she knew she would not be able to relate to
‘ a son. Grace was extremely disappointed that she had a male child. This
was obvious by the way she related to him. (For instance, ghe refused to
give him his first hair cut and let it grow long to make him look like

a girl., Someone else had to see that he got a haircut, finally.) In my

opinion, Grace was never a conscientous or fit mother.

. .
Dated this 20 th day of August,®1977. ,—-);:.Jm .B'mb@véﬁ-«/

Sandra Bradshaw

Subscribed and sworn before me,

A AAA b
Gificial Seal it
\ James R. Randolph
=Y Notary Public - Calif,
Principal Office in
Mendocino County
My commission expires Oct, 7, 1978

A et o e o o aa o 4

a Notary Public for the State of California.

s, Bhtil e
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State of California ) - AFFIDAVIT OF,
ss., -

)
City and County of San Francisco) " JEAN BROWN

Y

I, Jean Brown, being dﬁly sworn do éeclare: st

That I was present in a meeting of about 8 péople sometime during
the fall of 1971 when Ggace_Stoen told thé'group that Jim Jones
was the father of the child she was éxpecting. I‘remember the
night clearly because there was so much pain iaovolved for all -:
parties when she hade this confession. She was very eﬁotional
and poured out tremendous hostility against Tim Stoen, whom

she felt did not really care for her but only used her as a
"pretty wife' to show off in his ambitious political career.
Their marriage had been going badly and Tim had not been °
relating to Grace sexually. Géace swore to those of us in

the room that Jim Jones was the father of the expectéd child.
Subscribed and sworn Dated this 3¢ day of

before me, a Notary Public August, 1977.
Qo Brove—.

Official Seal
\ James R. Randolph
5} Notary Public - Calif,
Principal Office in
Mendocino County
expires Oct. 7, 1978,

in and for the State of

California:




Jonestown,  Port Keituma) ss Affigvit of

North West District, Guyana Fmmett- Griffith Jr.

1, g,qu\‘\/ G(‘\-m{‘e\‘:jﬁ , being dtly sworn, declares

Grace Stoen did some things that were shocking to mer when I was
about 16 or 17 years old. She would run across a room in her
apartment totally nude and laugh at the reaction 1t eaused, she
wou1§ say, "Whats the matter, can't you take i1t?" She did this
quit% often, .

She would make exceptions for certain people in her capacity as

financial secretary and not require accounting for money she
distributed from Peoples Temple funds., She told Joe Wilson and
myself that we didn't need to worry asbout gas receipts, she didn't

nesd them. We got gas money from her frequently.

I saw her on many occasions flaunt her relationship with Walter
Jones in front of her son John. She would often leave the child

behind to accompany Walter somewhers else,

Sxewnzhh B&KH’\@R

Dated August 13, 19'77
Witness :

{l.




Jom‘ s Port Kaltuma) ss __!_{‘;,davit of

North West District, Guyana Carolyn Layton

I, é&btx%zﬁ%—~\4m,<;ﬁéz;4~>, being duly sworn, declare:
, v o . .

-

As_a member of Psople's Temple and a counselor in the organiZation for
a long time I have had the following experiences relating to Grace
Stoen .

On one occasion shortly after John Stoen was born Grace went up to the ._
alter of the church to talk to Jim Jones, the pastor. She was erying snd
he falled me up to talk with her as well, She complained that she-felt ..
1ike committing sulcide and was unhappy with Tim Stoen a&s her husband.

She “suggested marrying Jim Jones, Jim was very kind to her saylng this
was not possible, Ee then called up her husband Tim to let him know

how she was feeling so he could counsel with her.

On enother occasion I went to Grace's house and she was taking care of
John. He was quite young. ZShe was sobbing and crying loudly about
her problems while holding him., At the time I thought it was very . 5
inappropriate that she be dsmonstrating such strong depression in front
of the child., She did this often,

Grace constantly complained that people slighted her and that she was
not treated well by people, Considering the kind of emotional pressure
she placed on everyone sround her I thought such an accusation was
utterly ridiculous and I found people to be extremely tolerant of her,
She related 1like a child to almost allladults around her, requiring
constant pralse and reassurance in order to function,

She was very flirtatous around teenagedboys and I remember on ons
occasion she kissed Vincent Lopez on the lips which I felt entirely
ineppropriate considering the difficult emotional background he came
from, She did the same thing to her son John, Other young men com-
plained of similar approaches by her,

Grace Stoen 18 an emotional cripple. Because of her serious emotional
problems I definitely feel she should not be allowed to remove John
from his present very satisfylng environment. I have known Grace sll
the years she has been in Peoples Temple, I remember the very first
time she attended, I can say with upmost conviction shs was given every
possible opportunity to grow; and was given far more hours of counseling
time and attentlon than almost any troubled person who came to %Pecple's
Temple for help, I saw her talk to Jim Jones for so many hours that he
looked like he were about to pess out from exhasustion. In fact on one
occasion.I saw Jim Jones fall while talking to her and we hdd to call
insome medical people to administer oxygen,

I fully expect that as soon as this affidavit is made known to her she
will manufacture the same lies about me that she has obviously done about
Jdim Jones, but I write this knowing full well that with her gross
immaturities she will undoubtably retaliate in soms form or snother, I
have heard her meke threats of retaliation against people before, but

I feel I must tell the real facts which I am femilisr with regarding

Grace regardless of the consequences, .

dated Aug. 14, 1977

- Witnessed [
zéégzizi: 'U<0f*7=/4g? B
*I_‘- X FL ¢
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Jonestown, Port Kaituma) ss Agdavit of

North West District, Guyana Joseph Wilson

‘ I&/Z;AM V/J;AJ , 'bei-ng duly sworn, dec‘,ll;are:

T

was & frequent house guest of the Stoen's and as a consequence
was exposed to some bizarre behaviour on the part of Grace Stoen.
She often wrestled with me and brushed against my privates in a
rough manner, obviously attempting sexual stimulation. She would
then say, "What'!s the matter, can't you take it?" On other
occasions she would run in front of me totally nude and ask seme
quéstion, above mentioned, She elgo did this in front of me in
the presence of Emmett Griffith, Jr. .

I begen wondering how she kept her accounting in order when she
handled some of the finances because she would give me gas money
from éhurch funds and not require receipts nor an accounting of
any kind, This happened often and regularly. I saw her glve
Melenie Briedenbach money for personal clothing from the petty
cash box in the church office,

She didn't spend time with her son like she should have, and I
¥now she had plenty of spare time because she frequently took me
out to dinner, several times driving all the way to San Francisco
from Redwood Valley, just to eat et a resteraunt., This 1s a

six hour drive both ways alone,

On other occasions I saw her neglect her son for the sake of her
affair with Walter Jones, many times she would leave John with me
or other people and leave with Walter. This caused John a great
deal of enxiety and tears, She even went as far as to push John
aside, drop his hand, take Walters hand end lezve.

s /
ﬂﬂﬁz} IX Aj‘i, - 3,/\_)
L .
ateQ/AuguSt 13, 197
itnessed: . . .
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AFFIDAVIT OF JOAN PURSLEY:

1. Grzce neglected John.

&. 2. Once Grace told John to wait for her and
i - she did not come back to get him. John
t0ld Joan he did not believe she would
be backs that she did not care about him.

2, Grace would hug John in a sexual manner
- that was inappropriate for a childs

it M S 0
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Jonestown, Port Kaituma) ss. Affidavit of
Rorth West District, Guyana S

s, belng duly sworn, declare:

When Grace was in Peoples Temple she neglected her chlld John, Once
about 2 years ago we were on one of our swmer trips and I was wetching
John in the park and Grace walked up to him and said, "If11l be back

and then we':?.:l go to the store.® She then left, John turned to me

and expresse:d his belief that she would not be back, that she really
didn't care about him that!s why she wouldn't be back, This struck

me as very sad. He sounded so certaln that she wouldn't be back and

she didn't come back until late that night,

Another thing that really bothered me about her was that she would
menipulate him and ask him if he loved her and if he cared for her.
She would hug all over him In a sexusl manner that was inappropriaste

for g chiig,

o Fr0ley™

Dated August 14, 1977

Witnegsed: °




1. Nany times Grace Stoen said in front of

Ns. Layton thaiglam Jones was the father
of her son, Jo

ctor, and not Tim Stcen

Hens M6 1




Georgetown ) ss -

< X . Affidavit s/
Cooperative Republic of Guyana Carolyn M. Layton

I, Carolyn M, Layton, being duly sworn, declare:

Grace Stoen personally told me many times that Jim
Jones was the real father of John Stoen and not Tim
Stoen, She also frequently told me of the special
love Jim had for John, .

ET U RRLL

@M%w 7. b 0

Witness: jﬁ% é?(.tp &[2 -
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I, Friend ©i Grice STcén'S Toxr SéVeén year:

2. Narcissism in Gnace made her seek support
and reassurance from John, frequently
asking John if he loved her. The child
was under great emotional strain with lrer.

3+ Grace threw an uncontrolled temper tantrur
in front of John. . <

4, Jokn expressed fear of Walter Jones to
Christine. John expressed desire to kill
Walter if he tried to take him away to
Grace.

[RYTRIER]
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Jonestown, Port Kaig) ss

North West District, Guyana

I, Christive R Lecies Les

Affidavit ’

Christine R. Iumcientes’

~, Being duly sworn, dedlare:

Grace Stoen was a friend of mine for several years and I had the
opportunity to become aquainted with some of her negative person-
ality traits. Because I babysat her son on a consistent basis
I further was made aware of the affect that these patterns had

on him,

Grace is a very:immature person whose narcissism requires continual °
positive support from others, including her son. Instead of being

a supportive mother to the needs of Hohn Stoen, she sought reassurance
from the child himself. I have heard her frequently ask him if he
loved her, if the child didn't answer in a manner that seemed
appropriate to her, her face showed vivid disappointment. I felt

the child was unduly pressured by such emotional expectations and
acted out accordingly.

I recall on a bus trip back to San Francisoo from Los Angeles that
Grace was awskened from her sleep and asked to attend to her bhild
that she had left without appointing esnyone to supervise. She
became hysterical at what she interpreted to be a critisism of her
abilities as a mother, In front of the child she shrieked, pulled
her hailr, hit her head against the bus window and slugged herself,
Not only was John upset by this display but several dalldren had
incredulous looks upon their faces, I was shocked,

After his mother had abandoned him John expressed to me great
hostility and fear of Walter Jones., He related a childish
fantasy 'to me of how he would kill Walter if he tried to take
bim away to Grace. When shé was with him Grace ook out ¢én John
Her hostklity to.his father.: - I am afraid for John if he

were ever to be put in Grace'!s care agein,

¢ ) ;.' w,fvt”d/
Dated August fS, %9'7;7
Witnessq7

o




Port Kaituma; North West Region
Guyana, South America

STATEMENT OF PATTY CARTMELL

I, Patty Cartmell, swear under penalty of perjury that the following
is trues

I have observed how one Grace Stoen pressured Rev. Jim Jones repeatedly
for sex. Grace would call me on the phone and cry, and then come over
to my house where I lived close to Rev. Jones' parsonage home. She*
would ask Jim;over and over for sex. :

She was aware:Jim did not want her in a sexual encounter. Jim was
very kind and always compassionate. Grace would still continue

on this insane issue of sex. She appeared to be obsessed with wanting
sex with Jim Jones. She threatened suicide on numerous occasions.

And then I heard Tim Stoen ask Rev. Jdones in the parking lot to have
sex with Grace, because he (Tim) was afraid she woitld leave him

and try to hurt Peoples Temple and bring public embarassment %o

Jim Jones. So then Jim agreed, and in February or March, 1971, he
did have sex with Grace at my house. She got more demanding after
that and more threats came from hers Suicide and threats of hurting
the church. Numerous threats to kill her huband were made. Jim had
sex with her again. Grace swore she was taking birth control pills,
but later laughed and said she wasn't,

I later heard Tim Stoen say he wanted Grace to have a child by Jim
Jones, as he thought that might settle her down. I don't know just
what he meant, but Tim seemed to want to help people, though I
wasn't around him enough to know for sure.

When Grace got pregnant that began a nightmare.

Dat 13 August 1978




~

Jonestown, Port Kaituma) ss

Forth West District, Guyana

v

Affidavit of

Maria Katseris

I, ‘%@ . Zii@«:d , being duly sworn, declare:

Grace Stoen has always made it clear that Jim Jomes is the father

of her son Jobn V. Stoen. She would explode with anger if and

when Tim Stoen sald anything about the rearing of thec hild or

made any eritisism of her parental abilitles, which he aid fre-

quently and accurately. She stated that Tim Stoen hod absslutely

nothing to & with the child.

Shs was quite emphatic on that point.

Dated August 13,'1877
Witnessed

by

Sam




I have taken cars of John since before his mother deserted him, T

have vared for him since the beginning of the year in 1976. He 1s

very attached to me and has a close child-adult relationship,

Wedit (oo o

Do Ketioess

Dated August 14, 1977

Witnessed:

= "" Horietn Guysia, f oA A s




Jonestown, Port Kaituma) ss Affidavit of
North West District, Guyana Maria Katseris

I, ///7@9/__, %ﬁzg), being duly sworn, declare: ¢

.

I have known Grace Stoen for five years and John Stoen since he was
just a few months old, Inm all this time I have never known her to cars
for him., Ever since he was an infent she had other people teke care

of'; him, Shs never spent tim with him and instead of ;.aatiently
oi;plaining things to him or asnswering his questions she would ignore
him, She would even call him stupid. Also instead of correcting

. bim in a way he could learn from when he did something wrong, she would
yell at him aﬁd hit him. As John got older, Gracew ould often f;ndle
bim ;. o sexusl menner end I have e¥en seen her kiss him on the

mouth at different times.

Grace would neglect John and at the time when she did have him with her
shs did not even bother to see that he ate or took a bath, He was up
at g1l hours of the night because she did not put him to bed, He
would go for days in the same dirty clothes, John often remerked that
he knew Grace did not care for him, especially when she walked off and
left him in July 1976.

\When Grace &id visit John in August of 1976 he was very upset and acted
out terribly., EKEe cr:i.od and threw tantrums the entire time of her
contact with him, I have never known him to do this except with her,
She would often throw tantrums herself that one would expect out of a
small chi